
نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس گفت: اعضای جبهه پایداری و رهبران آن به جای 
فرافکنی و تکذیب موضوعات و مسائل گذشته درباره 
غائله 22 بهمن قم که تمام آن ها دارای سند و مدرک است 

مواضع و رفتار خود را اصلاح کنند. 
منصور حقیقت پور در گفت وگو با خانه ملت با اشاره به 
اظهارات یکی ازاعضای جبهه پایداری درباره عدم دخالت 

این جبهه و مسئولان آن در حادثه 22 بهمن قم و موضوع 
توهین به رئیس مجلس گفت: مشخص نیست که چرا این 
افراد بعد از گذشت حدودا سه سال به گذشته بازگشته اند 

و این مطالب را تکرار می کنند.
مجلس شورای  در  نمین  و  نیر  اردبیل  مردم  نماینده 
اسلامی ادامه داد: افراد این جبهه و رهبران آن به جای 

فرافکنی و تکذیب موضوعات و مسائل گذشته که تمام 

 رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: نباید بگذاریم فضایی که می تواند یک انتخابات پرشور را برگزار نماید، فضای 
درگیری و دشمنی گردد.

آیت الله هاشمی رفسنجانی عصر پنجشنبه  در دیدار هیأت مدیره و جمعی از اعضای خانه صنعت، معدن و تجارت جوانان 
ایران، اظهارداشت: شاید بعضی ها ردّ صلاحیت شوند که اگر ثبت نام ها و پیگیری قانونی، برای رضای خداوند و انجام وظیفه 
بوده، نباید ناراحت شوند، بلکه باید با حفظ هوشیاری و منطق، نظر نهایی را به خدا و مردم بسپارند که البته تاریخ مخصوصاً در 

سال های اخیر ثابت کرده که خداوند هیچ وقت نمی گذارد، حق مظلوم پایمال شود.
وی در بخش دیگری از سخنان خویش، با اظهار ناخرسندی از بعضی از گفتار و رفتاری که در برخی از سایت ها و خبرگزاری ها 

شنبه - بیست و ششم دیماه  1394 - پنجم ربیع الثانی  1437 -  سال هجدهم - شماره  3915 - قیمت 500 تومان

فضای انتخابات نباید فضای درگیری و دشمنی شود

توصیه  آیت الله هاشمی 
به رد صلاحیتی ها 

جعفر زاده عضو فراکسیون رهروان ولایت مجلس؛ 

اصولگرایان نمی توانند به انسجام برسند

آیت الله هاشم زاده هریسی در قم؛ 

سید حسن خمینی می تواند بدون امتحان تأیید شود

قرائتي: 12 هزار بار مردم را خندانده ام  

حقیقت پور:

جبهه پایداری از غائله 22بهمن قم 
شانه خالی نکند
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 رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مطبوعات در کشور مظلوم هستند، گفت: لازم است به 
مطبوعات توجه بیشتری شود. 

دکتر علی لاریجانی بعدازظهر پنجشنبه  در دیدار با اعضای هیات مدیره خانه مطبوعات استان قم 
اظهارداشت: مطبوعات در استان قم جایگاه مهمی دارند به دلیل اینکه حوزه علمیه، حرم حضرت 
معصومه )س( و رفت و آمدهای زیادی در این استان انجام می شود و لازم است اهالی مطبوعات در این 

استان نقش پررنگی را ایفا کنند.
رییس مجلس شورای اسلامی بیان کرد: مطبوعات در کشور مظلوم هستند و توجهی که باید به بدنه 
مطبوعات و بیمه آن ها بشود وجود ندارد که این موضوع تبدیل به معضل شده است. این شرایط نشان 

می دهد که بخش مطبوعات در مسائل اولیه 
خود دچار نقصان شده و لازم است که رسانه ها 

مورد عنایت قرار گیرند.
وی افزود: اطلاع رسانی در خصوص 

بسیار ضروری  کشور  امورات 
است و جز با ایجاد یک فهم 

مشترک، مشکلات فعلی 
قابل حل نیست.

دکتر لاریجانی در دیدار با اعضای هیات مدیره خانه مطبوعات استان قم :

مطبوعات در کشور مظلوم هستند

8

روزنامه

همه مردم باید 
در سرنوشت جامعه 
سهیم  باشند

2

آیت الله سید حسن خمینی

7
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معاون پارلمانی رییس جمهوری اظهار داشت: نامزدهای 
انتخابات پیروزی خود را در تخریب دیگران و لکه دار کردن 
شخصیت رقیب خود نبینند چرا که نردبانی که به گناه وصل 
شود به بهشت نمی رسد؛ بنابراین افراد انتقادات خود را به 

صورت مستند و مودبانه بیان کنند. 
به گزارش ایرنا ، حجت الاسلام انصاری در همایش حضور 
با اشاره به شرایط کشور برای برگزاری انتخابات دهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی و پنجمین دوره مجلس خبرگان 
رهبری، گفت: نگاهی به سال های پیروزی پس از انقلاب 
نشان می دهد که امام )ره( در حقیقت باهوش سرشار و 
آشنایی گسترده همچنین آسیب شناسی های انقلاب ها و 
جوامع از یک سو و الهامات و انوار الهی که به قلب پاک 
وی می تابید به بهترین وجه ممکن نظام سیاسی جمهوری 
اسلامی ایران را مهندسی و طراحی کرد.انصاری در ادامه 

پس از تبیین شرایط از ابتدای انقلاب تاکنون اظهار داشت: 
اگر ایران به عنوان یک قدرت محسوب می شود به دلیل 
ایستادگی مردم در برابر فشارهای ظالمانه تحریم و حمایت 
از جمهوری اسلامی ایران است . معاون پارلمانی رییس 
به سخنرانی های چند روز اخیر مقام معظم  جمهوری 
رهبری در مورد انتخابات اشاره کرد و افزود: شرکت و حضور 
در انتخابات بیعت با رسول اکرم)ص( است و این امر یک 
تشبیه سخنوری نبوده بلکه حقیقی و واقعی است؛ مردم 
سالاری از بطن دین و رسول اکرم)ص( به دست آمده است؛ 
امام)ره( هر چه برای نظام به ارمغان آورده از قرآن کریم و 
رسول اکرم)ص( آورده و از خود چیزی نیاورده بود.  انصاری 
تاکید کرد: برای اینکه احکام قرآن و اسلام، سنت نبوی و 
فقه جعفری در کشور در جهت تحکیم بنیان نظام جمهوری 
اسلامی جریان داشته باشد باید با رسول اکرم)ص(، امام 

علی)ع( و قرآن بیعت شود.وی ادامه داد: مردم، مسئولان، 
ناظران و متولیان امر انتخابات و نامزدها باید با اخلاق مداری، 
به صورت قانونی و شرعی با آداب و رسوم خاص وارد عرصه 
با  به صورت سالم  باید  انتخابات  تدارک  انتخابات شوند؛ 
نیت خالص و رعایت قانون و رعایت اخلاق اسلامی در امر 
تبلیغات، برگزاری انتخابات، اعلام نتایج آراء انجام شود و از 
این امانت پاسداری شود، انتخاب کردن حق مردم است و این 
تکلیف را باید پاس بداریم. معاون پارلمانی رییس جمهوری 
همچنین به عملکرد مثبت دولت تدبیر و امید اشاره کرد و 
افزود: بودجه عمرانی دولت تدبیر و امید افزایش پیدا کرده و 
این حائز اهمیت است چرا که نشانگر توجه دولت به موضوع 
عمران است. دهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی 
و پنجمین دوره انتخابات خبرگان به صورت همزمان هفتم 

اسفند ماه امسال برگزار می شود.

حجت الاسلام انصاری:

نامزدهای انتخابات پیروزی خود را در تخریب دیگران نبینند

راهی  کرد:  تأکید  امام  گرامی  یادگار 
جز سهیم شدن همه مردم و گروهها در 
سرنوشت جامعه و پیشرفت آن و تن دادن 

به لوازم این حضور، وجود ندارد.
آیت الله سید حسن خمینی در دیدار 
اعتدالی  از جوانان اصلاح طلب و  جمعی 
استان گیلان در حرم مطهر امام خمینی 
با اشاره به موضوع گسست نسلی در جامعه 
اظهار داشت: اگر نسل های جدید تصمیم 
بگیرند که اشتباهات نسل های قبل را تکرار 
کنند گسست میان نسل ها پدید می آید، در 
حالی که ما باید با عبرت گیری از اشتباهات 

گذشتگان مسیر صحیح را انتخاب کنیم.
وی با اشاره به اینکه در دوران معاصر در 
اثر ورود ابزارهای ارتباطی جدید گسست 
نسلی به 5 تا 10 سال رسیده است، یادآور 
شد: چند دهه قبل ابزارهای رسانه ای فعلی 
وجود نداشت و اخبار صرفا به واسطه چند 
خبرگزاری مطرح مخابره می شد، اما امروز 
از  و  ابزارهای گوناگون بشری  به  توجه  با 
جمله رسانه ها، ذائقه و بعضا راهکارهای 
نسل های جدید نیز متفاوت از گذشته است 
که امر مبارکی است؛ اما آنچه به عنوان یک 
چالش این دوران مطرح می شود، گسست 
و  شکست ها  از  نگرفتن  درس  و  نسلی 
پیروزی های نسل های پیشین است که 
باید مراقب آن باشیم.یادگار امام با تأکید 
بر همراهی و اعتماد میان نسل ها، تصریح 
کرد: بخش های مدیریتی میان سال و پا به 
سن گذاشته باید نسل جوان را باور کند و از 

سوی دیگر این نسل ها نیز به خرد و تجربه 
نسل قبل اعتماد کنند که در این صورت از 
گسست نسلی عبور خواهیم کرد.وی لازمه 
ایجاد اعتماد میان نسلی را تمرین این امر 
در حلقه های کاری و اجتماعی کوچک ذکر 
کرد تا به تدریج در امور کلان تحقق یابد.

سید حسن خمینی در ادامه سخنان خود، 
با اشاره به سخنان برخی حضار در خصوص 
مشکلات کشور، راه حل این مشکلات را 
اعتماد به مردم دانست و تأکید کرد: حل 
آنان  به دست خود  فقط  مردم  مشکلات 
ممکن است.وی با اشاره به تجربه کمونیسم 
شوروی که یک حزب فکر می کرد می تواند 
به جای تمام مردم بیندیشد و مردم مجری 
آن افکار باشند، تأکید کرد: اینکه یک گروه 
یا طایفه، ولو با نیّت خیر، تصور کند می 
تواند به تنهایی مشکلات را حل کند صحیح 

نیست و حتی اگر در یک بازه زمانی کوتاه 
این شیوه جواب دهد در بلند مدت پاسخگو 
نخواهد بود.سید حسن خمینی با تأکید بر 
حضور همه بخش های جامعه در عرصه حل 
مشکلات کشور ادامه داد: راهی جز سهیم 
و گروهها در سرنوشت  شدن همه مردم 
جامعه و پیشرفت آن و تن دادن به لوازم این 
حضور، وجود ندارد.وی با اشاره به فرمایشات 
اخیر مقام معظم رهبری مبنی بر ضرورت 
حضور همه مردم در انتخابات آتی گفت: 
این بیان زیبای مقام معظم رهبری لوازمی 
آمدن  امکان  ایجاد  آن  جمله  از  که  دارد 
همه به این عرصه است.یادگار امام با بیان 
این مطلب که مردمسالاری دینی نیازمند 
تمرین است و اینگونه نیست که هرکس دم 
از دموکراسی می زند هنگام روی کارآمدن 
پابند به آن باشد، گفت: شرایط و چارچوب 

ها باید به گونه ای باشد که اگر کسی وارد 
کار شد نتواند از قواعد مردمسالاری تخطی 
کند.سید حسن خمینی با تأکید بر وجود 
امید در جامعه، یادآور شد: اگر خدا را یاری 
کنیم او نیز ما را نصرت خواهد کرد و باور 
کنیم که این وعده ای کاذب نیست، چرا 
که در آیات قرآن نیز تأکید شده است »ان 
تنصروا الله ینصرکم و یثبت اقدامکم«؛ لذا در 
کارها نباید تعجیل کنیم، بلکه باید با تحمل 
شرایط امید به خدا را از دست ندهیم تا او 
کرامت خود را بر ما نازل کند.یادگار امام 
همچنین در این دیدار به سابقه تاریخی 
خطه گیلان و مردم آن اشاره کرد و دورانی 
چون حکومت آل بویه، مشروطه، مبارزه با 
استبداد صغیر، نهضت جنگل و دفاع مقدس 
را از نقاط پرافتخار تاریخ آن ذکر کرد و گفت: 
مقاومت مرحوم میرزا کوچک خان جنگلی با 
سرنوشت مظلومانه و افتخار آمیزش یکی از 
نقاط ارزشمند تاریخ ایران است که میرزا را به 
یکی از نمادهای پر افتخار تاریخ ایران تبدیل 
کرده است.در ابتدای این دیدار، جمعی از 
جوانان اصلاح طلب و اعتدال گرا و یکی از 
بانوان این استان به بیان دیدگاهها ونظرات 
پرداختند. کشور  شرایط  مورد  در  خود 

تأکید بر اهمیت جایگاه بیت امام در کشور 
و ایستادگی آن در مقابل افراط گرایی، بیان 
مشکلات اقتصادی جامعه، ضرورت جوان 
گرایی در کشور، تأکید بر برگزاری پرشور 
سخنان  محورهای  جمله  از  و...  انتخابات 

حضار بود. 

عضو مجلس خبرگان رهبری گفت: مردم باید مجلس خبرگان را ذخیره ای زنده، موظف و 
مسئول بدانند و اگر چنین مجلسی را در نظر بگیریم باید خود اعضا مسئولیت پذیری داشته باشند 

و مردم نیز نباید چشم بسته به یک لیست انتخاباتی رای دهند. 
به گزارش ایرنا، آیت الله هاشم هاشم زاده هریسی روز پنجشنبه در همایش »امام خمینی)ره( 
و خبرگان رهبری« در دفتر قم موسسه تنظیم و نشر آثار امام راحل)ره( بیان داشت: نهادی 
نظارتی بر عملکرد خبرگان وجود ندارد گرچه نمی توان برای هر نهادی نظارت قرار داد و تعیین 
ناظر برای هر کاری ممکن نیست لذا معتقدیم مردم باید در انتخابات ناظر اصلی باشند که چه 
کسانی را با دید باز انتخاب کنند.  وی ابراز داشت: قانون اساسی در مقام تفسیر شرایط خبرگان 
رهبری نیست و مجلس خبرگان باید قانون های خود را خودش وضع کند و زمانی که خبرگان 
می خواهند ولی فقیه را تعیین کنند شرایط خاصی را پیش روی چشم خود دارند.  وی افزود: 
افرادی که می خواهند ولی فقیه را تعیین کنند باید فقیه شناس باشند و در دوره های گذشته 
مجلس خبرگان رهبری باید شاهد شرایط تعیین صلاحیت داوطلبی این مجلس می بودیم ولی 
خبرگان در طی سال های گذشته کمتر به این اختیار قانونی خود توجه کرده است.  عضو مجلس 
خبرگان رهبری اظهار داشت: نمایندگان جدید خبرگان رهبری باید نمایندگانی باشند که از 
توانایی لازم برای تدوین قانون در این مجلس اهتمام داشته باشند و نسبت به مساله هایی چون 
وظیفه های یک نماینده مجلس خبرگان و تبیین نحوه نظارت بر رهبری در دوره جدید مجلس 

خبرگان توجه لازم صورت گیرد. 
 نظارت خبرگان بر رهبری نظارت مچ گیری نیست 

هاشم زاده گفت: نمایندگان خبرگان باید با شجاعت و شهامت و دغدغه مند باشند تا مسائل 
جدید پس از 36 سال در مجلس خبرگان مطرح شود تا شاهد کاهش برخی دعو ها در حاشیه 
موضوع مجلس خبرگان باشیم. وی ابراز داشت: نظارت خبرگان بر رهبری نظارت مچ گیری 
نیست و این نوع نظارت بر صلاح نیست ولی خبرگان باید در سطح کلان بر رهبری نظارت داشته 

باشند که آیا کشور بهتر از این نحو می تواند اداره شود یا خیر. 
آیت الله سید حسن خمینی می تواند بدون امتحان تأیید شود

هاشم زاده هریسی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: خبرگان رهبری باید بر عملکرد 
ملی و بین المللی رهبری نظارت داشته باشند و این که منافع ملی کشور تامین می شود یا خیر 
و اجرای سیاست اسلامی توسط رهبری نیز بوسیله نمایندگان خبرگان رهبری نظارت شود.  آیت 
الله هاشم زاده در پاسخ به این سؤال که آیا به عملکرد مجلس خبرگان باید نظارت داشت یا خیر، 
عنوان کرد: اعضای مجلس خبرگان را مردم انتخاب می کنند. همه مسائل با نظارت و قانون درست 
نمی شود و خیلی چیزها با عملکرد مشخص می شود. استاد حوزه در خصوص گرفتن امتحان از 
نامزدها افزود: فقط برخی فضلای حوزه علمیه بدون امتحان می تواند تأیید شوند و یکی از آن ها 

نیز آیت الله سید حسن خمینی است.

آیت الله سید حسن خمینی در دیدار جمعی از جوانان استان  گیلان: 

همه مردم باید در سرنوشت جامعه سهیم باشند

آیت الله هاشم زاده هریسی در قم: 

چشم بسته به لیست های انتخاباتی رای ندهید 

 رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: نباید 
بگذاریم فضایی که می تواند یک انتخابات پرشور را برگزار 

نماید، فضای درگیری و دشمنی گردد.
آنها که رد صلاحیت می شوند

 نظر نهایی را به خدا و مردم بسپارند
آیت الله هاشمی رفسنجانی عصر پنجشنبه  در دیدار 
هیأت مدیره و جمعی از اعضای خانه صنعت، معدن و تجارت 
جوانان ایران، اظهارداشت: شاید بعضی ها ردّ صلاحیت شوند 
که اگر ثبت نام ها و پیگیری قانونی، برای رضای خداوند و 
انجام وظیفه بوده، نباید ناراحت شوند، بلکه باید با حفظ 
هوشیاری و منطق، نظر نهایی را به خدا و مردم بسپارند که 
البته تاریخ مخصوصاً در سال های اخیر ثابت کرده که خداوند 

هیچ وقت نمی گذارد، حق مظلوم پایمال شود.
اظهار  با  خویش،  سخنان  از  دیگری  بخش  در  وی 
ناخرسندی از بعضی از گفتار و رفتاری که در برخی از 
سایت ها و خبرگزاری ها و روزنامه ها بروز می کند، با طرح این 
سوال که »مگر ما مسلمان نیستیم«، گفت: اینقدر تهمت، 
نزاع و توهین به همدیگر با هدف رقابت انتخاباتی نه با روح 
اسلام سازگار است، نه با فرهنگ ایرانی سنخیت دارد و نه به 

آرمان های امام شباهت دارد.
آیت الله هاشمی رفسنجانی با بیان این جمله که »اعلام 
مواضع سیاسی خوب است«، به همه ی احزاب و گروه ها، 
گفت: نباید بگذاریم فضایی که می تواند یک انتخابات پرشور 

را برگزار نماید، فضای درگیری و دشمنی گردد.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، انتخابات را که 
رکنی از ارکان دموکراسی در نظام بین المللی است، یکی 
از اقدامات تحسین برانگیز جمهوری اسلامی در اغلب این 
سال ها دانست و گفت: در انتخابات پیشرو نیز مانند آخرین 
انتخابات )سال 1392(، مردم با حضور حماسی خویش در 

پای صندوق های رأی همه جهانیان را متحیر خواهند کرد.
ایشان با تشریح ویژگی های مردم پسند برای مجلس 
خبرگان رهبری و مجلس شورای اسلامی، گفت: مردم 
ایران که سوابق طولانی در تمدن و اخلاق اسلامی دارند، با 
افکار و اندیشه های اعتدالی به میدان می آیند، تا ثابت کنند 
که سیاست های امام و آرمان های شهدا براساس منطق، 

استدلال و تعامل با همه ی جهانیان است.
تقدیر از دولت و سپاه و ظریف 

 آیت الله هاشمی رفسنجانی با اشاره به اتفاقات اخیری 
که برای چند تفنگدار آمریکایی در آب های ایران اسلامی 
اتفاق افتاد، با اشاره به عذرخواهی آمریکایی ها و همچنین 
آشکار شدن ورود غیر عمدی آنان، گفت: دولت، وزیر امور 
خارجه و سپاه پاسداران با مدیریت درست، این ماجرا را به 
پایان رساندند.رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، تولید را 
اصلی مهم در زندگی انسان ها دانست و گفت: عقل مدیریتی 
برای اداره کشوری با گستره ی ایران، ایجاب می کند که علاوه 
بر ایجاد تعادل در تولید و مصرف، برای روز مبادا نیز ذخیره 

کنیم .
روند سنگ اندازی های تندروها 

سابقه  طولانی دارد
وی با ارائه تحلیلی از روند سنگ اندازی های تندروها در 
مسیر حرکت جامعه  که سابقه ی طولانی از زمان پیروزی 
انقلاب تاکنون دارد، گفت: همیشه افرادی بودند که منافع 

خود را ایجاد دعواهای داخلی و حتی ایجاد مشکل در بعد 
خارجی برای کشور می دانستند  .

فرمانده هشت سال دفاع مقدس، با یادآوری خیانت های 
منافقین به عنوان ستون پنجم دشمن که در خدمت صدام 
بودند، اتخاذ سیاست علیه آنان در مجامع بین المللی را 
نمونه ای دیگر از مدیریت خلاق جمهوری اسلامی دانست 
و گفت: پس از آن شکست های نظامی، اکنون به عنوان 
ورشکسته های سیاسی در اردوگاه های آمریکایی و غربی، به 
دریوزگی مشغولند و در مقابل آنان مردم ایرانند که به چنان 
جایگاهی در مسایل بین المللی رسیدند که غرب و آمریکا از 
آنان به عنوان عامل مهم صلح و ثبات در منطقه یاد می کند.

آیت الله هاشمی رفسنجانی، با تقبیح ریاکاری و دروغ به 
ویژه، ارائه آمارهای ساختگی، گفت: فکر می کنم عقلانیت 
در اداره کشور می تواند مسائل را حل کند و ایران یکبار، در 
سال های آخر جنگ، این عقلانیت سیاسی و نظامی را از خود 
نشان داد که منجر به ایجاد فصلی نو در تاریخ انقلاب با عنوان 

دوران سازندگی شده است. 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، به دفاع مقدس 
و چگونگی حمایت های نظامی، اطلاعاتی، مالی و تبلیغاتی 
کشورهای منطقه از ارتش بعث، اشاره کرد و گفت: پس از 
جنگ با اتخاذ سیاست تنش زدایی همه آن دشمنان را که 
خصم خونین میدان جنگ بودند، برای تعامل و سازندگی 
به میدان آوردیم و دیدیم که چگونه برای ایجاد ارتباط و 

همکاری با ایران، از همدیگر سبقت می گرفتند.
به  جنگ،  های  خرابی  وسعت  تشریح  با  وی   
عقب ماندگی های تاریخی کشور و همچنین فرسوده بودن 
بسیاری از ماشین ها و کارخانه های تولید در سراسر کشور 
اشاره کرد و گفت: با اتخاذ سیاست سازندگی، کشور را 
به کارگاهی برای ساختن و آبادانی تبدیل کرده بودیم و 
دشمنان دیروز جنگ را برای اجرای طرح های پیشرفته و 
مهم به خدمت گرفته بودیم و الان نیز به خاطر تدبیری که 

از دولت سراغ دارم، نا امید  نیستم.

برجام موفقیت دولت در سیاست خارجی است
دولت  موفقیت  را  برجام  رفسنجانی  هاشمی  آیت الله 
در سیاست خارجی دانست و با تشریح مجموعه ی مانع 
جمهوری خواهان  سوی  از  که  مخالفت هایی  و  تراشی ها 
آمریکا، لابی صهیونیست و تندروهای داخلی می شد، گفت: 
اگر تحریم ها برداشته شود و مردم ایران و سرمایه گذاران 
بتوانند آزادانه صادرات و واردات داشته باشند، اولین نتیجه 
آن رونق تولید خواهد بود. رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام در بخش دیگری از سخنان خویش با اشاره به اتفاقاتی 
که در کشورهای منطقه و به ویژه در عراق و سوریه می افتد، 
خطرات گروه های تروریستی و به ویژه داعش را گوشزد 
کرد و گفت: استعمارگرانی که به خاطر ظلم های تاریخی و 
حمایت از حکومت های استبدادی، جوانان کشورهای جهان 
سوم را عصبانی کردند، باید به این نکته توجه داشته باشند 
که ویروس تروریستی در این منطقه نمی ماند و با توجه به 
دسترسی هایی که به مواد شیمیایی در عراق داشتند، دیر یا 

زود آتش ترور دامن آنان را خواهد گرفت.
نقش و اهمیت ایران برای صلح و ثبات جهانی 

وی با تأکید بر نقش و اهمیت ایران برای صلح و ثبات 
جهانی که این روزها در گرو اتفاقات منطقه است، گفت: اصرار 
کشورهای غربی برای مذاکره با ایران به خاطر این است که در 
این شرایط احتیاج دارند، جمهوری اسلامی در میدان باشد، 
چون می دانند با توجه به جایگاه ایران، این حضور ضروری است. 
آیت الله هاشمی رفسنجانی، با بیان این جمله که حضور ایران 
در کشورهای منطقه، همیشه برای کارهای انسان دوستانه بود، 
به اشتیاق مردم کشورهای افغانستان، عراق و سوریه نسبت به 
ایرانی ها اشاره کرد و گفت: در آن سوی این ماجرا امنیت ایران 
که برخاسته از تجربه ی گرانقدر در مبارزه با ترویست هاست، 
برای همه ی جهان می تواند الگو باشد که چگونه در میان 
کشورهای نا امن و گرفتار اقدامات تروریستی، ثابت ترین کشور 
است و بهترین دلیل سیاسی برای این کار، آمادگی کشور برای 

انجام انتخاباتی سرنوشت ساز در اسفندماه است.

فضای انتخابات نباید فضای درگیری و دشمنی شود

توصیه آیت  الله هاشمی به ردصلاحیتی ها افزایش جرایم رانندگی  
کارساز نیست

 راهنمایی و رانندگی با وجود قوانین، مصوبات، آیین 
نامه های اجرایی، اخذ جریمه و حتی حضور مداوم در سطح 

شهر و جاده ها نتوانسته مشکلات و معضلات رانندگی در شهر یا جاده را به صورت 
ریشه ای حل و فصل کند، باید پذیرفت که اعمال مجازات و جریمه های سنگین کارساز 
نیست، لذا در هیات دولت قبل از تصویب افزایش جریمه ها بهتر است به اثرات و نتایج 
مصوبات توجه شود.هر مصوبه که در هیات دولت و یا سازمان ترافیک در این موضوع 
تصویب می شود، باید با توجه به رفع ریشه ای مشکل باشد چرا که  تولیدات بسیار 
خودرو، مجوزهای ساختمان های بدون پارکینگ در کمیسیون ماده 100 مشکل ایجاد 
کرده است. دربسیاری از مجتمع های خدماتی و بیمارستانی نیز مجوز ساخت بدون 
پارکینگ داده می شود، لذا در این شرایط پر آشوب افزایش جرایم اقدامی نسنجیده 
و بدون معنی است.مشکل ترافیک را جریمه ها حل نمی کند، برای کاهش تخلفات 
یا ترافیک باید راهکاری اساسی اندیشید؛ واقعیت آن است که افزایش جرایم رانندگی 
ساده ترین راهکاری است که به ذهن هر شهروندی متبادر می شود بنابراین بهتر است 
به دنبال راهکاری باشیم که زمینه تخلف را از بین ببریم ، به نظر می رسد مسئولانی که 
اینگونه مصوبات را تصویب می کنند خود در رفت و آمد با مشکل مواجه نیستند.پلیس 
معتقد است تمام مشکلات به دست ناجا حل نمی شود و تنها وجود مدیریت واحد بین 
شوراها و شهرداری و ناجا و مسئولان مربوطه احتمال رفع مشکل را ممکن می سازد. 
ناجا یا شهرداری ها در افزایش جرایم و ترافیک خود را بی تقصیر می دانند حال آنکه 
افزایش جرایم منفعت مالی خوبی برای پلیس، شهرداری، سازمان ترافیک و وزارت راه 
دارد لذا طبیعی است که همه با افزایش جرایم موافقت کنند.نباید حل ریشه ای مشکلات 
افزایش ترافیک و تخلفات رانندگی را در مسیر افزایش جرایم رانندگی دنبال کرد بلکه 
باید تلاش کرد تا خدمات شهری از جمله پارکینگ و ... به نحو مطلوبی به شهروندان ارایه 
شود تا زمینه تخلف کاهش یابد.هیات وزیران در جلسه ششم دی ماه سال جاری خود 
به پیشنهاد وزارتخانه های دادگستری، کشور و راه و شهرسازی و نیز نیروی انتظامی و به 
استناد مواد 21 و 22 قانون رسیدگی به تخلفات رانندگی بخشی از کدهای جرائم رانندگی 

را اصلاح کرده و افزایش دادند.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس

آیت الله مکارم شیرازی:

جنبه عبادی نمازجمعه
پررنگ ترازجنبه سیاسی باشد

یکی از مراجع عظام تقلید، با اشاره به این که در شرایط کنونی نباید برای تبلیغ فقط به 
منبر اکتفا کرد گفت: مبلغان باید از همه فرصت ها و ظرفیت ها برای تبلیغ دین استفاده کنند.

آیت الله ناصر مکارم شیرازی در نخستین همایش انجمن علمی ارتباطات و تبلیغ حوزه 
در دارالقرآن علامه طباطبائی قم، با اشاره به اهمیت تبلیغ در حوزه های علمیه افزود: تبلیغ 
تنها بر فراز منبرها خلاصه نمی شود و طلاب و فضلای حوزه های علمیه باید از هر ظرفیتی 
برای نشر معارف اهل بیت)ع( و آموزه های دینی بهره ببرند. وی با اشاره به این که »باید از 
همه فرصت ها و ظرفیت ها برای تبلیغ دین استفاده شود« ادامه داد: برنامه های عزاداری نیز 
یکی از بهترین انواع تبلیغ دین است. یکی از مسائلی که اخیرا معمول شده است قرائت یک 
صفحه از قرآن کریم همراه با ترجمه بعد از اقامه نماز در مساجد است و باید چنین حرکتی 
تشویق شود.  به گزارش ایسنا ،این مرجع تقلید با تاکید براین که مبلغان حوزه های علمیه 
باید در نخستین گام تبلیغی خود مردم را به حضور قلب در نماز دعوت کنند«، گفت: اگر 
این مهم به خوبی تببین شود، یک مبلغ شبانه روزی برای فرد خلق کرده ایم؛ چراکه تامل 
در ترجمه و معنای آیات در نماز موجب می شود انسان همیشه اصلی ترین مسائل اعتقادی 
خود را مرور کند. وی تصریح کرد: حوزه های علمیه باید در تدوین و تالیف کتب درسی 
از مقطع ابتدایی تا دانشگاه نظارت داشته باشند و بسیار از منابع اسلامی، اخلاقی ، عقاید 
را در متن کتب درسی بگنجانند. مبلغان باید شیوه ای را اجرا کنند که بعد از مدتی افراد 
برای خود مبلغ باشند و علاوه بر استفاده از مبلغین حوزه های علمیه با تلاش خود بر علم و 
عمل خود بیفزاید. آیت الله مکارم شیرازی گفت: تاسیس کتابخانه عمومی و ترویج فرهنگ 
کتابخوانی گام دیگری است که مبلغین حوزه های علمیه می توانند برای هدایت مردم در 
دستور کار خود قراردهند. متاسفانه آنقدر آمار کتابخوانی و مطالعه در کشورمان پایین است 
که نمی توان آمارها را اعلام نمود، ولی با تلاش و فرهنگ سازی می توان حرکت ارزشمندی 
را رقم زد. وی با اشاره به حضور در نماز جمعه گفت: باید مراقب باشیم که جنبه عبادی 
این فریضه باید پررنگ تر از جنبه سیاسی آن باشد و در عین حال که مسائل سیاسی هم 

اهمیت خود را دارند، ولی باید در هر دو خطبه تکیه اصلی بر »اوصیکُم بتَِقْوَی الّله« باشد.

آیت الله جوادی آملی:

امامان جمعه از تکرار حرف های روزنامه ای 
اجتناب کنند

 آیت الله جوادی آملی در رابطه با کیفیت خطبه های نمازجمعه  گفت : خطبه ها باید 
عالمانه باشد و از تکرار حرف های روزنامه ای اجتناب شود زیرا آن حرف ها را مردم بهتر از 
ما می شنوند و نیاز نیست در نماز جمعه تکرار شود؛ در نماز جمعه باید احادیث خوانده 

شود و مردم را با سیاست اهل بیت)ع( آشنا کرد.
آیت الله جوادی آملی ظهر پنجشنبه در دیدار با حجت الاسلام والمسلمین سید 
صمصام الدین قوامی، امام جمعه پردیسان با ابراز خرسندی از اجرای طرح امامت و امارت 
در پردیسان، اظهار داشت: یکی از ظرفیت های نماز اداره جامعه است؛ این که در قرآن و 
روایات سخن از خواندن نماز نیست بلکه سخن از اقامه نماز است و از طرف دیگر نماز را 
ستون دین می داند و ستون باید به پا داشته شود به خاطر این است که دین پابرجا بماند.

وی با بیان این که دین یک خیمه است و نماز هم ستون این خیمه، گفت: باید تمام مردم 
زیر این خیمه جمع شوند و اقامه نماز هم به همین منظور است تا بتوان از این طریق 
مردم و جامعه را اداره کرد.آیت الله جوادی آملی با اشاره به این که تنها ستون دین، نماز 
نیست خاطرنشان کرد: زمانی که مالک اشتر استاندار مصر بود حضرت علی)ع( نامه ای به 
او نوشت که در آن تاکید کرده بودند عامه مردم ستون دین اند بنابراین یک ستون مردم 
اند و ستون دیگر اقامه نماز است و آن نمازی نافع است که اکثر مردم در آن شرکت کنند 

و این دو ستون در کنار هم کارهای زیادی می توانند انجام دهند.
نباید بگذاریم سرمایه های کشور هدر برود 

وی با بیان این که ما جنگ تحمیلی را هم با حضور مردم توانستیم اداره کنیم، ابراز 
داشت: خداوند ما را بی سرمایه خلق نکرده و تمام لوازم سعادت ما را هم آفریده است؛ 
بنابراین ما صاحب خانه خوبی داریم و باید تلاش کنیم که مهمانان خوبی برای خانه خدا 
باشیم و اگر درس هم می خوانیم باید درسی بخوانیم که ما را به خدا نزدیک کند.استاد 
برجسته حوزه علمیه قم منیّت را عامل اصلی مشکلات دانست و افزود: این که می بینید 
پرونده های دادگاه ها زیاد شده همه آنها به خاطر حرف های کودکانه است که بودجه های 
مملکت را برای حل و فصل این حرفها باید هزینه کنند و بسیاری از این اختلافات را می 
شود با ریش سفیدی و مصالحه حل و فصل کرد که یکی از ویژگی های مساجد همین 
است.وی با بیان این که نباید بگذاریم سرمایه های کشور هدر برود، اظهار داشت: ما باید 
سرمایه های اصلی خود را حفظ کنیم و خود را از درون تقویت کنیم و تا زمانی که متکی 

به خود باشیم هیچ باکی از بیگانگان نخواهیم داشت.

آیت الله نوری همدانی:

 بالارفتن سن ازدواج 
سبب فساد در جامعه می شود 

آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید گفت: امروز مشکلات معیشتی جوانان مانند 
هزینه بالای زندگی، نیاز به مسکن و تحصیلات سبب شده تا سن ازدواج افزایش یابد و بالا 

رفتن سن ازدواج سبب فساد در جامعه می شود. 
به گزارش مرکز خبر حوزه، این مرجع تقلید روز پنجشنبه در دیدار مسئولان ثبت احوال 
استان قم بیان داشت: در هر سن تقاضایی وجود دارد که بعد از آن خاموش می شود به 
همین دلیل باید وضعیت کنونی به صورت ریشه ای حل شود.   وی اضافه کرد: حل مسائل 
مهم جوانان نیاز به تصمیم کلی و عزم جدی با قصد اصلاح و از بین بردن مفاسد دارد که 
باید مورد توجه مسئولان قرار گیرد چرا که بالا رفتن سن ازدواج نگران کننده است.  آیت 
الله نوری همدانی با بیان این که نیازمند تشکیلاتی هستیم که این درد ها را درک کند و 
برای حل این مشکلات تلاش شود تاکید کرد: شناخت زمان از مسائل مهم است، در دوره 
ما انقلاب اسلامی به وقوع پیوست، هر عاقلی باید زمان و حوادث را بشناسد، ارزیابی و ریشه 
یابی کند تا به بصیرت برسد. وی گفت: در کشور ما چند موضوع است که نیاز به توجه دارد 
و یکی از آن ها میزان زاد و ولد در کشور است که باید مورد توجه مسئولان قرار گیرد. آیت 
الله نوری همدانی با بیان اینکه این موضوع باید ریشه ای حل شود تصریح کرد: در سابق 
ازدواج ها در سنین پایین تر انجام می شد، اما امروز سن ازدواج بالا رفته، جوانان بچه را در 
زندگی مزاحم خود می دانند لذا باید برای این موضوع فکری شود. وی با بیان اینکه نظام 
اسلامی نظامی است که براساس علل رخ می دهد، افزود: مسلمان بصیر و آگاه کسی است 
که در شناخت این عوامل دقیق باشد و بتواند حقیقت ها را به خوبی درک کند. آیت الله 
نوری همدانی با اشاره به اینکه مسلمان واقعی کسی است که دارای بصیرت باشد تا از باطن 
امور مسائل را دریافت کند خاطرنشان کرد: در قرن های گذشته مسلمانان توجه به این 
آیات و معارف نداشتند و به ظاهر امر توجه می کردند. این مرجع تقلید با بیان این که باید 
کار ریشه ای در زمینه بصیرت بخشی داشته باشیم، تاکید کرد: باید دید می توان کناری 
نشست یا باید در جبهه مقابل ایستاد و به مبارزه با افکار دشمنان پرداخت، باید بینا و هوشیار 

بود و علل و عوامل را به دست آورد و بر این اساس عبرت آموزی کرد.

جعفرزاده:

اصولگرایان نمی توانند به انسجام برسند
عضو فراکسیون رهروان ولایت مجلس می گوید: اقدام علی لاریجانی در نپیوستن به 

ائتلاف اصولگرایان در انتخابات مجلس دهم کار درستی بود.
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی در گفت وگو با خبرآنلاین درباره دلیل نپیوستن علی 
لاریجانی به ائتلاف اصولگرایان تصریح کرد: من فکر می کنم که آقای لاریجانی در این 
مقطع زمانی، کار درستی انجام داد. شیوه ای که در اصولگرایان می بینیم نشان می دهد 
که احتمال به اجماع رسیدن آن ها ضعیف است و برعکس آن ها احتمال اجماع اصلاح 

طلبان قوی تر است. 
وی افزود: مجموعه اصلاح طلبان و اعتدالیون حامی دولت فعالیت خوبی را برای انتخابات 
آغاز کرده اند و مقبولیت آن ها نیز در جامعه بیشتر است اما اصولگرایان چون نمی توانند 
جبهه پایداری را کنار بگذارند، در نتیجه  پایداری به دلیل نداشتن پایگاه اجتماعی در میان 

مردم قطعا به آن ها در انتخابات آتی ضربه جدی خواهد زد.
این نماینده مجلس نهم تصریح کرد: تحلیل من این است که اصولگرایان اشتباه می 
کنند و باید بتوانند تصمیم قاطعی بگیرند . تصمیم قاطع آن ها برای رسیدن به پیروزی این 
است که جریان پایداری را از خود دور کنند چراکه در صورت اتخاذ این تصمیم، طبیعتا 
بسیاری از اصولگرایان به آن ها خواهند پیوست اما با شرایط فعلی، این اتفاق نخواهد افتاد.

وی تاکید کرد: آقای لاریجانی نمی تواند با مجموعه پایداری در یک گروه یا جناح باشد 
و این رفتار آقای لاریجانی کاملا عقلایی است.

جعفرزاده در پاسخ به این سئوال که آیا این یک تصمیم شخصی از سوی رئیس مجلس 
بود که اعلام شد یا تصمیم جمعی حامیان وی در فراکسیون رهروان ولایت؟ تصریح کرد: 
بسیاری از اعضای رهروان تصمیمی مشابه آقای لاریجانی دارند که در ائتلاف اصولگرایان 
حضور پیدا نکنند اما چون آقای لاریجانی چهره شاخصی است، نپیوستن وی جلوه بیشتر 
و برجسته تری پیدا کرده است. این عضو فراکسیون رهروان ولایت همچنین در مورد 
احتمال حضور اصولگرایان در انتخابات مجلس با سه لیست ائتلاف اصولگرایان، رهروان 
ولایت و صدای ملت، گفت: اصولگرایان در این انتخابات نمی توانند به انسجام برسند. البته 
درباره صدای ملت من به آقای مطهری هم گفتم که لیست صدای ملت در این مقطع، به 
نظرمن حتی از لیست اصلاح طلبان رای بیشتری به دست خواهد آورد و لیست آن ها را 

تحت الشعاع قرار خواهد داد.

حقیقت پور: 

جبهه پایداری از غائله 22بهمن قم 
شانه خالی نکند

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: اعضای جبهه پایداری 
و رهبران آن به جای فرافکنی و تکذیب موضوعات و مسائل گذشته درباره غائله 22 بهمن 

قم که تمام آن ها دارای سند و مدرک است مواضع و رفتار خود را اصلاح کنند. 
منصور حقیقت پور در گفت وگو با خانه ملت با اشاره به اظهارات یکی ازاعضای جبهه 
پایداری درباره عدم دخالت این جبهه و مسئولان آن در حادثه 22 بهمن قم و موضوع 
توهین به رئیس مجلس گفت: مشخص نیست که چرا این افراد بعد از گذشت حدودا سه 

سال به گذشته بازگشته اند و این مطالب را تکرار می کنند.
نماینده مردم اردبیل نیر و نمین در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: افراد این جبهه و 
رهبران آن به جای فرافکنی و تکذیب موضوعات و مسائل گذشته که تمام آن ها دارای سند 
و مدرک است مواضع و رفتار خود را اصلاح کنند. وی درباره اسناد و مدارک موجود درباره 
فعالیت و نقش حلقه پرتو در حمله به رئیس مجلس در 22 بهمن سال 91 تصریح کرد: 
کمیته پیگیری غائله 22 بهمن قم در آن زمان تمام مدارک موجود و گزارش تدوین شده را 
به قوه قضائیه ارائه کرد و حتی دستگاه قضا تعدادی از روحانیون را برای پاسخگویی احضار 
کردند. نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس ادامه داد: در شرایط 
کنوین طرح چنین مطالبی و بازگشت به مسائل گذشته از سوی این افراد کار اشتباهی 

است و آن ها باید رفتار و اعمال خود را تغییر دهند.

منصوری آرانی: 

اجرای برجام فضای روانی مناسبی 
در جامعه حکمفرما می کند 

 عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: اگر در مجلس دهم 
ناهماهنگی میان دولت و مجلس ادامه یابد، بار دیگر شاهد سیل تذکرات و استیضاح ها 
و سوال ها خواهیم بود اما به گمان من مجلس دهم، به مراتب معتدل تر از مجلس نهم 

خواهد بود. 
عباسعلی منصوری آرانی در گفت وگو با خبرنگار پارلمانی ایلنا، با اشاره به زمان اندکی 
باقی مانده تا اجرایی شدن برجام، اظهار داشت: از زمانی که امضای توافق هسته ای تا روز 
اجرایی شدن برجام، فرآیندی طی شد و پس از روز اجرایی شدن نیز نیازمند پشت سر 

گذاشتن فرآیند دیگری هستیم.
او ادامه داد:   آنچه مسلم است، مسائل اقتصادی را نمی توان یک شبه حل کرد و مستلزم 
طی کردن پروسه ای است که باید مقدمات کار در فازهای بانکی، اقتصادی و سرمایه گذاری 
فراهم شود، لذا نباید توقع داشت در زمانی کوتاه به موفقیت های شگفت انگیز دست پیدا 
کنیم . عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس خاطرنشان کرد: البته 
همزمان با آغاز دوران اجرایی شدن برجام، فضای روانی مناسبی در جامعه حکمفرما خواهد 
شد که همین فضای مساعد، بسترهای دستیابی به موفقیت های بعدی را فراهم خواهد 
کرد، اما برای رسیدن به نقطه مطلوب باید چند ماه منتظر بمانیم. نماینده مردم کاشان با 
اشاره به نقش تاثیرگذار دولت در پشت  سر گذاشتن این دوران، گفت: طبیعتاً دولت باید در 
چارچوب های برجام عمل کند و در این مسیر، مجلس نیز باید با ریل گذاری در بخش های 
مناسب در راستای حل مشکل رکود و برون رفت از مشکلات اقتصادی به دولت یاری 
برساند. او با تاکید بر لزوم همکاری نزدیک دولت و مجلس در دوران پسابرجام، یادآور شد: 
متاسفانه غربی ها فضای ناامنی را در دنیا ترسیم کرده بودند و تحت تاثیر تبلیغات آنها در 
مسیر سرمایه گذاری در ایران برای کشورهای جهان مشکلاتی ایجاد شده بود. با این وجود، 
یکی از بزرگ ترین مزایای برجام همین تغییر فضا و ایجاد اتمسفر مثبت میان بازیگران 
جهانی نسبت به کشور ماست. عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
اضافه کرد: برجام توانست جو تبلیغاتی منفی علیه ایران را آهسته آهسته تغییر دهد و امروز 
فضا بسیار مساعد تر از گذشته است. منصوری آرانی در پایان با اشاره به نقش موثر مجلس 
دهم در پیشبرد اهداف اقتصادی و سیاسی دوران پسابرجام اعلام کرد: اینکه چه کسانی در 
مجلس بعدی حضور داشته باشند و مجلس دهم تا چه میزان با دولت هماهنگ باشد، تاثیر 
بسیاری در ایجاد فضای مساعد خواهد داشت و اگر همچنان این ناهماهنگی میان دولت و 
مجلس ادامه یابد، دوباره سیل تذکرات و استیضاح ها و سوال ها آغاز خواهد شد اما به گمان 

من مجلس دهم، به مراتب معتدل تر از مجلس نهم خواهد بود.

سخنگوی وزارت کشور: 

صلاحیت برخی نمایندگان فعلی مجلس
 احراز نشده است

 سخنگوی وزارت کشور گفت: صلاحیت همه داوطلبان انتخابات مجلس شورای اسلامی 
استان بوشهر احراز شد.

 به گزارش ایلنا، حسینعلی امیری افزود: استان تهران و اصفهان هم که به ترتیب بیشترین 
ثبت نامی های انتخابات مجلس را داشتند به ترتیب بیشترین آمار صلاحیت های احراز 
نشده را به خود اختصاص دادند. وی همچنین از آمار تعداد نمایندگان فعلی و ادوار که 
صلاحیتشان احراز نشده خودداری کرد اما گفت: صلاحیت تعدادی از نمایندگان فعلی 
مجلس از تهران و سایر استان ها احراز نشده است.وی ادامه داد: فرمانداری های سراسر کشور 
اسامی افراد احراز صلاحیت شده و احراز صلاحیت نشده را به صورت مکتوب به داوطلبان 
ارائه کرده اند البته طبق قانون علت احراز نشدن صلاحیت داوطلبان نیز به صورت کتبی و 

محرمانه به آنان اطلاع داده شده است.  
احراز صلاحیت ۱۰۹۵۴ داوطلب انتخابات مجلس

  امیری از احراز صلاحیت 10 هزار و 95۴ نفر از داوطلبان انتخابات مجلس از جانب 
هیئت های اجرایی در مرحله اول بررسی صلاحیت ها خبر داد و گفت: از مجموع 12 هزار 
و 123 ثبت نامی برای مجلس شورای اسلامی 5۸0 نفر در ایام ثبت نام و 296 نفر هم در 
زمان بررسی صلاحیت ها با اختیار خودشان از ادامه ورود به عرصه انتخابات انصراف دادند 
و البته صلاحیت۸1۴ نفر هم در زمان بررسی صلاحیت ها احراز نشد.وی ادامه داد: مجموع 
انصرافی ها و احراز صلاحیت نشده ها به هزار و 690 نفر و تعداد احراز صلاحیت شده نیز به 

10 هزار و 95۴ نفر رسید.

محمد اسماعیل سعیدی
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با پیشی گرفتن از چین ؛

هند بزرگترین مشتری نفت ایران
 در پساتحریم می شود

ایران و هند برای افزایش 260 هزار بشکه ای صادرات روزانه نفت در پساتحریم به توافق 
رسیدند و هندی ها با پیشی گرفتن از چین به زودی بزرگترین مشتری طلای سیاه ایران 

خواهند شد.
 ایران در حال حاضر 22 کشتی نفت کش غول پیکر در اختیار دارد که 13 فروند از آنها با 

ظرفیت کامل بر روی دریا و با رفع تحریم ها آماده راهی شدن به اروپا و هند هستند.
در همین حال، با اجرای برجام، قرار است تولید نفت ایران در مرحله نخست، 500 هزار 
بشکه در روز افزایش یابد و به تدریج 500 هزار بشکه دیگر هم به صادرات نفت این کشور 
در روز افزوده خواهد شد.همچنین یک مقام ارشد ایرانی که خواست نامی از او برده نشود، 
در مصاحبه با رویترز گفت: مقصد اصلی این نفتکش ها هند هستند.این مقام ارشد ایرانی به 
این نکته اشاره کرد که تقاضا هند برای نفت از سایر کشورهای آسیایی بیشتر است و ما هم 
همچون سایر رقبای خود نظر ویژه ای به هند داریم.این مقام ایرانی در ادامه گفت: قصد 
داریم صادرات خود را به هند با رفع تحریم ها، 200 هزار بشکه در روز افزایش دهیم، این 
در حالی است که صادرات فعلی ایران به هند تحت شرایط تحریم روزانه 260 هزار بشکه 
است.همچنین این مقام ارشد ایرانی تصریح کرد: پالایشگاه های نفت هند اعلام کرده اند که با 
شرایط فعلی قیمت نفت و فروش بیشتر خودرو در این کشور خواهان واردات بیشتر نفت از 
ایران هستند و آمار سالانه فروش خودرو هند در حال حاضر بیشتر از چین است.در همین 
حال، مدیر عامل شرکت نفت »اسار« هند گفت: با ایران رابطه دیرینه ای داریم و با رفع 
تحریم ها، واردات خود را افزایش خواهیم داد.از این رو به دلیل رشد کند اقتصادی چین، 
کره جنوبی و ژاپن، صادرات نفت ایران به این کشورها قابل توجه نخواهد بود و مقصد اصلی 
صادرات ایران در آسیا به هند خواهد بود.این در حالی است که کره جنوبی پیشتر اعلام کرده 
بود که به دلیل رشد کند اقتصادی این کشور، انتظار افزایش واردات نفت از ایران را نخواهد 
داشت و ژاپن هم اعلام کرده است که همان مقدار واردات نفتی را که با ایران توافق کرده بود، 
متعهد است.همچنین پیش بینی می شود مشتریان بزرگ سابق نفتی اروپایی ایران از قبیل 

ایتالیا، یونان و اسپانیا به صف مشتریان نفتی ایران بازگردند. 

3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,119,000یک مثقال طلا

950,870یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,280,000سکه بهار آزاد ی

9,280,000سکه امامی

4,700,000نیم سکه

2,550,000ربع  سکه

1,700,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20636,000,000 تیپ 5

 206SD37,000,000وی 8

GLX 405 28,۰۰۰,۰۰۰پژو 

SLX 405 28,۰۰۰,۰۰۰پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 3۴,۰۰۰,۰۰۰پژو پارس سال

E2 90 36,۰۰۰,۰۰۰تند ر 

LX 3۰,۰۰۰,۰۰۰رانا 

TU5 33,3۰۰,۰۰۰رانا 

 2۹,۰۰۰,۰۰۰سمند LX سال

LX EF7 28,۰۰۰,۰۰۰سمند 

ELX 32,۰۰۰,۰۰۰سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 2۰,۰۰۰,۰۰۰سایپا 111

 ۱۹,۰۰۰,۰۰۰سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 23,۹۵۰,۰۰۰تیبا 



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر

مریم یعقوبی

با پایان دوران تحریم و نزدیک شدن به زمان اجرایی 
شدن برجام، تحرکات خاصی در بازارهای سه گانه 
در حال وقوع است. بانک مرکزی و بانک های بزرگ 
ایران بعد از سال ها از تحریم نجات  یافته و تبادلات 
بین المللی را آغاز خواهند کرد که از جمله نتایج آن 
احیای فعالیت های بخش خصوصی ایران و کاهش 
قابل توجه هزینه های پروژه ها و بازرگانی خارجی است. 
از طرفی در بورس انتظار  برای ورود سرمایه های جدید 
داخلی و خارجی شکل گرفته است. در بازار ارز و طلا 

هم احتیاط حاکم شده است.
اجرای برجام و رفع تحریم ها در محافل کارشناسی 
به عنوان باز شدن دروازه های اقتصاد جهانی نام برده 
می شود اما اغلب کارشناسان گذر از این دروازه را 
مشروط به فراهم بودن شرایط داخلی و آمادگی فعالان 
اقتصادی برای مواجه شدن با اقتصاد بدون محدودیت 

و تحریم می دانند.
سید بهاء الدین حسینی هاشمی در گفت و گو با 
خبرگزاری خبرآنلاین در خصوص شرایط پیش روی 
بازار پولی و شبکه بانکی با اجرایی شدن برجام گفت:  
قطعا با اجرای برجام در شبکه بانکی کشور یک اتفاق 

معجزه آسا نمی افتد. 
به گفته وی نباید بعد از قطع کامل روابط طی ۸ 
سال انتظار داشته باشیم به محض اجرای برجام همه 
موانع رفع شده و در کمترین زمان مشکلات برطرف 

خواهد شد.
وی تاکید کرد: شرط تحول در فعالیت های بانکی 

فقط برداشته شدن تحریم ها نیست. 
وی با طرح چند سوال در مورد ارتباطات بین المللی 
بانکی افزود: ابتدا باید دید آیا شبکه بانکی ما آماده 
ارتباط با بانک های خارجی هست یا خیر؟ به طور 

مثال آیا بانک های کارگزای ما مشخص شده و قرار 
کارگزاری داریم؟ آیا اعتباراتی را که ما باز می کنیم 
آنها تایید می کنند؟ وضعیت پرداخت ها چکونه خواهد 

بود؟
به گفته این کارشناس اقتصادی متاسفانه ما منتظر 
اتفاقات خلق الساعه و خارق العاده هستیم. درست 
شدن  باز  با  اما  بودیم  تحریم  در  مدتها  که  است 
دروازه های اقتصادی بین المللی نمی توان توقع داشت 

که همه اتفاقات به صورت یکجا رخ بدهد. 
وی با اشاره به الزامات مورد نیاز برای تغییر شرایط 
حاکم بر نظام بانکی گفت: الزامات فنی بسیاری مورد 
نیاز است تا به مرور نظام بانکی بتواند خلاء ناشی از 

قطع رابطه در دوران تحریم را پر کند.
این کارشناس بانکی خاطر نشان ساخت: با اجرای 
بزرگ  برای بخش خصوصی ما یک گلوگاه  برجام 
تبادلاتی باز خواهد شد که به دنبال آن حوالجات بانکی 

به خوبی انجام می شود، هزینه های پول کاهش پیدا 
می کند و بخش خصوصی با تسهیل در امور واردات و 

صادرات روبرو می شود.
حسینی هاشمی افزود: در شرایط جدید دیگر برای 
واردات از طریق مسیرهای واسطه ای اقدام نمی کنیم. 
البته ناگفته نماند برخی بودند که در دوران تحریم 
منافع خوبی از آن داشتند و دکان باز کرده بودند حال 
این دکان ها دیگر بسته می شود پس باید منتظر 

مقاومت هایی هم در داخل باشیم.
وی دادمه داد: از سوی دیگر اجرای برجام کمک می 
کند بانک ها بتوانند قراردادهای خرید و فروش بین 
المللی را به راحتی تنظیم کنند و از این طریق کالا 
مطابق شرایط اعتبار خرید و حمل شود و وجه آن 

بدون واسطه و دلال پرداخت می شود.
تاثیر مستقیم جو روانی بر بازارهای داخلی 

حسینی هاشمی در پاسخ به سوالی مبنی بر تاثیر 
اجرای برجام بر بازار ارز گفت: نرخ ارز قدری کاهش 
پیدا می کند و طلا هم همینطور اما موقتی خواهد بود. 

لیکن بورس به سودآوری خوبی خواهد رسید.
وی در تشریح این بازارها گفت: پیش بینی می شود 
قیمت ارز قدری کاهش پیدا کرده و معاملات چند 
روزی راکد خواهد ماند. اما با توجه تجارب سال های 
قبل، به علت اینکه همه می دانند که شرایط قرار است 
بهتر شود، بازار به تعادل خواهد رسید و پس از مدتی از 

هیجانات تورمی کاسته خواهد شد.
وی با اشاره به تحولات ناشی از اجرای برجام در بازار 
سرمایه اظهار کرد: در بازار بورس هم حتما این موضوع 
تاثیر خواهد داشت چون شرکت های بورسی اغلب 
صادر کننده بودند و صادرات آنها در دوران تحریم با 
مشکل روبرو بود. به ویژه شرکت هایی که در بخش 
نفت و گاز و پتروشیمی و معدن تاثیر مثبتی از اجرای 

برجام خواهند گرفت.
داد: شرکت های صادراتی  ادامه  حسنی هاشمی 
بزرگ به ویژه در بخش انرژی حتما با افزایش قیمت 
مواجه خواهند شد و به این ترتیب بورس به رونق 

خوبی خواهد رسید.
این کارشناس اقتصادی پیش بینی کرد: با اجرای 
برجام قیمت سهام شرکت های بورسی رشد می کند 
و سهام بانک ها نیز به دلیل خارج شدن از تحریم رشد 
خواهد کرد چرا که سودآوری بیشتری خواهند داشت.

 برای گذر از دروازه اقتصاد جهانی آمادگی داریم؟

برجام یا معجزه؛ مسئله این است

مدیر امور مالیملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران خبر داد؛

پالایش و پخش ماهانه 2۱۶3 میلیارد تومان 
یارانه می پردازد 

مدیر امور مالی شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران از پرداخت ماهانه 
2163 میلیارد تومان یارانه توسط این شرکت خبر داد. 

به گزارش ایسنا، احمدرضا اسدی در جمع خبرنگاران در حاشیه نمایشگاه انرژی کیش 
با اشاره به نحوه پرداخت یارانه از سوی شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی، 
اظهارکرد: وجوه مربوط به بهای نفت خامی که شرکت های پالایشی دریافت می کنند، 
به دو شکل به دولت پرداخت می شود، بخش اول به صورت مابه التفاوت بهای فرآورده 
با نرخ بین المللی که دولت یارانه آن را پرداخت می کند تسویه می شود و بخش دیگر به 
صورت نقدی از طریق مجاری عرضه سوخت وصول می شود.  وی افزود: این در حالی 
است که دولت به دلیل کاهش بهای نفت خام و فرآورده های آن یارانه کمتری پرداخت 
می کند.  مدیرمالی شرکت پالایش و پخش فرآورده های نفتی با بیان اینکه این وجوه 
حاصل از فروش فرآورده در مجاری عرضه چند ذی نفع اصلی دارد، ادامه داد: شرکت ملی 
نفت 1۴.5 درصد و سازمان هدفمندی یارانه ها نیز ۸5.5 درصد از آن را میگیرد.  اسدی 
تصریح کرد: البته این 100 درصد بعد از برداشت مالیات حساب می شود، یعنی 23 درصد 
از بهای بنزین، مالیات بر ارزش افزوده است که سازمان امور مالیاتی این را به عنوان حق 
خود طلب می کند و پس از آن بین دو شرکت دیگر تقسیم می شود.  وی با بیان اینکه 
بر اساس مصوبه هیات دولت رقمی که ماهیانه به عنوان یارانه شرکت ما پرداخت می کند، 
بالغ بر 2163 میلیارد تومان است، گفت: برخی شرکت ها می گویند اگر یک ماه این مبلغ 
را به ما بدهید یک کارخانه پتروشیمی راه اندازی می کنیم، بنابراین نمی شود که ما هم به 
دنبال اقتصاد مقاومتی باشیم و هم یارانه بدهیم.  مدیرمالی شرکت پالایش و پخش فرآورده 
های نفتی با اشاره به عدم پرداخت وجوه مربوط به فروش فرآورده های نفتی از سوی برخی 
خریداران اظهارکرد: این در حالی است که ذی نفعان و طلبکاران ما وجوهشان را ماهیانه 
می خواهند و مثلا اگر به موقع مالیات را پرداخت نکنیم، زود حساب ها را میبندند.  اسدی 
با بیان اینکه حدودا چهار ماه در سال حساب های شرکت ما بسته است، ادامه داد: از سوی 
دیگر عدم وصول وجوه مربوط به فروش مشکل دیگری را ایجاد کرد، به طوریکه چون باید 
پول هدفمندی را حتما پرداخت کنیم، گاها پول سایر ذی نفعان را مجبور می شویم به 
هدفمندی بدهیم.  وی با بیان اینکه یکی از این ذی نفعان پروژه های شرکت ملی پالایش 
و پخش است، گفت: بر اساس قانون بودجه باید 5 درصد از فروش را برای پروژه هایی مثل 
خط لوله، پالایشگاه های دولتی حفظ و نگه داشت انبارهای پخش صرف کنیم.  مدیرمالی 
شرکت پالایش و پخش فرآورده های نفتی افزود: اتفاق جدیدی که افتاده این است که 
به دلیل کاهش قیمت نفت میزان پول هدفمندی به صورت اتوماتیک کاهش یافته، اما 
متقاضیان دریافت کننده یارانه کاهش پیدا نکردند، از سوی دیگر خود پالایشگاه ها دچار 
معضل کمبود خوراک شدند، چراکه نفت کوره خود را نمی توانند بفروشند و این موضوع 
آن ها را دچار مشکل کرده است. اسدی تصریح کرد: بنابراین ما در حال حاضر تحت فشار 
مضاعفی هستیم، در عین حال از طرف سازمان مالیاتی نیز به شکل خیلی غیر دوستانه 

ای تحت فشار قرار داریم. 

قائم مقام معاون وزیر نفت اعلام کرد :

چشم امید صنعت نفت به جذب
 200 میلیارد دلار سرمایه در برنامه ششم 

قائم مقام معاون وزیر نفت در امور بازرگانی و بین الملل از پیش بینی سرمایه گذاری 200 
میلیارد دلاری در صنعت نفت کشور در برنامه ششم توسعه خبر داد. 

به گزارش ایسنا، مسعود هاشمیان در جمع خبرنگاران در حاشیه نمایشگاه انرژی کیش 
با بیان اینکه اقتصاد کشور طی یک دهه تحریم همچون فنری فشرده شده دارای انرژی 
زیادی است، اظهار کرد: با برداشته شدن تحریم ها پیش بینی می شود که یک جهش 
اقتصادی در کشورمان در زمینه سرمایه گذاری ایجاد شود.  وی افزود: البته همه امید 
مسئولان در پیش بینی برنامه ششم جذب سرمایه گذاری خارجی نیست، بلکه استفاده 
از همه پتانسیل های داخلی و خارجی در دستور کار قرار دارد.  قائم مقام معاون وزیر 
نفت در امور بازرگانی و بین الملل با بیان اینکه بخشی از برنامه ششم توسعه مربوط به 
جذب منابع مالی است، ادامه داد: در این برنامه علاوه بر اینکه نگاه پساتحریمی وجود 
دارد، چارچوب های اقتصاد مقاومتی نیز رعایت شده است.  هاشمیان اضافه کرد: بر این 
اساس در این برنامه برای مجموعه صنعت نفت کشور پیش بینی حدود 200 میلیارد دلار 
سرمایه گذاری شده است.  وی با بیان اینکه این سرمایه گذاری برای همه بخش ها از جمله 
نفت، گاز، پتروشیمی، پالایش و پخش، توسعه پالایشگاه ها و ... است، گفت: البته میزان 
سرمایه گذاری های داخلی و خارجی در این طرح نیز پیش بینی شده که اعلام خواهد شد. 

رییس شورای مشترک بازرگانی ایران و ترکیه اعلام کرد؛

ایرانیان همچنان می توانند
 بدون ویزا به ترکیه سفر کنند 

رییس شورای مشترک بازرگانی ایران و ترکیه اعلام کرد: ترکیه تغییری در وضعیت 
سفر ایرانیان به کشور ایجاد نکرده است و همچنان ایرانیان می توانند بدون ویزا به ترکیه 

سفر کنند. 
رضا کامی در گفت وگو با ایسنا، در خصوص برخی صحبت ها و شنیده ها در خصوص لغو 
شدن لغو ویزای ایرانی ها از سوی ترکیه برای سفر به این کشور گفت: تا کنون هیچ گونه 
خبر و اطلاعیه مبنی بر اینکه ترکیه لغو ویزای ایرانیان را برای سفر به این کشور لغو کرده 
است اعلام نشده است.  وی افزود: بعد از اینکه اخباری در این زمینه منتشر شد بلافاصله 
این موضوع تکذیب شد، چراکه از طرف دولت ایران و دولت ترکیه به صورت رسمی هیچ 
خبری در این مورد اعلام نشده بود.  کامی در بخش دیگری از صحبت هایش درباره  اتفاقات 
اخیر منطقه و تاثیرات آن بر روابط تجاری ایران و ترکیه گفت: روابط ایران و ترکیه یک 
سابقه و پیشینه طولانی دارد و مدت بسیار طولانی است که هیچ نوع مناقشه ای در روابط 
میان دو کشور اتفاق نیفتاده است.  رییس شورای مشترک بازرگانی ایران و ترکیه ادامه 
داد: مسائل کشورهای ثالث نمی تواند به صورت جدی در روابط ایران و ترکیه اخلال ایجاد 
کند. در سال های اخیر هم نوع روابط دو کشور این موضوع را ثابت کرده است در شرایطی 
که روابط ما با برخی کشورها با تنش روبرو بود، روابطی مطلوبی با ترکیه داشتیم و به طور 
کلی طی یک دهه اخیر حجم مبادلات تجاری دو کشور افزایش قابل توجهی داشته است. 
کامی با بیان اینکه روابط و هدف گذاری هایی که بین مقامات دو کشور ترسیم شده است 
نشان از هیچ تنشی در روابط دو کشور ندارد، گفت: اجرایی شدن برجام نقش مثبتی در 
روابط ایران و ترکیه خواهد داشت و بخشی از موانع و محدودیت هایی که در روابط دو کشور 

به ویژه در زمینه مسائل بانکی و پولی وجود داشته است بر طرف خواهد شد. 

 رییس سازمان بورس و اوراق بهادار با اشاره به نزدیک 
شدن زمان اجرای برنامه جامع اقدام مشترک )برجام(، گفت: 
مهمترین اثر اجرایی شدن برجام این است که فرصت مناسبی 

در بازار سرمایه ایجاد می کند. 
به گزارش ایرنا ،محمد فطانت درباره تصمیم های این 
سازمان در دوران پساتحریم افزود: برای جذب سرمایه گذاری 
خارجی سلسه برنامه هایی از جمله ارایه مجوز به نهادهای 
سرمایه  به  اشاره  با  است.فطانت  شده  داده  خارجی  مالی 
گذارانی که راغب به سرمایه گذاری در ایران هستند، گفت: 
برای سرمایه گذاری سرمایه گذاران اعم از ایرانیان خارج از 
کشور و سرمایه گذاران خارجی فرم ها و نرم افزارهایی طراحی 
و تدوین شده که فرآیند سرمایه گذاری خارجی به صورت 

آنلاین در بازار اولیه و ثانویه ایجاد شود.
سخنگوی سازمان بورس به سیاست های اقتصاد مقاومتی 
اقتصاد  های  سیاست  ادامه  با  اظهارداشت:  و  کرد  اشاره 
مقاومتی در مراحل پیشرو می توان از ظرفیت های برجام 
استفاده مناسبی کرد.وی با بیان این که سهم بازار سرمایه 
در تمامی اقتصاد طی سال های گذشته روند شتابانی به خود 
گرفته است، تصریح کرد: اوج روند فعلی بازار سرمایه به آغاز 
واگذاری شرکت های دولتی در قالب اصل ۴۴ برمی گردد، اما 
هنوز تا رسیدن به نقطه مطلوب فاصله وجود دارد که در این 

مسیر باید موانع به کمک اصلاحی برخی از قوانین برداشته 
شود.فطانت اضافه کرد: در وضیعت فعلی جمع دارایی شرکت 
های بورسی بیش از ۸ تریلیون ریال است، اگرچه گفته می 
شود سیستم بانکی بار تأمین مالی شرکتها را به عهده دارد 
اما در مورد تأمین مالی شرکتهای بورسی فقط ۴00 هزار 
میلیارد ریال معادل 5 درصد از کل این مبلغ به این شرکت ها 
اختصاص پیدا کرده و مابقی این مبلغ در اختیار شرکت های 

غیر بورسی قرار گرفته است.
رییس هیأت مدیره سازمان بورس به انتظاری که از بازار 
سرمایه برای تأمین مالی می رود، اشاره کرد و گفت: افزایش 
سهم بازار سرمایه در تأمین مالی و راه اندازی بازار صکوک 
یک مطالبه به حق است که در سنوات گذشته پایه ریزی 
های خوبی برای آن انجام شده و امیدواریم در دو تا سه سال 
آینده هم سهم بازار سهام، بازار صکوک داشته باشیم که تأمین 
مالی بلند مدت دولت، بخش خصوصی و شرکتهای بورسی 
در همه ابعاد از طریق بازار سرمایه صورت بگیرد.وی ادامه 
داد: اصلاح قانون بازار بعد از 10 سال با حفظ شاکله کلی 
با کمک نمایندگان مجلس می تواند سهم تأمین مالی از 
طریق بازار سرمایه را افزایش دهد.فطانت درباره حمایت قانون 
از بازار سرمایه گفت: در بحث قانون گذاری در برنامه ششم 
بخش هایی به عنوان فرامین اصلی در لایحه به مجلس ارائه 

می شود اما در برخی از موارد مانند بازار صکوک و تقویت 
بازار سرمایه در تأمین مالی که نیاز به توضیحات دارد باید از 
کمک کمیسیون اقتصادی مجلس و نمایندگان استفاده شود.

سخنگوی سازمان بورس درباره قانون گذاری افزود: در قانون 
رفع موانع تولید چند اصل و ماده به بازار سرمایه مرتبط می 
شود از جمله پوشش نوسان نرخ ارز که یکی از مطالبات بسیار 
مهم در برهه کنونی برای سرمایه گذاران خارجی است که 
سالهاست مغفول مانده بود.فطانت با بیان این که تاکنون در 
کشور پوشش نوسان نرخ ارز، بیمه ارز و ریال نداشتیم، گفت: 
در شورای عالی بورس تمامی طرح استفاده از معاملات آتی 
برای پوشش نوسان نرخ ارز با حضور رییس بانک مرکزی 
تصویب شد اما برای راه اندازی بازار مشتقه ارز نیاز به حمایت 
کمیسیون اقتصادی مجلس و تک تک نمایندگان مجلس 

وجود دارد.
وی با اشاره به این نکته که بازار مشتقه ارز بعد از هماهنگی 
با بانک مرکزی در راستای تبصره 3 ماده20 قانون رفع موانع 
از  تولید امکان اجرایی شدن پیدا کرد، اظهارداشت: پس 
راه اندازی بازار مشتقه ارز در اسرع وقت نوسان نرخ ارز و 
ریال پوشش داشته می شود و بدین ترتیب مطالبات صادر 
کنندگان، وارد کنندگان، تولید کنندگان و استفاده کنندگان 
از صندوق ذخیره ارزی که سالها منتظر آن بودند محقق می 
شود.رییس سازمان بورس به قانون افشای صورت های مالی 
بنگاه های اقتصادی دولتی، شبه دولتی و تمامی موسساتی 
که به هر نحوی فعالیت اقتصادی می کنند، اشاره کرد و 
گفت: ماده 6 سیاست های اجرایی اصل ۴۴ قانون اساسی 
تمامی نهادها و ارگان ها و موسساتی که به هر نحوی فعالیت 
اقتصادی می کنند را موظف می کند که اطلاعات صورت 
مالی خود را به سازمان بورس ارائه کنند اما از آنجایی که این 
قانون ضمانت اجرایی نداشت، پیشنهاداتی از طرف مجلس 
برای ضمانت اجرایی آن ارائه شد تا کسانی که از قانون تبعیت 
نمی کنند از ابزار ضمانت استفاده و آنها مستلزم به رعایت 
قانون شوند.فطانت به رفع یکی از مشکلات حل نشدنی 
اقتصادی کشور توسط نمایندگان مجلس اشاره کرد و افزود: 
قوانین شرکت های سهامی عام حداقل مربوط به یک صد 
سال پیش است، اگر حتی برنامه ای برای اصلاح کل قانون 
تجارت وجود ندارد پیشنهاد ما این است که به طور مشخص 
این اصلاحات در خصوص شرکتهای سهامی عام انجام گیرد.

 یک کارشناس بازار کار با تاکید بر اینکه نباید افراد طالب کار را به بهانه کاهش بیکاری، خانه 
نشین کرد، گفت: اگر به دنبال رشد و تعالی اقتصاد و خروج از رکود هستیم باید به کارگران به 

عنوان سرمایه های با ارزش کشور اهمیت بدهیم. 
عبدالله مختاری در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به تبصره های حذف شده اشتغال از برنامه ششم 
توسعه اظهار کرد: اینکه مدام به بهانه رونق اقتصاد و تولید نسبت به چالش کشیدن قانون کار و 
روابط کارگر و کارفرما برنامه و طرح بدهیم مانند پاشیدن نمک روی زخم است اما بیش از هر 
چیز آنچه تعجب برانگیز است اقدام تدوین کنندگان برنامه ششم در نوشتن چنین تبصره هایی 

بود که اگر به موقع حذف نمی شد پیامدهای زیانباری به دنبال داشت. 
وی ادامه داد: در بین تمام بیمه ها جامعه کارگری بیشترین حق بیمه را به صندوق تامین 
اجتماعی می پردازد و در مقابل از بیمارستان های سازمان تامین اجتماعی خدمات رایگان 

دریافت می کند و سهمی که کارفرما در پرداخت بیمه کارگر می پردازد در آنالیز حقوق است. 
این کارشناس بازار کار با بیان اینکه در ایران پرداخت  بیمه ها با خدماتی که ارائه می شود 
همخوانی ندارد، گفت: همانطور که به فکر بهسازی دستگاههای تولیدی هسیتم باید به نیروی 
کار، انگیزه و انرژی او هم فکر کنیم.  وی افزود: در ژاپن، کارگران تویوتا بعد از بازنشسته شدن 
مزایای اشتغال می گیرند و چون از آینده شغلی خود و مزایای دوران بازنشستگی اطمینان دارند 

تولیدات تویوتا را به جایی می رسانند که امروز دنیا را تسخیر کند. 
مختاری به تبصره 2۴ برنامه ششم توسعه اشاره و اظهار کرد: این تبصره به دنبال افزایش سن 

و سابقه بازنشستگی بود تا همچون دنیا نظام ارزشگذاری کار را برقرار کند.در سوییس پس از 
آنکه موضوع کاهش ساعات کار به رفراندوم گذاشته شد مردم به آن رآی ندادند و مخالفت کردند 
چون ارزش کار برای آنها مهم بود و کار در قبال حقوق و مزایایی که می گرفتند ارزش داشت اما 

آیا کارگر ایرانی در قبال حقوقی که می گیرد برای کار ارزش قائل است؟ 
به اعتقاد این کارشناس بازار کار نباید افرادی را که طالب کار هستند خانه نشین کرد تا از فشار 
بیکاری و تعداد کارجویان کاسته شود زیرا اگر فکر کار را از سر جویندگان کار بیاندازیم در آن 
صورت باید به پیامدهای اجتماعی آن هم فکر کنیم.  مختاری خاطرنشان کرد: در گذشته نظام 
کار و روابط کارگری و کارفرمایی بر نظم و قاعده استوار بود چون کار اهمیت و ارزش داشت، 
کارگر حقوق خود را سر ماه و بدون تاخیر می گرفت، بدون دغدغه کار با کیفیت تولید می کرد 
و تا ۴0 سال هم به کار کردن ادامه می داد ولی امروز دغدغه های زندگی کارگران به قدری است 
که انگیزه کار را کاهش داده تا جایی که بسیاری از کارگرانی که در سن بازنشستگی قرار دارند 

به دنبال بازنشستگی پیش از موعد هستند تا با حقوق ناچیز بازنشستگی خانه نشین شوند. 
این فعال کارگری در پایان با تاکید بر اهمیت بخشی به نیروی کار و تولید اظهار کرد: اگرچه 
تبصره های ضد اشتغال از برنامه ششم برداشته شد ولی تاثیر آن تا مدتها بر ذهن کارگران باقی 
می ماند؛ امروز جامعه کارگری از قراردادهای موقت که توان نیروی کار را بریده و رقم دستمزدها 
که زیر خط فقر است سرخورده و مایوس شده است لذا اگر به نیروی کار به عنوان سرمایه های 

با ارزش کشور توجه نکنیم از رشد و تعالی اقتصاد باز می مانیم. 

رییس سازمان بورس: 

اجرای برجام فرصتی مناسب برای بازار سرمایه 

یک کارشناس بازار کار تاکید کرد؛

کارجویان را خانه نشین نکنیم! 
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بعضی ها در مجمع به دنبال تاثیر روی آرا بودند؛

طاهری: تا دقیقه نود منتظر بیرانوند نمی مانیم

سرپرست باشگاه پرسپولیس می گوید مسئولان باشگاه نفت با اذهان عمومی بازی می کنند.
علی اکبر طاهری درباره آخرین وضعیت تیم فوتبال پرسپولیس صحبت کرد. او می گوید 
مسئولان باشگاه نفت بارها موضع خود را در قبال انتقال بیرانوند تغییر داده اند. البته باشگاه 
پرسپولیس هم منتظر پاسخ نفتی ها برای انتقال بیرانوند نمی ماند و اقدامات خود را برای 
جذب دروازه بان انجام می دهد. سرپرست باشگاه پرسپولیس انتقاداتی هم به مجمع سالیانه 
فدراسیون فوتبال داشت. او اعتقاد دارد این مجمع شبیه زورخانه ای است که هر شخصی، هر 
کاری دوست دارد انجام می دهد و هرجایی می رود تا رای دیگران را به نفع خود تغییر دهد.

 * سوال اول ما درباره آخرین وضعیت پرسپولیس است. چند روزی از آغاز 
تمرین هایتان میگذرد. شرایط را چطور ارزیابی می کنید؟

 چند روزی است که دور جدید تمرین ها آغاز شده و کادر فنی نیز برنامه مشخصی را برای 
تمرین ها اتخاذ کرده است. البته قصد برگزاری اردویی را در کشور امارات داشتیم که به خاطر 
مسائلی این اردو را لغو کردیم. در حال حاضر هم همه چیز خوب است و بدون مشکلی تیم 

تمرین هایش را در تهران پشت سر می گذارد. 
* مسولان شهرداری با کمک شورای شهر ورزشگاه شهید کاظمی را در اختیار 
پرسپولیس قرار دادند. آیا قرار است در این ورزشگاه دیدارهای خانگی تان را 

برگزار کنید؟
 ابتدا باید از مسئولان شورای شهر و شهرداری تشکر کنم که این مجموعه ورزشی را در 
اختیار ما قرار دادند. اینکه بخواهیم بازی های خانگی را در آن برگزار کنیم باید مجوزهای 
لازم را بگیرم. البته با توجه به شرایط ورزشگاه فکر نمی کنم بشود در آنجا بازی برگزار کرد 
زیرا هم مسائل امنیتی را باید در نظر بگیریم و هم اینکه این ورزشگاه گنجایش زیادی برای 

تماشاگران ندارد.
 * طی روزهای اخیر تلاش زیادی برای جذب علیرضا بیرانوند انجام دادید. با 
کش و قوس های فراوان در نهایت مسئولان باشگاه نفت پیشنهاد معاوضه بیرانوند 

را با یکی از بازیکنان تان ارائه کردند. موضع شما در قبال این پیشنهاد چیست؟ 
با شروع فصل نقل و انتقالات برای جذب بیرانوند اقدام کردم. نفتی ها ابتدا عنوان کردند که 
به این بازیکن نیاز دارند و اجازه حضورش در پرسپولیس را نمی دهند. اما در ادامه اعلام کردند 
حاضرند بیرانوند را به طور قرضی به ما بدهند. ما هم گفتیم لطفا شرایط انتقال قطعی را اعلام 
کنید زیرا ما می خواهیم او را به صورت قطعی جذب کنیم. در ادامه به ما گفتند ما به او نیاز 
داریم و رضایت نامه بیرانوند را نمی دهیم. این درحالی است که نفتی ها جدیدا گفته اند حاضر 
هستند بیرانوند را با یکی از بازینکان ما که در پستی غیر از دروازه بان بازی می کند، معاوضه 
کنند. من می گویم از اول تکلیف خودتان را مشخص کنید و بیرانوند را هم اذیت نکنید. اگر 
بیرانوند را نیاز دارید که هیچ، اما وقتی می گوئید او را با یک بازیکن معاوضه می کنیم یعنی 
به بیرانوند نیاز ندارید! پس چرا با اذهان عمومی بازی می کنید؟ اگر واقعا نمی خواهید بیرانوند 
را به ما بدهید بگویید لازمش داریم و نمی دهیم. اما وقتی پیشنهاد معاوضه را می دهید انگار 
در پست دروازه بان مشکلی از بابت بازیکن ندارید. بالاخره هر باشگاهی لیست مازاد و فروش 

دارد که باید آن را مشخص کند. 
* همه این اتفاقات در حالی رخ داد که علیرضا بیرانوند به شدت به دنبال دریافت 

رضایت نامه اش بود تا به پرسپولیس بپیوندد! 
بله، همینطور است. بیرانوند بازیکنی است که هر تیمی تمایل دارد او را به خدمت بگیرد. ما 
هم به دنبال جذبش هستیم اما مطمئنا منتظر نمی نشینیم تا نفتی ها در دقیقه نود با صدور 
رضایت نامه او موافقت کنند . تیم ما نیاز به دروازه بان دارد و ما هم بر همین اساس کارهای مان 
را ادامه می دهیم تا گزینه مناسب را جذب کنیم. من می دانم دروازه بان جدید باید هرچه 

زودتر به تیم ملحق شود تا در تمرین ها شرکت کند و از هر نظر با تیم به هماهنگی برسد. 
* درباره حضور سوشا مکانی در پرسپولیس، موضع باشگاه چیست؟ آیا او به 

تمرین های تیم تیم برمی گردد؟ 
در مورد سوشا مکانی منتظر مراجع قضایی هستیم. کارها را پیگیری می کنیم و باید ببینیم 
اصلا می توانیم از او استفاده کنیم یا خیر. مطمئنا ما تابع تصمیمات مقامات قضایی هستم. 
اگر مشکلش حل شد و کمیته اخلاق هم اجازه بازی او را صادر کرد، این موضوع را در هیات 
مدیره مطرح می کنیم و هر تصمیمی هیات مدیره گرفت، به آن عمل خواهیم کرد. بازیکنان 
باید بدانند مسائل اخلاقی در اولویت است و باید مراقب خودشان باشند تا چنین مشکلاتی 

برایشان پیش نیاید. 
* گویا مبلغ 2۵۰ میلیون تومان هم به حساب خانواده نوروزی واریز کردید. 

بله، با حل مشکلات حقوقی و قانونی این خانواده مبلغی از مطالبات مرحوم نوروزی را 
پرداخت کردیم. باشگاه پرسپولیس تمام مطالبات نوروزی را پرداخت خواهد کرد زیرا از نظر 
اخلاقی هم درست نیست که مطالبات شان را ندهیم. اما در ابتدای امر مشکلات قانونی و 
مسئله انحصار وراثت و همینطور تعیین سرپرست فرزند نوروزی و مسائل این چنینی مطرح 
بود که من به وکیل خودمان گفتم مشکلات را پیگیری و حل کند. با حل شدن مشکلات 
مبلغی پول واریز کردیم و در ادامه نیز با تامین مالی که انجام خواهد شد، مابقی مطالبات را 

پرداخت می کنیم.
 * در مجمع سالیانه فدراسیون فوتبال گویا به گزارش حسابرس اعتراض 

داشتید؟ 
مجامع تشکیل می شوند تا به همین مسائل رسیدگی کنند. من گزارش حسابرس را 
مطالعه کرده بودم و ایراداتی به آن گرفتم. سایر اعضای مجمع هم باید مشاور مالی استخدام 
کنند تا اشراف دقیقی به این مسائل داشته باشند. متاسفانه در مجمع اتفاقاتی رخ داد که 
من یاد زورخانه ای افتادم که هرکس در وسط است و این طرف و آن طرف می رود، بیشتر به 
چشم می آید. کسانی که ادعا می کنند سال هاست در فوتبال هستند از این طرف به آن طرف 
می رفتند تا روی رای اعضای مجمع تاثیر بگذارند. نباید در مجمع چنین اتفاقاتی رخ دهد و 
افراد به دنبال تغییر رای دیگران باشند. این موضوع هم به هیات رییسه برمی گردد که نباید 

اجازه بدهد این بی اخلاقی ها در مجمع رخ دهد. 
* در همین مجمع که شما آن را به زورخانه تشبیه کردید، انتخابات فدراسیون 
فوتبال که قرار بود اواخر اسفند برگزار شود، به اردیبهشت ماه موکول شد. البته به 

گفته کفاشیان گویا وزیر ورزش هم با تعویق انتخابات موافق بود. 
اواخر اسفند با تواجه به نزدیک بودن سال نو، زمان مناسبی برای انتخابات فدراسیون 
فوتبال نبود. در اواخر مجمع بود که درباره تعویق انتخابات رای گیری شد و در آن زمان وزیر 
در جلسه حضور نداشت که موافقت و یا مخالفت خود را اعلام کند. شاید در اوایل جلسه 

کفاشیان با وزیر در این باره صحبت کرده و نظرش را پرسیده که من از آن بی اطلاعم.
 * چند جلسه از تمرین های تان در زمین شماره دو ورزشگاه آزادی برگزار شد. اما 
استقلال هم از این زمین برای تمرین هایش استفاده می کند و به همین خاطر گاهی 

زمان تمرینات شما و استقلال تداخل دارد. برای حل این مشکل فکری کرده اید؟
 از همان ابتدا، خودم کارها را پیگیری کردم تا زمین شماره دو ورزشگاه آزادی در اختیار 
استقلال و پرسپولیس باشد. با پیگیری های من این اتفاق رخ داد. مدتی قبل به افشارزاده 
پیغام دادم که ما هم می خواهیم از این زمین استفاده کنیم. بنابراین باید زمان تمرین های مان 
را مشخص کینم. اما استقلالی ها جوابی ندادند. در نهایت هم خودم اقدام کردم و الان بدون 
تداخل تمرین های استقلال و پرسپولیس در زمین شماره دو ورزشگاه آزادی انجام می شود.

پایگاه اینترنتی "outsidetheboot" فهرست 100 پدیده فو تبا ل 
جهان در سال 2016 را اعلام کرد که نام سردار آزمون، مهاجم ایرانی 

روستوف نیز در آن دیده می شود.
سردار آزمون یکی از بازیکنان جوان و آینده دار تیم  ملی فو تبا ل 
ایران است که در لیگ روسیه بازی می کند. او با وجود داشتن سن 
کم یکی از مهاجمان اصلی تیم  ملی فو تبا ل ایران محسوب می شود 
و در جا م ملت های آسیا با زدن دو گل بهترین گلزن تیم  ملی فو تبا ل 

ایران بود.
بازیکن 21 ساله با وجود داشتن پیشنهادات متعددی ترجیح داده 

است فعلا در فو تبا ل روسیه بماند.
پایگاه اینترنتی "outsidetheboot" با معرفی 100 پدیده فو تبا ل 
جهان در سال 2016 از بازیکنانی همچون ممفیس دیپای، هافبک 
هلندی منچستریونایتد، هکتور بلرین مدافع اسپانیایی آرسنال و 

همچنین سردار آزمون نام برده است.
به نوشته این سایت، در زمانی که تیم  ملی فو تبا ل ایران از بازیکنان 
بزرگ و اسطوره ای خود استفاده می کرد، کسی در این کشور به دنیا 

آمد و رشد کرد که در آینده توانست جا پای بزرگان بگذارد.
سردار آزمون که پس از درخشش در سپاهان به فو تبا ل روسیه 
رفت، الگویی برای بازیکنان جوان در فو تبا ل ایران شده است که 

می خواهند نامی برای خود در فو تبا ل ایران دست و پا کنند.
سردار آزمون با فیزیک مهاجمان سنتی و چند سال قبل، خودش را 
نشان داده است. او خود را به عنوان یک گلزن ذاتی مطرح کرده، ولی 

بازی او فقط به گلزنی خلاصه نمی شود. این بازیکن جوان در ضربات 
شروع مجدد و فضاسازی مهارت خاصی دارد و از توانایی خود برای 

ایجاد موقعیت گل  استفاده می کند. با در نظر گرفتن این توانایی ها 
آزمون به تنهایی می تواند مهاجم نوک برای این تیم باشد. او حتی 

می تواند پشت مهاجم نیز بازی کند. او در زمین های فو تبا لی نه چندان 
جالب در ایران رشد کرد، ولی تلاش و سخت کوشی او باعث شد که 

از لحاظ تکنیکی سطح خود را بالا ببرد.
آزمون بعد از این که فصل را با نیمکت نشینی آغاز کرد توانست 
مصدومیت اواخر فصل خود را به فراموشی بسپارد و فرصت خوبی 
برای درخشش در لیگ روسیه داشته باشد. او جایی در تیم  ملی 
فو تبا ل ایران برای جا م جها نی نداشت، چرا که از لحاظ سنی نسبت به 
بقیه کوچک تر بود، ولی بعد از جا م جها نی توانست به تیم  ملی ایران 

راه یابد و حتی گلزنی نیز کند.
اما تاک مولر، کارشناس فو تبا ل روسیه درباره این بازیکن جوان 
ایرانی گفت: من قبل از شروع این فصل انتظار خیلی زیادی از سردار 
داشتم و انتظار داشتم که او بتواند بهترین بازیکن لیگ روسیه باشد ، 
ولی او تا به اینجای فصل ناامید کننده ظاهر شده است. قدرت تمام 
کنندگی او بد است و نیاز است که بیشتر خود را درگیر بازی کند. به 

همین دلیل او در تیم منتخب لیگ روسیه جایی ندارد.
این کارشناس فو تبا ل روسیه در ادامه گفت: فکر می کنم که شایعات 
مداوم درباره رفتن او به تیم های بزرگ اروپایی باعث شده است که 
آزمون تمرکزش را از دست بدهد و رشد فو تبا لی اش متوقف شود، 
ولی امیدوارم که او بار دیگر به شرایط خوب خود بازگردد. او یکی از 

استعدادهای بسیار خوب در فو تبا ل روسیه محسوب می شود.
هر چند سردار آزمون از چند تیم اروپایی پیشنهاد دارد، ولی عنوان 

کرده که می خواهد تا جا م جها نی روسیه در این کشور باقی بماند. 

ایگاه اینترنتی "outsidetheboot" انتخاب کرد؛

شهباززاده: آزمون، در جمع100 پدیده فو تبا ل جهان

 تنها موفقیت استقلال مهم است
او  برای  آبی ها می گوید که  مهاجم 
تنها موفقیت استقلال مهم است و برای 
کسی  با  فردی  های  عنوان  به  رسیدن 

رقابت ندارد.
سجاد شهباززاده در گفت و گو با سایت 
رسمی باشگاه استقلال درباره موضوعات 
مختلفی صحبت کرده است که در ادامه 

می خوانید:
از شروع  هفته  یک  گذشت  با   *
تمرینات وضعیت استقلال را چطور 

می بینی؟
و  داشتیم  تمرینات  در  خوبی  شروع 
در یک هفته گذشته تمرینات پرفشاری 
را پشت سر گذاشتیم که امیدوارم این 
تمرینات بتواند در نیم فصل سختی که 
پیش روی داریم به ما در نتیجه گیری 

کمک کند. آرام آرام برای حضور پر قدرت در نیم فصل دوم لیگ برتر آماده می شویم 
و امیدوارم به روند خوب استقلال ادامه دهیم. امسال از نظر بدنی شرایط خوبی دارم و 

پیشرفت خوبی داشته ایم که به کسب نتایج مطلوب هم کمک کرده است.
* بزرگترین مانع استقلال را در نیم فصل دوم مشکلات داخلی می دانی یا 

حریفان لیگ برتر؟
مشکلات در استقلال همیشه بوده است و ما روزهای سختی را پیش روی داریم. دوست 
داریم باشگاه فضا را به نحوی برای ما آماده کند تا با تمرکز کامل تنها در زمین مسابقه 
به پیروزی فکر کنیم. مشکلات همیشه بوده است اما تلاش می کنیم تا تاثیر این اتفاقات 

کم باشد.
* پس شایعه اعتصاب بازیکنان در هفته پیش رو را تکذیب می کنی؟

صد در صد همین طور است و اعتصابی در کار نیست اما باید همه چیز برای موفقیت 
استقلال آماده باشد. در نیم فصل دوم حریفان با ذهنیت دیگری برابر ما به میدان خواهند 
آمد و تمامی دیدار ها برای استقلال سخت است و به همین دلیل است که می گوییم 

باشگاه باید شرایطی را آماده کند که بتوانیم در نتیجه گیری موفق باشیم.
* با وضعیت فعلی استقلال چقدر امیدوار به حفظ روند خوب تیم در نیم فصل 

دوم هستید؟
تلاش همه بازیکنان ما این است که در نیم فصل دوم هم به موفقیت برسیم و یک جام 
به هواداران هدیه بدهیم. ما باید کار خودمان را بی توجه به این مسائل انجام دهیم تا به 

هدفمان که کسب جام است، برسیم.
* در آغاز و میانه فصل برای حضور در استقلال از پیشنهادات خارجی خود 

گذشتی، فکر نمی کنی از این موضوع پشیمان شوی؟
دوست نداشتم در مورد این موضوع صحبت کنم اما این تصمیمی بود که به اتفاق تیم 
گرفتم و هرگز از این تصمیم پشیمان نخواهم شد. محکم بر سر تصمیم خودم ایستاده ام و 

حالا که در استقلال هستم فقط برای موفقیت تیم تلاش خواهم کرد.
* وضعیت تیم ملی امید را در مسابقات انتخابی المپیک چگونه می بینی؟

بازی اول آنها برابر سوریه را ندیدم اما از نتیجه بدست آمده خوشحال شدم و برای آنها 
در دیدار روز جمعه برابر قطر آرزوی موفقیت می کنم. امیدوارم که این تیم شایسته بتواند 

پس از سال ها به المپیک صعود کند.
* صحبتی از قول تو در رسانه ها مبنی بر رقابت با دیگر مهاجمان بر سر آقای 

گلی مطرح شده است.
در فصل جاری باشگاه ما یک کار خوبی انجام داده است و تمامی مصاحبه ها با هماهنگی 
باشگاه انجام می شود اما متاسفانه بعضی از دوستان خبرنگاران کم لطفی می کنند و 
صحبتهایی را از قول ما می نویسند. من به همه احترام می گذارم اما تنها می توانم بگویم با 

کسی رقابتی ندارم و برای من تنها موفقیت استقلال مهم است.
* همه می دانند که هوادار جدی رونالدو هستی، اما در هفته گذشته مسی 

بهترین بازیکن جهان شد.
فکر می کنم در سالهای بعد این دو بازیکن شانس کمتری برای کسب این عنوان خواهند 
داشت. دوست داشتم تا امسال هم رونالدو برنده این جایزه باشد تا سه سال پشت سر هم 
این عنوان را کسب کند اما فکر می کنم با توجه به نمایش نیمار، او از هر کسی بیشتر 

شایسته این عنوان بود.

رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال:
 اشتباهات داوری نیم فصل 

فقط برای یک تیم پرطرفدار بود
رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال گفت: قضاوت داوران لیگ  برتری در نیم فصل اگر 

بهتر از فصل های قبل نبود، بدتر هم نبوده است. 
فریدون اصفهانیان در خصوص برگزاری کلاس توجیهی داوران اظهار داشت: ما همه 
ساله در ابتدای فصل و نیم فصل ضمن گرفتن تست آمادگی جسمانی و پزشکی از داوران، 
کلاس های دانش افزایی هم برای آنها داریم تا به نوعی داوران از این لحاظ تقویت شده و در 

ادامه مسابقات در شرایط بهتری بازی ها را قضاوت کنند.
وی ادامه داد: عصر دیروز )پنجشنبه( کلاس تغذیه و روانشناسی برای داوران داشتیم، 
امروز هم کلاس دانش افزایی برگزار می شود و برای فردا نیز تست آمادگی جسمانی برای 
داوران در نظر گرفته ایم. امیدواریم که این کلاس به داوران کمک کند تا در نیم فصل دوم 

قضاوت های خوبی داشته باشند.
رئیس کمیته داوران در خصوص  قضاوت پراشتباه داوران در نیم فصل اول لیگ برتر 
تصریح کرد: مخالف این هستم که عنوان می شود داوران قضاوت های پراشتباهی را در 
نیم فصل اول داشتند. این مورد فقط در خصوص یکی از تیم های پرطرفدار صدق می کند، 
چون در چند بازی برای این تیم پرطرفدار اشتباهاتی صورت گرفت و این اشتباهات بازتاب 
زیادی هم داشت، درباره قضاوت های دیگر عادلانه صحبت نمی شود. اگر نگوییم قضاوت 
داوران در نیم فصل بهتر از فصول گذشته نبود، بدتر هم نبوده است. اصفهانیان در پاسخ به 
این پرسش که »هدست های داوران چه زمانی در اختیار آنها قرار می گیرد؟«، خاطرنشان 
کرد: هدست  ها در دبی خریداری شده و توسط یک فرد به ایران انتقال داده خواهد شد. 
مطمئناً چند وقتی نیز این هدست ها در اداره گمرک خواهد بود و بعد به دست  ما خواهد 

رسید تا آنها را در اختیار داوران قرار دهیم.

کرار به ایران بر می گردد!
باشگاه نفت عراق که ستاره جنجالی سابق استقلال را در اختیار دارد ایران را به عنوان 

میزبان بازی های خود در AFC کاپ انتخاب کرد.
 باشگاه نفت الوسط العراق، ایران را به عنوان میزبان بازی های خود در AFC کاپ 
انتخاب کرد و قرار است که بازیهای این تیم به خاطر شرایط امنیتی نامناسب در عراق در 
ایران برگزار شود. در حالی این باشگاه عراقی ایران را به عنوان میزبان بازیهای خود انتخاب 
کرده که سعودی ها ایران را ناامن جلو می دهند و اعلام کرده اند که حاضر نخواهند شد در 
خاک ایران برابر نمایندگان ایران به میدان بروند. فراس بحر العلوم مدیر باشگاه نفت الوسط 
عراق گفت: باشگاه العربی قطر اعلام کرد که نمی تواند میزبانی بازی های ما در AFC کاپ 
را برعهده گیرد و به همین خاطر ایران را به عنوان میزبان جدید خود انتخاب کردیم. جالب 
این که کرار جاسم، هافبک جنجالی سابق استقلال که بعد از حاشیه سازی های زیادی از 
این تیم جدا شود در تیم نفت عراق بازی می کند و او باید برای حضور در مسابقات کاپ 

آسیا به ایران برگردد.

برادر رضا احدی: 

 مردم برای رضا دعا کنند
ضریب هوشیاری "رضا احدی" پایین 
است و برادر این بازیکن اسبق استقلال 

تهران از مردم خواست برای او دعا کنند.
 پس از این که پزشکان معالج رضا احدی 
با داروهای مختلف ضریب هوشیاری او را 
پایین آوردند تا مراحل درمان این بازیکن 
به خوبی طی شود، اکنون حسین احدی، 
برادر او می گوید که با قطع داروها ضریب 
هوشیاری رضا احدی همچنان پایین است. 
حسین احدی در گفت وگو با ایسنا، با بیان 
این مطلب، اظها ر کرد: در این چند روز 
حال رضا نوسان داشته و خیلی مساعد 
نیست. از مردم می خواهم که برای برادرم 
دعا کنند. رضا احدی حدود 2 هفته است 
در  طحال  و  ریه  التهابات  دلیل  به  که 
و روز  ایرانمهر بستری شده  بیمارستان 

یکشنبه هفته گذشته با توجه به مشکلات تنفسی و عفونت ریه به بخش مراقبت های ویژه 
انتقال داده شده است. تیم پزشکی این بازیکن پیشکسوت با دارو و اکسیژن تلاش کرده اند 

از التهابات ریه او بکاهند.

درحالی که منصور پورحیدری در خانه استراحت می کند، استقلال هم در انتخاب 
سرپرست و هم در نقل و انتقالات بسیار ضعیف عمل کرده اما اگر پورحیدری روی صندلی 

خودش بود این موارد را تصحیح می کرد.
 منصور پورحیدری امروز پرتره ای شده برای عکاسی، برخی می روند و با پدر استقلال عکس 
می گیرند، برخی هم فقط می روند و او را نگاه می کنند، بعضی حتی به فکر انتخابات و تبلیغات 
هم هستند. حالا پورحیدری که تا دیروز میخ آهنین بر سنگش نمی رفت آنها را نگاه می کند، 
او بسیار با هوش است، شاید در مورد هوش او باید نوشت ضریب هوشی منصور پورحیدری 

بیش از 150 است.
پورحیدری می داند جایگاه مظلومی کجاست

پورحیدری فقط نگاه می کند، او چشم هایش را ریز می کند، می بیند و درک می کند و پیش 
خود سری تکان می دهد. در واقع این هوش ذاتی او را به برترین مربی ایرانی در چهل سال 
گذشته تبدیل کرد. پورحیدری بیهوده و تصادفی قهرمان آسیا نشد، تصادفی نایب قهرمان و 
حتی سوم آسیا نشد. او تصادفی  بهترین نتایج یک ایرانی با تیم ملی را نگرفت و اتفاقی نبود 

که قهرمان آسیا در بانکوک ببا تیم ملی شد.
او که یکی از با سیاست ترین و با ثبات شخصیت ترین مدیرانی است که تاکنون دیده ایم، 
حالا فقط مهمان هایش را نگاه می کند، زیاد حرف نمی زند، قدردان هم هست، بدش نمی آید 

اما می داند راز برخی از این رفت و آمد ها را می داند.
این که چیز خاصی نیست، بد هم محسوب نمی شود او حتی می داند که باشگاه استقلال 
چرا آن بیانیه را داد و فرزاد مجیدی کم سن و سال را که اصلا خصوصیاتش حتی شبیه به 
یک سرپرست نیست را سرپرست تیم کرده اند و نیک می داند که چرا برای این تیم سرپرست 

تعیین نمی کنند.
فرزاد مجیدی البته یکی از پیشکسوتان استقلال است، او می تواند مربی خوبی باشد، و حتی 
می تواند پانزده سال بعد یک سرپرست خوب و با تجربه و مو سپید باشد که بازیکنان به جای 
بچه اش باشند و حرف هایش عزتمندی فوق العاده ای داشته باشد. اما امروز او باید کمک مربی 

باشد، باید مربی باشد نه سرپرست.
 پورحیدری فقط نگاه می کند، او چشم هایش را ریز می کند، می بیند و درک می کند و 
پیش خود سری تکان می دهد. به هیچکس چیزی نمی گوید اما خیلی بهتر از دیگران متوجه 
می شود که جایگاه مظلومی  در باشگاه سر جایش نیست، نیک می فهمد که مظلومی اهل 
تصمیم قطعی گرفتن نیست که اگر بود در نقل و انتقالات  زمستانی که تاکنون زمان زیادی 

را از دست داده به فغان می آمد و تشری به هیات مدیره در رسانه ها می زد.
اگر پورحیدری حرف بزند

او نیک می داند که مظلومی چشمش دنبال یک پورحیدری مانده که امروز چنین 
بگوید: »من تعارف ندارم، کار سخت است، دیگر تیم ها بارشان را بسته اند اما پرویز هنوز به 
خواسته هایش نرسیده، استقلال در چند نقطه زخمی و ضعیف است که باید این نقاط ترمیم 

شوند، برای ما فرقی نمی کند که چه کسی بازیکنان مورد نظر پرویز را بگیرد، مهم اینست که 
بگیرد. باید به فکر هوادار استقلال باشیم آن ها جام می خواهند. «

 حالا اما فرزاد مسرور از جایگاه سرپرستی تیم است و نمی تواند از این حرف ها بزند، نه اینکه 
عرضه اش را نداشته باشد، نه  اما سن و سالش و تجربه اش در استقلال این حرف ها را از او 

قبول نمی کند.
 پورحیدری فقط نگاه می کند، او چشم هایش را ریز می کند، می بیند و درک می کند و پیش 
خود سری تکان می دهد. او می داند، نیک می داند که فرزاد را چرا نگه داشته اند، آن باشگاه در 
حال تبدیل شدن به یک تیم است از جمع کسانی که همه مدیون هستند و کمتر از اندازه 
پست هایشان، البته منظور ما از منظر تجربه است و سن و سال وگرنه همه می توانند بزرگ 
باشند. با این حال خیلی ها مو می بینند اما پورحیدری پیچش مو را می بیند و فضایی که فشار 

را روی مظلومی هر لحظه بالاتر می برد. 
به دنبال پدر استقلال

حالا استقلال پدر لازم دارد، کسی که جلوی شلوغ کاری ها و شیطنت های بچه گانه را 
بگیرد، پورحیدری هم این را می داند و  اگر روزی  حوصله کند خودش آستین بالا می زند و 
به دنبال پدر برای استقلال در مسابقات می گردد. شاید آن روز با بازگشت بنیه مرد با هوش 

به زودی فرا برسد.

سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی با بیان اینکه باخت مهدی 
زاده مقابل حریف اوکراینی در رقابت های سنگین وزن جام 
تختی چیزی از ارزش های او کم نمی کند،درباره رقابت های 
وزن 59 کیلوگرم نیز گفت:حاجی پور با نمایش ضعیفی که 

داشت دیگر جایگاهی در تیم ملی ندارد.

کمی  و  کیفی  سطح  از  خود  ارزیابی   درباره  بنا  محمد 
کرد:این  اظهار  تختی  جام  المللی کشتی  بین  رقابت های 
مسابقات برای ارزیابی کادر فنی و شناخت از نفرات داخلی 
با ارزش بود و اگر تیم های خارجی بیشتری در این مسابقات 
حضور پیدا می کردند بسیار بهتر می شد هر چند برخی 
مسایل سیاسی در عدم حضور برخی از کشورها دخیل بود.

البته اگر چه کشتی گیران خارجی خوبی به این مسابقات 
نیامدند اما کشتی گیران ایرانی تنور مسابقات را گرم نگه می 

دارند.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی با این پیش بینی که 
مسابقات روز دوم از جذابیت بیشتری برخوردار است افزود: 
به طور ویژه در اوزان 75 و ۸5 کیلوگرم رقابت هایی در سطح 
مسابقات جهانی برگزار خواهد شد و شاهد کشتی های زیبایی 
خواهیم بود و تماشاگران و اهالی کشتی از آن ها لذت خواهند 
برد. بنا ادامه داد: کشتی گیرانی مانند ارسلان،مردانی و عبدولی 
عملکرد قابل قبولی داشتند. برخی بردها و شکست ها من را 
خوشحال می کند مثلا گرایی در جام باشگاه های جهان زیدوند 
را برد و در این مسابقات به علی ارسلان باخت.همین باخت ها 
و پیروزی ها خوشحال  کننده است. البته گرایی وزنش زیاد 

شده و از این پس باید به یک وزن بالاتر بیاید.
وی درباره ضربه فنی مهدی زاده مقابل حریف اوکراینی 
گفت:مهدی زاده کشتی گیر قابلی است و این باخت چیزی 

از شایستگی های او کم نمی کند کما اینکه او در تورنمنت باکو 
بسیار خوب کشتی گرفت. وی در کنار باباجان زاده و قاسمی 
و دو سه کشتی گیر دیگر سنگین وزن به تیم ملی کمک 

خواهد کرد.
بنا درباره عملکرد ضعیف برخی نفرات با تجربه از جمله 
حاجی پور در 59 کیلوگرم گفت: حاجی پور قبل از تورنمنت 
باکو درخواست کرده بود که خودش تمرین کند و بعد از این 
تورنمنت هم درخواست کرد خودش تمریناتش را در مازندران 
دنبال کند که من هم موافقت کردم اما با عملکردش در جام 

تختی نشان داد که دیگر جایگاهی در تیم ملی ندارد.
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی خاطرنشان کرد: برخی 
کشتی گیران به ارایه نمایش ضعیف عادت کرده اند و نوسان 
عملکرد ضعیف خود  با  که  مانند حاجی پور  دارند  زیادی 
اعتمادکادر فنی را از دست داد. کشتی گیری مانند حاجی پور 
دنیای استعداد بود اما با تفکرات خودش زندگی و یا تمرین 

کرده است که همین موضوع باعث افتش شده است.
 وی در پایان خبر داد: سامان عبدولی،مهدی زیدوند،مهدی 
علیاری و امیر قاسمی منجزی که در جریان رقابت های ۴ وزن 
نخست کشتی فرنگی جام تختی به عنوان قهرمانی رسیدند به 
رقابت های قهرمانی آسیا اعزام خواهند شد.کشتی گیری مانند 
قاسمی منجزی با نمایش خوبی که داشت جایگاه خود را نزد 

کادر فنی تیم ملی تثبیت کرد. 

مدیر تیم فوتبال امید با اشاره به حضور کی روش در قطر گفت: بنده ایشان را فقط در جایگاه 
دیدم اما هنوز سرمربی تیم ما آقای کی روش را ندیده و جلسه ای هم برگزار نشده است.

 حبیب کاشانی اظهار داشت: همه تیم هایی که در این مرحله حضور پیدا کردند شایستگی 
حضور در المپیک را دارند. سطح تیم هابه هم نزدیک است و همین امر کار همه تیم ها را 

سخت می کند. 
حبیب کاشانی ادامه داد: همانطور که آقای خاکپور گفتند هدف ما قهرمانی در آسیاست و 
فراتر از المپیک فکر می کنیم. امیدواریم مردم هم ما را دعا کنند تا بتوانیم در چند دیدار باقی 

مانده هم به پیروزی برسیم.
مدیر تیم امید در مورد اینکه بازیکنان ممنوع المصاحبه هستند گفت: نه اینطور نیست. 
مشکلاتی در این زمینه وجود دارد. قرار بود تعدادی از خبرنگاران به دوحه بیایند اما بنابردلایلی 
این اتفاق نیفتاد. چند نفری هم که آمده اند متاسفانه قطری ها به آنها آی دی کارت نداده اند. 
ما با سفیر صحبت کردیم و با آقای کفاشیان هم حرف زدیم اما هنوزمشکل حل نشده است.

کاشانی در مورد حضور کی روش در دوحه و آیا اینکه وی نشستی با کادر فنی تیم امید 
داشته است گفت:  روز بازی با سوریه وقتی متوجه شدم ایشان در جایگاه هستند هستند به 
اسم ادب رفتم و با اییشان احوالپرسی کردم و بین دو نیمه هم دیدم ایشان را اما ظاهرا بعد از 

بازی عجله داشتند و زود ورزشگاه را ترک کردند.
وی در پاسخ به این موضوع که کی روش از گلزنی ایران خوشحال نشد و این در تصاویر 
ضبط شده مشخص است گفت: این تصویر حتما از سوی یک خبرنگار حرفه ای ضبط شده 
است. با این حال اعتقاد دارم ایشان کارشان را به درستی انجام دادند و در ورزشگاه حضور 

داشتند.
کاشانی ادامه داد: برخی عنوان کرده اند که کی روش دو بار می خواسته به تمرین تیم امید 

بیاید اما ما او را راه نداده ایم. این دروغ است و اصلا صحبت ندارد. آقای خاکپور هنوز کی روش 
را ندیده است و ایشان ملاقاتی هم با سایر اعضای کادر فنی ما نداشته اس. اینها شایعاتی است 
که متاسفانه مطرح شده و امیدوارم دیگر شاهد این موارد نباشیم و همه کمک کنند تا تیم 

امید در آرامش به کارش ادامه دهد.

نکونام  به حضور جواد  گزارشی  در  قطر  الشرق  سایت 
کاپیتان پیشین تیم ملی فوتبال ایران در تیم العربی قطر اشاره 
و اعلام کرد که این بازیکن ایرانی به العربی نزدیک شده است.

 جواد نکونام در حالی چهارشنبه شب برای مذاکره با باشگاه 
العربی به قطر رفته است که هنوز خبر رسمی از توافق این 
بازیکن با العربی منتشر نشده است. بخش اینترنتی روزنامه 
الشرق قطر در گزارشی ضمن اشاره به منتفی شدن حضور 

احمد المقصود هافبک لخویا در تیم العربی، دلیل این امر را 
مخالفت زولا سرمربی العربی عنوان کرد و به نقل از احمد 
مبارک یکی از مسئولان باشگاه نوشت: ما به نظر سرمربی 

احترام می گذاریم.
نکونام  از سوی دیگر جواد  این گزارش آمده است:  در 
یکی از کاندیدای اصلی پیوستن به تیم العربی در نقل و 
انتقالات زمستانی است که حضورش در این تیم قوت گرفته. 

مسئولان باشگاه به شدت دنبال بهبود وضعیت تیم خود با 
جذب بازیکن جدید هستند تا فرصت را در لیگ قطر از دست 
ندهند بخصوص اینکه العربی در این مسابقات قدرتمند عمل 
نکرده است. در انتهای گزارش هم به سابقه نکونام و بازی در 
لالیگا اشاره شده است: »جواد نکونام یکی از بازیکنان تیم 
اوساسونای اسپانیا بود که به لیگ ایران بازگشت و صاحب 

تجربیات زیادی است.«

مظلومی بی یار و یاور؛

استقلال پدر می خواهد

حاجی پور دیگر جایی در تیم ملی ندارد

 بنا: برخی عادت دارند ضعیف باشند

حبیب کاشانی:
راه ندادن کی روش به تمرین دروغ است

یک سایت قطری مدعی شد؛

نکونام در یک قدمی العربی
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علمی و سلامت

یک رژیم ویژه برای افراد چاق 
یک پژوهشگر طب سنتی  بیان کرد: رژیم انار و انگور می تواند در افراد که دچار بیماری 

خاصی نیستند در جهت کاهش وزن معجزه کند.
حاج محمدخانی گفت: افرادی که بیماری خاصی ندارند و در شرایط ویژه ای مانند دوران 
بارداری و شیردهی نیستند، شرایط سنی )کمتر از 5 سال و افراد کهنسال( می توانند برای 

کاهش وزن از برخی رژیم ها مانند رژیم انگور و رژیم انار استفاده کنند.
 وی ادامه داد: زمانی که فصل انگور است می توانند رژیم انگور بگیرند، یعنی صبحانه به 
جای هر غذایی یک کیلو تا یک کیلو و دویست گرم انگور مصرف کنند و تا ظهر هم هیچ 
چیز دیگری مصرف نکنند، یا به مدت 5 روز رژیم سیب بگیرند، البته حتماً تأکید می شود 
که افراد سابقه بیماری خاصی نداشته باشند و دچار ضعف و بی حالی زیاد نباشند، بدین 
صورت که به جای هر غذایی سیب بخورند، عصرها کمی سوپ جو که حاوی سبزیجات 
باشد، میل کنند که می تواند مؤثر باشد.  حاج محمدخانی در پایان گفت: کسانی که 
می تواند رژیم انار بگیرند به مدت پنج شب بین ۴ الی 5 عدد انار را با پیله کامل مصرف 
کنند. البته استفاده از انار به موقع و در فصل خودش می تواند بیشتر مؤثر واقع شود.در ضمن 
این رژیم به افرادی که دچار درد معده هستند به هیچ وجه توصیه نمی شود و در کنار رژیم 

توجه به ورزش هم بسیار ضروری می باشد.
گیاهان نیز می توانند مرگ آور باشند 

وی افزود: شناخت علائم مسمومیت با گیاهان می تواند از خطرات ناشی از آن جلوگیری 
کند . حاج محمدخانی گفت: این که به طور مشخص بگوییم وقتی گیاهی مسمومیت 
ایجاد کرد، علائمی با سایر مسمومیت ها دارد، اشتباه است؛ برخلاف این که برخی معتقدند 
که گیاهان ضرر ندارند و می گویند گیاه اگر سود نداشته باشد حداقل ضرر هم ندارد؛ باید 

بگوییم که این گونه نیست و برخی از گیاهان هم وجود دارند که سمی هستند.
 وی گفت: مسمومیت با گیاهان هم مانند سایر مسمومیت ها دارای علائم و نشانه هایی 
می باشد از جمله؛ سرد شدن ناگهانی بدن، سیاه شدن بیش از حد، اسهال، تهوع و استفراغ، 
دل پیچه، افزایش ناگهانی ضربان قلب؛ تنگی نفس، سیاه شدن و تاری دید و درد قفسه 

سینه که می تواند از علائم مشخص مسمومیت در استفاده گیاهان باشد.
 وی ادامه داد: در طب سنتی درجاتی را برای گرمی و سردی گیاهان در نظر گرفته اند، 
وقتی می گویند مزاج گیاه در درجه های گرمی یا سردی است و بالاتر از حدی که تعریف 
شده باشد گیاه تبدیل به سم می شود.  وی در پایان گفت: برخی از مسمومیت ها ممکن 
است یک یا چند نشانه از مسمومیت را به همراه داشته باشند و در برخی از موارد 
مسمومیت با گیاهان می تواند فرد را دچار بیهوشی، کما و در نهایت مرگ فرد را رقم بزنند.

فواید شروع ورزش در کودکی 
یک کارشناس ارشد تغذیه  گفت: ورزش کردن در سنین مختلف، محاسن بسیاری دارد 

اما انجام آن در سنین کودکی فواید آن را دوچندان می کند.
شهرزاد محمدیان درخصوص تأثیر ورزش در سنین پایین بر سلامتی افراد اظهار کرد: 
ورزش در سنین کودکی می تواند باعث تقویت سیستم ایمنی در بچه ها و رشد بهتر و 

افزایش سلامتی در آنها شود.  
وی با بیان این که با انجام ورزش ترشح فاکتورهای ایمنی مفید در کودکان افزایش 
می یابد که سلامتی آنها را در پی دارد، گفت: ورزش باعث تقویت مفاصل، عضلات و 
استخوان بندی کودکان می شود که با افزایش هورمون رشد در آنها بر رشد قد کودکان 
تأثیر گذار است.  این کارشناس تغذیه تصریح کرد: اگر بچه ها از سنین پایین ورش را به 
طور صحیح انجام دهند، به دلیل انعطافی که دارند، آسیب مفصلی و عضلانی کمتری را در 

سنین بزرگسالی شاهد خواهند بود.
 محمدیان با اشاره به تقویت سیستم ایمنی کودکان در اثر ورزش بیان کرد: اگر کودک 
در هوای آزاد ورزش کند، ورزش می تواند آسیب ایمنی داشته باشد و تخریب سیستم 

ایمنی را موجب شود. 
وی تأکید کرد: اگر کودکی بیش از 1 تا 2 ساعت و در روز به طور حرفه ای ورزش کند، 
ممکن است حتی با کمی تضعیف ایمنی مواجه شود که باید توجه شود، کودک وزشکار ما 

کدام رشته ی ورزشی را دنبال می کند و چند ساعت در روز ورزش می کند؟  
این کارشناس تغذیه با بیان اینکه به دلیل کاهش سیستم ایمنی به بچه ها توصیه می شود 
در سنین خردسالی به ورزش های حرفه ای وارد نشوند، افزود: ورزش های تفریحی باعث 
تقویت سیستم ایمنی و انواع فاکتورها و ایمنوکلوبین در کودکان می شود که در مبارزه با 

باکتری ها و ویروس ها از آنها محافظت کند. 
محمدیان با اظهار اینکه در حین ورزش کردن ترشح باکتری های مفید دستگاه گوارش 
و روده افزایش می یابد، گفت: افزایش جریان خون با انجام ورزش باعث بالا رفتن ضربان 
قلب، نشاط در بچه ها را در پی دارد، همچنین با ورزش کردن تمرکز و حافظه و یادگیری 
در کودکان افزایش می یابد.  وی افزود: ورزش کردن از بیش فعالی در کودکان جلوگیری 

می کند و انرژی بالای آنها را تخلیه می کند و کودکی خوبی را برای آنها رقم می زند.

بیماری های عفونی؛ علت بوی بد دهان 
 یک متخصص بیماری های عفونی گفت: قاعدتا اسباب بروز بوی بد دهان یا عفونت هایی 

است که در خود فضای دهان قرار دارند یا در فضاهایی که به دهان راه دارند. 
دکتر محمدرضا ناظر با اشاره به عفونت های لثه ها و دندان ها، تصریح کرد: عفونت لثه ها 
ناشی از فساد مواد غذایی باقی مانده در میان دندان ها و روی زبان توسط باکتری ها است. 

شل بودن لثه ها زمینه ساز ایجاد عفونت لثه و دندان است. 
ناظر با بیان اینکه سینوزیت و خلط پشت حلق نیز یکی دیگر از عوامل بوی بد دهان 
است، گفت: شستن دهان و مسواک زدن در این بیماری موقتا بوی بد دهان را کم می کند 
و بعد از اندک مدتی به علت ریزش مجدد مواد بد بو، فضا بوی بد خواهد گرفت. مداومت 
بر قرقره آب نمک در کاهش این بوی بد مفید است.  وی مشکلات ریوی و بیماری های 
معده را یکی دیگر از عوامل بوی بد دهان خواند و افزود: بوی بد دهان ناشی از معده یا 
به علت خلط صفراوی یا بلغمی است. در نوع صفراوی بعد از خوردن غذا تا زمان پر بودن 
معده، بوی بد دهان متوقف نمی شود، اما در نوع بلغمی یا خوردن و شستن دهان، بوی بد 
زائل نمی شود. ناظر اضافه کرد: در نوع صفراوی بهترین درمان، کم خوردن شیرینی ها و 
خوراکی های تند و خوردن زردآلو و هلوی تازه یا خیسانده آنها و خربزه و خیار است، اما 
در نوع بلغمی نیاز به درمان اساسی دارد ولی خوردن مربای زنجبیل و زیره بعد از غذا به 

رفع آن کم می کند. 

قلیان های میوه ای که آلرژی می آورند 
تنباکوهای  به  یک کارشناس دخانیات عنوان کرد: برخی اسانس های اضافه شده 

قلیان های موجود، موجب آلرژی و عوارض دیگر می شود.
دکتر ابراهیمی ، گفت: مصرف قلیان باعث اختلال در جذب کلسیم و ساخت استخوان 
شده و از طرفی موجب یائسگی زودرس، کاهش وزن و تخریب هورمون های جنسی 
می شود که به تسریع پوکی استخوان می انجامد، هر وعده قلیان، برابر با مصرف یک پاکت 
سیگار است و در هر بار مصرف، دود بسیار بیشتری در مقایسه با کشیدن یک نخ سیگار 
ایجاد می کند به طوری که مصرف یک نخ سیگار، بین 500 سی سی تا یک لیتر دود تولید 

می کند اما یک بار قلیان کشیدن، 10 تا 20 لیتر دود تولید می کند.
 وی ادامه داد: دود استنشاق شده از قلیان نیز نه فقط مواد سرطان زای بیشتری نسبت 
به دود سیگار دارد بلکه مونوکسید کربن بیشتری هم دارد.  دکتر ابراهیمی اظهار داشت: از 
آنجایی که دود قلیان حاوی فلزات سنگین مانند آرسنیک و سرب است، طبق تحقیقات 

انجام شده به این نتیجه رسیده اند که دود قلیان باعث تغییرات ژنتیکی می شود. 
وی بیان کرد: اگر افرادی که به بیماری هایی مثل نارسایی ریه دچار هستند، قلیان بکشند 
و به سرطان ریه و دستگاه  تنفسی مبتلا خواهند شد، این در حالی است که در تنباکوهای 
موجود در بازار اسانس هایی اضافه می شود که این اسانس ها علاوه بر تحریک دستگاه 
تنفسی موجب حسایت و آلرژی و سرفه های مزمن از دیگر بیماری های ناشی از استعمال 
قلیان است. سرطان ریه، حنجره، مری و معده، لوزالمعده ، کبد و سرطان روده بزرگ از 
عوارض بدخیم و زخم های گوارشی، بیماری های دهان و دندان، ریفلاکس معده از عوارض 

خوش خیم استعمال قلیان است.

قبل از مصرف این داروها کمی نمک بخورید 
ترکیب محلول نمک با داروهای مخدر و آرامش دهنده سبب کاهش مسمومیت این داروها 

در زمان تزریق به پوست است.
فرمولاسیون سمی برخی از داروها که به پوست تزریق می شود اثربخشی دارویی آنها را 
کاهش می دهد.  براساس تحقیقات به دست آمده، بسیاری از داروهای موضعی می تواند 
سمی باشد اما در این بین ترکیب این داروها با محلول نمکی سمی بودن این داروها را بسیار 
کم می کند که به طور کلی مواد مخدری که به صورت محلول و به عنوان تسکین دهنده 

استفاده می گردد در صورت حل شدن در محلول های آلی سمیت آن از بین خواهد رفت. 
براین اساس، نمک های مایع جابه جایی موادمخدر از طریق پوست را آسان و سبب کاهش 
سمیت این داروی مسکن می شود و این محلول نمک برای داروهای پروپرانول، مسدود کننده 
که برای درمان فشارخون بالا، درد قفسه سینه و میگرن استفاده ی شود به خوبی امتحانش را 
پس داده است.  سمیر میتراگتری: محقق دانشگاه  کالیفرنیا می گوید محلول نمک تنها مشکلی 
که ممکن است به وجود آورد این است که نمکش با دیگر یون های خون ترکیب و اثرات آنها 
را خنثی کند.  وی اضافه می کند پروپرانول دارای بار مثبت و با درجه سمیت زیاد که وقتی 
با محلول نمک ترکیب می شود، سمیت اش از بین خواهد رفت و این فرمول بر روی پوست 

حیوانات تست شده است.  
گفتنی است: تغییرات در هیدراناسیون بر التهاب پوست در زمان تزریق مسکن تأثیر 
می گذارد و رطوبت پوست و هیدراناسیون آن بر این داروی محلول تأثیر منفی ممکن است 

بگذارد.
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شرکت تسلا موتورز، قابلیت جدید احضار خودرو در محل یا فرمان پارک خودرو بدون راننده 
را برای مالکان خودروهای تمام الکترونیک این شرکت معرفی کرد.

 قابلیت احضار یا فرمان Summon به معنای دستور مالک به خودرو شخصی برای رسیدن 
به محل انتظار صاحب خودرو است.

شرکت تسلا در مورد ویژگی های فرمان هوشمند اعلام کرد: استفاده از فرمان احضار فعلا 
در ملک شخصی یا در فواصل نزدیک حداکثر تا فاصله 100 متر امکان پذیر است. در واقع این 

تکنولوژی بخشی از فناوری ساخت نهایی خودروهای کاملا هوشمند و بدون  راننده است.
ایلون ماسک، مدیر و مالک شرکت تسلا موتورز در مورد فناوری جدید اظهار کرد: معرفی 

این فناوری تنها بخشی از اهداف شرکت برای پیشرفت صنعت خودروهای بدون  راننده است.
وی در ادامه افزود: با پیشرفت های انجام شده انتظار داریم که تا دو سال دیگر قابلیت فرمان 
احضار خودرو از تمام ایالات متحده آمریکا امکان پذیر شود. این قابلیت به این معنا است که اگر 
مالک خودرو در شرقی ترین بخش ایالات متحده یعنی در شهر نیویورک باشد و خودروی وی در 
غربی ترین بخش یعنی در شهر لس آنجلس باشد، مالک می تواند با صدور فرمان احضار خودروی 

خود را بدون راننده به شهر مستقر در آن یعنی نیویورک احضار کند. 

تلفن  همراه را تا کنید و در جیب بگذارید

دریافت خدمات بانکی در شعب برای نابینایان میسر شد
در راستای دسترس پذیرکردن خدمات بانکی برای نابینایان، 
محققان کشور نرم افزاری را طراحی کرده اند که به کمک آن 
افراد نابینا می توانند به صورت مستقل خدمات ارائه شده در 

شعب بانک ها را دریافت کنند.
امیر سرمدی از کارشناسان این طرح با اشاره به بخشنامه 
بانک مرکزی به بانک ها گفت: در هفدهم مرداد ماه سال 91 
بانک مرکزی بخشنامه ای را مبنی بر این که افراد نابینا برای 
حضور در شعب بانک ها نیاز به همراه و معتمد ندارند ابلاغ 
کرد. در همین راستا، انجمن نابینایان ایران با همکاری شرکت 
دانش بنیان پکتوس طرحی را ارائه کردند تا افراد نابینا بتوانند 
به صورت مستقل تمام عملیات بانکی ارائه شده در شعبه بانکی 
را شخصا انجام دهند. وی اظهار کرد: در این طرح، نرم افزاری 
با عنوان »سامانه بانکی ویژه نابینایان« تعریف کردیم که در آن 
تمام فرم های موجود در شعب بانک ها در داخل این نرم افزار 
پیاده سازی شده است. در کنار این نرم افزار، افراد نابینا با 
استفاده از دستگاه برجسته نگار که شامل مانیتور و صفحه کلید 
بریل است، می توانند فرم های بانکی را پر کرده و پرینت بگیرند.

وی اضافه کرد: با استفاده از این تجهیزات، افراد نابینا در 
شعب بانک ها به صورت صوتی و بریل به تمام فرم های بانکی 
دسترسی دارند و این افراد می توانند به صورت مستقل فرم های 
مربوط را پر کنند و پس از گرفتن پرینت از فرم های مربوط، 

خدمات بانکی را دریافت کنند.
این کارشناس با اشاره به نحوه عملکرد دستگاه برجسته نگار 
و نرم افزار طراحی شده، خاطرنشان کرد: زمانی که فرد نابینا 
وارد شعبه بانک می شود، متصدی باجه، نرم افزار را اجرا و فرد 
نابینا به وسیله دستگاه برجسته نگار خدمات مورد نیاز بانکی را 

با پر کردن فرم های مربوط دریافت می کند.
به گفته وی، این نرم افزار به گونه ای طراحی شده است 
که به صورت گویا انواع فرم های بانکی را به فرد نابینا معرفی 
می کند و فرد با باز کردن فرم مورد نظر می تواند موارد مندرج 
شده در آن را پر کند. سرمدی، دستگاه برجسته نگار را شامل 
مانیتور و صفحه کلید بریل دانست و افزود: زمانی که دستگاه 
برجسته نگار به کامپیوتر متصل می شود، تمام بخش های 
موجود در کامپیوتر، اعم از فایل های »ورد« و تمام مطالب 
بریل،  مانیتور  داخل  در  اینترنتی  سایت های  در  نوشتاری 
بالایی دستگاه  به گفته وی، بخش  نمایش داده می شود. 
برجسته نگار نیز صفحه کلید است و بخش پایینی آن خروجی 
بریل را برای افراد نابینا فراهم می کند که به آن مانیتور بریل 
می گویند. سرمدی، سلول های برجسته از نوع پیزوالکتریک را 
از مزایای دستگاه  برجسته نگار دانست و در این باره توضیح 
داد: پیزوالکتریک در صنعت به عنوان فلز »حافظه دار« مطرح 
است؛ به این صورت که زمانی که ولتاژ به آن داده می شود، 
تغییر طول در آن ایجاد می شود و ما در این مطالعات از این 
خاصیت استفاده کردیم. وی اضافه کرد: در زیر هر نقطه بریل 
دو تیغه پیزوالکتریک و برای هر کاراکتر بریل ۸ تایی، 16 تیغه 
پیزوالکتریک نصب شده است. زمانی که تیغه پیزوالکتریک در 
این دستگاه فعال می شود،  این فلز حرکت می کند و این امر 
موجب هدایت پین به سمت بالا خواهد شد، به این ترتیب 
خط بریل بر روی دستگاه برجسته می شود و کاربر می تواند 

متن را بخواند.
کارشناس این طرح تحقیقاتی خاطرنشان کرد: فناوری 
قدیمی استفاده شده در این دستگاه سیم پیچی بوده که جریان 

زیادی را مصرف می کرد و پس از مدتی دستگاه برجسته نگار 
داغ می شد. مانیتورهای پیزوالکتریک تنها در 13 شرکت دنیا 

تولید می شود که ایران یکی از آنها است.
سرمدی از تجهیز سه شعبه بانک در تهران به سامانه بانکی 
ویژه نابینایان خبر داد و گفت: قرار است بانک شهر، سه شعبه 
خود در میدان ونک، میدان ولیعصر و شعبه مقدس اردبیلی را 
به این سامانه مجهز کند تا افراد نابینا با مراجعه به این سه شعبه 

بتوانند از خدمات بانکی استفاده کنند. 
وی با بیان این که مهرماه امسال خدمات دسترس پذیری 
شعب بانک برای نابینایان در پست بانک اجرایی شده است، 
اعلام کرد: روز شنبه، 26 دی ماه جاری سامانه بانکی ویژه 
نابینایان در بانک شهر شعبه میدان ونک رسما افتتاح می شود.  
سرمدی تصریح کرد: در تمامی کشورهای اروپایی و آمریکایی، 
مسؤولان سعی می کنند تمامی خدمات اجتماعی را به صورت 
برابر برای افراد جامعه فراهم کنند اما متأسفانه در کشور ما حق 
شهروندی برابر و استفاده یکسان از خدمات مختلف اجتماعی 
در عمل جزو حقوق مسلم معلولان به شمار نمی رود و این قشر 
محروم با مشکلات زیادی دست و پنجه نرم می کنند.  وی 
ادامه داد: در خصوص خدمات بانکی نیز، هنوز نابینایان قادر به 
استفاده از دستگاه های عابر بانک نیستند و این دستگاه ها برای 
این قشر مناسب سازی نشده، ضمن آن که سایت های بانک ها 
و اینترنت بانک ها نیز برای افراد نابینا دسترس پذیر نیست.   
سرمدی با تاکید بر این که امروزه فناوری اطلاعات نقش 
بسزایی در رفع مشکلات معلولان به ویژه نابینایان ایفا می کند، 
ابراز امیدواری کرد که اقدام این دو بانک منجر به گسترش 

بیش از پیش فناوری اطلاعات در زندگی معلولان شود. 

صفحه نمایش دید در روز ساخته شد

محققان در یک شرکت دانش بنیان موفق به طراحی و ساخت صفحه نمایش های دید در روز 
شدند که میزان نوردهی بالایی در زیر نور خورشید دارند.

نائب رئیس هیات مدیره یک شرکت دانش بنیان گفت: به دلیل اینکه صفحه نمایش ها در 
زیر نور آفتاب نور دهی پایینی دارند اقدام به طراحی و ساخت مانیتورهای دید در روز کردیم.

سولماز علیزادگان، وی افزود: افراد و گروههای شاغل در کارهای عمرانی، صنایع نظامی، 
صحنه های فیلمبرداری و... که در فضای باز کار می کنند و نیاز به صفحه نمایشی دارند که در 
زیر نور خورشید، تصویر را واضح نشان دهد، می توانند از کاربران اصلی صفحه نمایش دید در 

روز باشند. 
علیزادگان اظهار داشت: این صفحه نمایش دید در روز به اندازه ۴ الی 5 برابر نوردهی بیشتری 
نسبت به صفحه نمایش های معمولی دارند و به همین دلیل است که زیر نور آفتاب تصویر را 

به خوبی نشان می دهند.
وی با اشاره به فناوری ساخت این صفحه نمایش ها گفت: در ساخت صفحه نمایش های 
دید در روز، از LED هایی استفاده شده که نور آن افزایش پیدا کرده است.صفحه نمایش های 
معمولی۴00 نیت)واحد اندازه گیری نوردهی( هستند و میزان نوردهی صفحه نمایش های دید 

در روز دو هزار نیت است.
وی با بیان اینکه مانیتور دید در روز نمونه خارجی دارد، اظهار داشت: تا کنون نمونه خارجی 

صفحه نمایش  دید در روز وارد ایران نشده است.
به گفته علیزادگان، همچنین موفق شده ایم که 50 نمونه از صفحه نمایش های دید در روز 

را  برای صنایع نظامی تولید کنیم.

فناوری احضار خودروی بدون راننده از 
شهری به شهر دیگر

محققان دانشگاه واندربیلت موفق به ساخت نانو سیمی 
به قطر سه اتم شدند که در کوچک سازی اشیا موثر است. 
از نتیجه این تحقیقات می توان برای تا کردن گوشی تلفن 

همراه استفاده کرد.
 رقابت بر سر کاهش اندازه تلفن های همراه تحقیق و 
توسعه در زمینه این صنعت را به سمت ساخت نانوسیم هایی 
با قطر بسیار کمتر از نانوسیم های موجود و استفاده از آن ها در 

مدارهای تک لایه سوق داده است.
استفاده از این فناوری در تلفن های همراه، علاوه بر کاهش 
اخیرا  نیز می شود.  انعطاف صفحات  حجم آن ها، موجب 
محققان، نانوسیمی به قطر سه نانومتر ساخته اند که می تواند 
ابعاد تلفن های همراه را کاهش دهد و موجب انعطاف پذیری 

آنها می شود.
کاهش ابعاد تلفن های همراه، یکی از اهداف رقابت در 
دنیای تجاری این صنعت است. با وجود تلاش ها در این 
زمینه، کاهش ابعاد گوشی ها نباید منجر به از دست دادن 

کاربری آن ها شود. بنابراین، عامل کاهش وزن و ابعاد، توسط 
توازن بین کاربری و سبکی تلفن، کنترل و بهینه می شود.

واندربیلت  دانشگاه  محققان  جدید  تحقیقات 
)Vanderbilt( در ایالت تنسی منجر به ساخت نانوسیمی 
با قطری به اندازه سه اتم شده است. ساخت سیم هایی با این 
ابعاد کم، افق های جدیدی را در کوچک سازی اشیا ایجاد 
کرده  است. از جمله این امکانات جدید، تلفن های هوشمندی 
هستند که صفحات آن ها مانند تکه های کاغذ، قابلیت تازدن 

دارند.
این فناوری جدید در مقاله «جینهاو لین« ارائه شده  است. 
لین دانشجوی دکتری آزمایشگاه ملی اوکریج است. وی در 
طول این پژوهش از باریکه متمرکزی از الکترون ها برای 

ساخت نانوسیم ها استفاده کرده  است.
ضخامت این نانوسیم ها در حدود ۴درصد نانومتر بوده در 
حالی که ضخامت نانوسیم های تولیدی امروزه در حدود 50 
الی 100 نانومتر است. بنابراین، ضخامت این نانوسیم جدید، 

یک هزارم سیم های مورد استفاده در مدار رایانه های امروزی 
است. این نانوسیم ها به صورت آرایش شش ضلعی از اتم ها 
کنار هم قرار گرفته اند و دارای هدایت الکتریکی و گرمایی و 

استحکام قابل ملاحظه ای هستند.
از آنجا که ترانزیستورها و حافظه های فلش نیز از شبکه این 
سیم ها استفاده می کنند، نانوسیم ها به راحتی قابلیت اتصال 
به آن ها را دارند. این نانوسیم ها به شکل شبکه ای از اتم ها با 

ساختار لانه زنبوری تولید شده اند.
و  فیزیک  استاد  و  لین  راهنمای  پاندلیتیس  سقراط 
مهندسی در این زمینه گفت: در آینده قادر خواهیم بود 
یک ماده دوبعدی منعطف بسازیم؛ چون این ماده به صورت 
تک لایه ای از اتم هاست، صفحات به وجود آمده مانند کاغذ، 
منعطف و قابل تا زدن هستند، شما می توانید با استفاده از 
این فناوری، کاغذها یا صفحه های نمایش انعطاف پذیر داشته 
باشید. دلیل انعطاف پذیر بودن این فناوری آن است که یک 

لایه اتمی از ماده در ساخت آن استفاده شده است.

ویژگی های غذای سالم چیست؟ 
غذای خوب، غذایی است که ترکیب آن موافق با نیازهای بدن باشد و درعین حال سالم 

و بدون آلودگی  به مصرف انسان رسیده باشد. 
تغذیه نادرست همیشه از کمبود مواد مغذی حاصل نمی شود، بلکه در بسیاری از موارد، 
غذای خوب و کافی با دست انسان به غذای آلوده یا بی ارزش و بالاخره زیانبخش تبدیل 

می شود. 
شیر سالم طعم مطبوعی دارد، کمی شیرین است و رنگ سفید مایل به زرد دارد. شیر 
خیلی زود آلوده می شود و محل مناسبی برای رشد میکروب ها است. اگر از شیر خام 
استفاده می کنید حتما آن را به مدت 20 دقیقه بجوشانید و سپس مصرف کنید. اگر 

امکان دارد از شیرپاستوریزه کم چرب استفاده کنید. 
از مصرف پنیر تازه بپرهیزید، مگر اینکه با شیر پاستوریزه تهیه شده باشد یا این که 
درست کردن آن به کمک ماست، سرکه یا آب لیمو از شیر درحال جوشیدن تهیه 

شده باشد. 
هنگام خرید کشک مایع دقت کنید کپک زدگی یا بوی نامطبوع نداشته باشد. کشک 

مایع را قبل از مصرف به مدت 15 دقیقه بجوشانید. 
از بستنی هایی که با شیر جوشیده شده یا پاستوریزه تهیه شده اند، استفاده کنید. به 
منظور پیشگیری از بیماری های مزمن مثل قلب و عروق و ... توصیه می شود از شیر و 

فراورده های لبنی کم چرب استفاده شود. 
گوشت سالم رنگ طبیعی دارد، بوی بدی نمی دهد، سطح آن لیز و مرطوب نیست و 

مهر کشتارگاه دارد. 
گوشت یخ زده را به همان صورت در فریزر نگهداری کنید. 

برای خارج کردن گوشت از حالت یخ زده آن را شب قبل در داخل یخچال بگذارید. 
در موقع خرید گوشت به صورت چرخ کرده بهتر است از فروشنده بخواهید که عمل 

چرخ کردن را در حضور شما انجام دهد. 
گوشت مرغ نگهداری شده در شرایط نامناسب خاکستری و گاهی سبز رنگ است و 

مصرف کردنی نیست. 
پوست مرغ دارای چربی زیاد است، قبل از پخت آن را جدا کنید. از سرخ کردن گوشت 

دوری کنید. در مصرف زبان و مغز به علت دارا بودن چربی زیاد، افراط نکنید. 
تخم مرغ سالم دارای خصوصیت زیر است؛ وقتی در آب قرار داده می شود در ته ظرف 
قرار می گیرد. در موقع تکان دادن لق نمی زند. بعد از شکستن زرده آن با سفیده مخلوط 

نیست، در مقابل نور زرد و شفاف است. 
ماهی هایی که چشم برجسته و شفاف، فلس درخشنده، آب شش های قرمز و بوی 

مطبوع دارند، تازه و قابل خریدن هستند. 
از خریداری فیله ماهی و ماهی های پاک کرده بدون مشخصات بسته بندی خودداری 

کنید . 
برای پیشگیری از بیماری های قلبی و عروقی، در هفته دوبار ماهی مصرف کنید. 

موادغذایی خشک مانند گندم، برنج، حبوبات و... را می توان در هوای معمولی نگهداری 
کرد، اما قبل از انبار کردن باید دقت کرد حشره یا کپک نداشته باشد. 

مواد غذایی که در منزل انبار می شوند باید هرچند وقت یک بار جابجا و از نظر آلودگی 
و فساد بررسی شوند. 

محل نگهداری نان باید خشک و بدون رطوبت باشد چون ممکن است روی آنها کپک 
رشد کند. 

نان را به اندازه مصرف روزانه بخرید و از مصرف نان های کپک زده خودداری کنید. 
از نان های کم نمک استفاده کنید. 

از حرارت دادن زیاد و طولانی روغن های مایع خودداری کنید. 
از مصرف روغنی که چندبار حرارت دیده به طور جدی پرهیز کنید. 

روغن هایی را که بو و غلظت آنها زیاد است و تغییر رنگ داده اند را خریداری نکنید. 
هنگام خرید به تاریخ تولید ومصرف روغن توجه کنید. 

در ظرف های روغن مایع را پس از هربار مصرف ببندید و در جای خنک و دور از نور 
نگهداری کنید. 

برای پیشگیری از چاقی و بیماری های قلبی و عروقی مصرف روغن را کاهش دهید. 
از خرید و مصرف کنسروباد کرده و زنگ زده خودداری کنید. 

از نگهداری قوطی کنسرو در یخچال و محیط های مرطوب خودداری کنید. 
از خرید کنسروهایی که پروانه ساخت از وزارت بهداشت و تاریخ تولید و مصرف ندارند، 

خودداری کنید. 
قبل از باز کردن در کنسرو آن را به مدت 15-10 دقیقه در داخل آبی که در حال 

جوشیدن است قرار داده و پس از سر شدن مصرف کنید. 

آناناس میوه مناطق استوایی است که امروزه در همه جای 
دنیا مصرف می شود. طعم شیرین و خوشمزه آن طرفداران 
زیادی را جذب خود کرده و در انواع دسرها و شیرینی ها 
استفاده می شود. علاوه بر این منبع غنی ریزمغذی هاست و 
تنها میوه ای است که بروملین دارد که این آنزیم روند هضم 
غذا را تسهیل می کند و خاصیت آنتی اکسیدانی زیادی دارد.

منبع  و  است  شده  تشکیل  آب  از  آناناس  ۸5درصد 
، پتاسیم، فسفر، کلسیم و فیبرها   C و A ویتامین های

محسوب می شود.
داروی مدر طبیعی

مقدار زیاد آب در کنار فیبرها و پتاسیم خاصیت ادرارآوری 
به آناناس می دهد که برای کنترل ناراحتی های مرتبط با 
احتباس آب مفید است. آناناس دفع آب از بافت ها را تسهیل 
می کند، مصرف آن در دوران رژیم های لاغری مفید است 
و  نقرس  آرتریت،  مانند  مزمن  بیماری های  به  ابتلا  از  و 

سنگ های کلیه پیشگیری می کند.
مقابله با رادیکال های آزاد

ترکیبات آنتی اکسیدانی با رادیکال های آزاد مقابله کرده 
و از انواع آسیب های سلولی پیشگیری می کند. مصرف 
آناناس می تواند احتمال ابتلا به تصلب شریان ها، بیماری 
قلبی عروقی، آرتریت، نقرس و انواع سرطان ها را کاهش 

دهد.
کاهش خطر پرفشاری خون

فشار خون بالا جز ناراحتی های قلبی عروقی است که 
بسیاری از افراد را درگیر می کند که حتی اطلاعی از بیماری 

خود ندارند. یکی از روش های مقابله و کاهش خطر پرفشاری 
خون مصرف مقدار زیاد پتاسیم و مصرف کم سدیم است. از 
همین رو آناناس انتخاب خوبی است زیرا به ازای هر 1 میلی 

گرم سدیم و 195 میلی گرم پتاسیم دارد.
بهبود هضم غذا

بسیاری از مشکلات گوارشی با مصرف آناناس بهبود می 
یابد زیرا فیبرها و آنزیم های مفیدی دارد. فیبرها به حرکات 
روده ای کمک می کند و مانع از بروز یبوست می شود. آنزیم 
های آن نیز هضم را تسهیل کرده تا ریزمغذی ها بهتر جذب 
شوند. به علاوه، برای حفظ تعادل فلور روده ای و عملکرد ضد 

التهابی آن برای پیشگیری از نفخ نیز مفید خواهد بود.
تقویت سیستم ایمنی

ویتامین C و بروملین سیستم ایمنی را تقویت می کنند و 
پاسخ بدن به عفونت های ناشی از ویروس ها و باکتری ها را 
بهبود می دهد. بروملین مانند داروی ضد انعقاد طبیعی عمل 
می کند و باعث تغییرات مثبتی بر گلبول های قرمز شده و در 

نتیجه دفاع ایمنی را تحریک می کنند.
تحکیم استخوان ها

بیشتر مردم نمی دانند که آناناس فواید مثبتی بر سلامت 
استخوان ها دارد. این میوه خوشمزه منبع غنی منیزیوم است 
که این ماده معدنی به جذب کلسیم کمک می کند. یک 
فنجان آناناس می تواند تا 75درصد نیاز روزانه بدن به منیزیوم 

را تامین کند.
تمیز کننده دندان ها

عملکرد ویتامین C موجود در آناناس باعث می شود تا 

پلاک های دندانی جمع شده روی دندان ها از بین برود. 
همچنین برای پیشگیری از بیماری های لثه ها و دندان ها 

نیز عالی است.
بهبود سلامت پوست

به پوست  آناناس حالت کشسانی و سفتی  آنزیم های 
می دهد. به علاوه، رطوبت طبیعی پوست را نیز تامین می کند 
و مانع از بروز علائم پیری زودرس می شود. ماسک آن نیز 
می تواند سلول های مرده را از بین ببرد و لکه ها و چروک ها 

را کاهش دهد.
حفظ سلامت بینایی

بتا  به خصوص  آناناس  در  اکسیدان های موجود  آنتی 
کاروتن ها به حفظ سلامت بینایی کمک می کند و از بروز 

استحاله ماکولای چشمی پیشگیری می کند.
کمک به کاهش وزن

 به گزارش سلامت نیوز ،اگر قصد کاهش وزن دارید می 
توانید روی آناناس حساب ویژه ای باز کنید. فیبرهای آن به 
کنترل اشتها کمک کرده و مانع از زیاده روی در مصرف شکر، 
هیدرات های کربن و چربی ها می شود. به علاوه، خاصیت 
پاک کنندگی برای بدن نیز دارد تا مواد زائد از بدن دفع شده 

و روند متابولیسم بهبود یابد.
محافظت از قلب

ها،  شریان  تصلب  عامل  توانند  می  آزاد  های  رادیکال 
اختلالات جریان خون و کلسترول باشند. مصرف منظم 
آناناس نه تنها با این مولکول های مضر مقابله می کند بلکه 

مانع از ناراحتی های قلبی نیز می شود.

11 تاثیر فوق العاده آناناس بر سلامتی

طراحی و ساخت توربین های هوایی 
 محققان دانشگاه صنعتی شریف موفق به طراحی و ساخت توربین های جریان محیطی برای تست قطعات توربین های گازی شدند. 
سید حسین موسوی، فارغ التحصیل کارشناسی ارشد از دانشگاه صنعتی شریف و برگزیده هفدهمین جشنواره جوان خوارزمی در بخش 
پژوهش های کاربردی در گفتگو با خبرنگار مهر گفت: از آنجایی که استفاده از موتورهای سرعت بالا و توان بالا در صنعت لازم است به 
همین دلیل ساخت آنها در کشور ضروری به نظر می رسد.  وی عنوان کرد: استفاده از موتور الکتریکی به دلیل قیمت بالا، وزن زیاد، قابلیت 
عدم اطمینان بالا و ... در صنایع مختلف دشوار است. ما موفق شدیم با روشی آسان، ارزان قیمت، سبک تر و با قابلیت اطمینان بالاتر در 
صنعت، این موتورهای دور بالا را طراحی کنیم.  وی افزود: با توجه به بومی سازی دانش فنی توربین هوایی جریان محیطی، امکان طراحی 
و ساخت آن در اندازه های کوچک تا بسیار بزرگ امکان پذیر شده است.  به گفته موسوی، هدف از طراحی و ساخت توربین در این طرح، 
استفاده از آن در آزمایشگاه قطعات دوار برای توربین های گازی بوده است.  موسوی با بیان اینکه آزمایش قطعات دوار توربین های گازی 
پیش از نصب، ضروری است زیرا توربین های گازی قیمت بالایی دارند از همین رو می توان از توربین های جریان محیطی بومی سازی 
شده بهره برد، افزود: در این آزمایش ها سرعت دیسکهای این توربین ها باید در زمان مشخص به میزانی تعیین شده برسد که برای همین 
منظور با داشتن مشخصات دیسک های مورد نظر، توربین را طوری طراحی کردیم که نیاز صنعت هوایی کشور را هم تامین کند.  وی با 
بیان اینکه توربین طراحی شده از قطعاتی ساخته شده که جزء اقلام تحریمی به شمار می رود، اظهار داشت: از این توربین می توان در 
دستگاههای بالانس با دور بالا، اکسپندرهای خطوط انتقال گاز، ابزارهای سرعت بالای دندانپزشکی استفاده کرد.  به گفته وی، تا کنون 
این دستگاه در ایران ساخته نشده و معمولا با قیمت بالایی وارد کشور شده است.  وی ادامه داد: ساخت این دستگاه از صرفه جویی ارزی 
بالایی برخوردار بوده به طوریکه نمونه ساخته شده، کمتر از 20 میلیون قیمت دارد و قیمت وارداتی آن بیش از ۴0 میلیون تومان است.

فواید روغن زیتون برای سالمندان
 روغن زیتون دارای اثرات محافظتی در برابر بسیاری از 
عوامل خطرساز بیماری های قلبی- عروقی از جمله دیابت، 
فشارخون بالا، کلسترول بالا و چاقی می باشد. و این روغن در 

سالمندان از سکته مغزی جلوگیری می کند. 
 فواید روغن زیتون برای سالمنداننتایج مطالعه ای که 
در مجله نورولوژی آمریکا به چاپ رسیده است، نشان می 
دهد که مصرف روغن زیتون از سکته مغزی در افراد مسن 
پیشگیری می کند. سرپرست این تیم تحقیق که در فرانسه 
انجام شده است، مغتقد است باید توصیه های تغذیه ای 
جدیدی برای پیشگیری از سکته مغزی در افراد 65 سال 
و بالاتر تدوین گردد. او اضافه می کند که سکته مغزی در 

افراد سالمند بسیار شایع است و استفاده از روغن زیتون یک 
روش آسان و کم هزینه برای پیشگیری از این اتفاق می باشد. 
برای انجام این مطالعه، پرونده پزشکی 7625 فرد 65 سال و 
بالاتر در سه شهر فرانسه مورد بررسی قرار گرفت. افراد شرکت 
کننده هیچ گونه سابقه سکته مغزی نداشتند. میزان مصرف 
روغن زیتون در این افراد در سه گروه طبقه بندی شد: عدم 
مصرف، مصرف متوسط و مصرف بالا. این افراد از روغن زیتون 
تصفیه نشده و خالص استفاده می نمودند. بعد از 5 سال، 1۴۸ 
مورد سکته مغزی به ثبت رسید. بعد از بررسی رژیم غذایی، 
فعالیت فیزیکی، شاخص توده بدن و سایر عوامل خطرساز 
سکته، نتایج نشان داد در افرادی که به طور منظم و مداوم از 

روغن زیتون برای آشپزی و همچنین به عنوان سس سالاد 
استفاده کرده اند، خطر سکته مغزی در مقایسه با عدم مصرف 
کنندگان این روغن، ۴1 درصد کمتر است. روغن زیتون 
دارای اثرات محافظتی در برابر بسیاری از عوامل خطرساز 
بیماری های قلبی- عروقی از جمله دیابت، فشارخون بالا، 
کلسترول بالا و چاقی می باشد. محققان معتقدند اینکه کدام 
ماده موجود در این روغن دارای این اثرات مفید می باشد، 
تاکنون به درستی مشخص نشده است، اما می توان اثرات 
غیر مستقیم این روغن همچون ایجاد طعم بهتر در غذاهای 
سالم مثل سالاد سبزیجات را نیز در بروز اثرات سودمند آن 

موثر دانست.
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اجتماعی ۶

چگونگی تقویت 
مهارت های اجتماعی در کودکان

اغلب والدین ترجیح مي دهند فرزنداني تربیت کنند که به راحتي بتوانند با دیگران 
ارتباط برقرار کرده و دوستي هاي خوب و سالم داشته باشند...

ولي متاسفانه نمي دانند از کجا شروع کنند و از چه روش هایي پیروي کنند. ما در 
این جا به شما روش هایي را معرفي مي کنیم که با پیروي از آن ها بتوانید مهارت هاي 

اجتماعي را در فرزندانتان تقویت کنید.
نقاط ضعف و قوت فرزندتان را شناسایي کنید.

پیش از شروع هر کاري، رفتار فرزندتان را با دیگران زیرنظر بگیرید و نقاط ضعف و 
قوت او را ارزیابي کنید و ببینید آیا براي ارتباط برقرار کردن با دیگران تمایل دارد؟ آیا به 

کمک و همدردي با دوستان خود علاقه اي دارد؟ چه تعداد دوست دارد؟
بدین صورت  کنید،  فرزندتان مشاهده  در  علایم هشداردهنده اي که مي توانید 
است: تعداد دوستانش کم باشد، نوبت را رعایت نکند، خود را دست کم بگیرد، 
اسباب بازي هایش را به دیگران ندهد، در موقع گفت وگو با دیگران یا خیلي به آن ها 
نزدیک شود یا خیلي دور بایستد و فاصله مناسب را رعایت نکند، زور بگوید و فقط 
بخواهد حرف خود را به کرسي بنشاند، با لحني خشن و تند صحبت کند، مرتب ایراد 
بگیرد، صحبت دیگران را قطع کند و خود شروع به حرف زدن کند، با دوستان خود 
کنار نیاید، قدرت برقراري ارتباط چشمي را نداشته باشد و در نهایت پیش از اتمام کامل 

بازي، آن را ترک کند و سراغ کار دیگري برود.
چگونه دوست یابي را به فرزندتان آموزش دهید.

والدین باید به فرزندان خود مهارت هاي اجتماعي را آموزش بدهند و این فرصت را 
براي آن ها فراهم کنند تا خود با سعي و خطا بتوانند با دیگران ارتباط برقرار کنند. بر 
طبق نظر روان شناسان، کودکان از همان سنین کودکي مي توانند مهارت هاي اجتماعي 

را از والدین خود فرا بگیرند.
بهتر است والدین ابتدا روي نقاط ضعف کودکشان متمرکز شوند و یکي یکي روي 
آن ها کار کنند. پدر و مادر مي توانند هر یک به تنهایي روي تک تک این مشکلات با 
فرزندشان کار کنند و خود الگوي مناسبي براي او باشند و به او توضیح دهند که در 
زندگي رفتار خوب و مناسب داشتن چقدر اهمیت دارد و سپس از او بخواهند به تدریج 
رفتار و منش خود را اصلاح کند و هر روز، اشتباهاتش از روز قبل کمتر شود. والدین نیز 
باید فرصت هایي را فراهم کنند تا او بتواند مهارت هاي جدیدي را که آموزش دیده است، 
تمرین کند. البته بهتر است در ابتدا با کودکاني برخورد کند که آن ها را نمي شناسد و یا 
حتي از او کوچک تر هستند. به این ترتیب شما مي توانید تمام عکس العمل هاي او را به 

خوبي ارزیابي کنید و نتیجه کارتان را به وضوح ببینید.
والدین مي توانند براي تقویت مهارت دوست یابي در کودکان خود به آن ها آموزش 
دهند که چگونه سر صحبت را با دیگران باز کنند، اسباب بازي هایشان را به دوستان 
خود بدهند و با هم دوستانه بازي کنند. با این عمل آن ها به تدریج این توانایي را کسب 
مي کنند تا در هر جایي که هستند دوستاني پیدا کنند که هم از لحاظ فکري و هم از 
لحاظ نوع علایق با آن ها نزدیک باشند. والدین باید فرزندان خود را تشویق کنند تا به 
دوستانشان جملات مثبت و تحسین آمیز بگویند. به عنوان مثال اگر کودکتان مشغول 
بازي است و دوستش نظر خوبي مي دهد و یا کار خوبي انجام مي دهد به او بگوید: 

"آفرین، عجب فکر خوبي." و یا "آفرین، خوب کاري کردي."
 او را به داشتن رفتار خوب تشویق کنید.

فرزندتان را تشویق کنید به دیگران احترام بگذارند و از عباراتي مانند "لطفا" و "تشکر 
مي کنم" بیشتر استفاده کنند. رفتار خوب و مناسب داشتن باعث مي شود فرزندتان با 
دیگران راحت تر ارتباط برقرار کند، دوستان بیشتري داشته باشد و حتي در مدرسه و 
سر کار نیز موفق تر ظاهر شود. مدیراني که از بین تعداد زیادي داوطلب تنها قصد انتخاب 
چند نفر را داشته باشند، کساني را برمي گزینند که روابط اجتماعي بهتر و مناسب تري 

داشته باشند.
شما خود سعي کنید با احترام گذاشتن، رفتار خوب داشتن و به کار بردن عباراتي 
مانند "لطفا"، "ممنون" و "معذرت مي خواهم"، بهترین الگو براي فرزندتان باشید. براي 
آن ها به طور واضح و شفاف توضیح دهید برخورد خوب داشتن و احترام گذاشتن به 
دیگران چقدر در زندگي آن ها اهمیت دارد. سعي کنید هر هفته یک رفتار خوب را به 

آن ها آموزش دهید و به تدریج رفتار نامناسب آن ها را تصحیح کنید.
آموزش دهید چگونه با افراد بي ادب برخورد کنند.

همواره در زندگي افرادي وجود دارند که قصد آزار و اذیت دیگران را دارند و دایم به 
اطرافیان خود زور مي گویند و قلدري مي کنند. این حالت در بین کودکان نیز به وضوح 
مشاهده مي شود. آمار نشان داده است که کودکان زیادي به همین علت دچار افت 

تحصیلي مي شوند و در بعضي موارد حتي باعث ترک تحصیل آن ها نیز خواهد شد.
هیچ پدر و مادري قادر نیست تمام مدت دنبال فرزند خود باشد و از او در مقابل 
این گونه زورگویي ها محافظت کند،  ولي مي تواند به او آموزش دهد چگونه با این افراد 
برخورد کند. در این جا به شما سه روش مهم را معرفي مي کنیم تا فرزندتان بهتر بتواند 
با دوستان زورگوي خود برخورد کند. اولین کاري که فرزندتان مي تواند انجام دهد 
این است که در مقابل رفتار بد و نامناسب دوستانش خونسردي خود را حفظ کند و 
هیچ گونه عکس العملي از خود نشان ندهد. شخصي که دعوا را شروع کرده و قصد اذیت 
فرزندتان را دارد، مطمئنا انتظار واکنش از جانب او را دارد. ولي هنگامي که با خونسردي 

او مواجه مي شود، شرمنده مي شود.
دومین کاري که فرزندتان مي تواند انجام دهد این است که خود را به بي اعتنایي بزند، 
از صحنه دور شود، لبخند بزند، طوري به طرف مقابل نشان دهد که گویي هیچ اتفاقي 

رخ نداده است و او اصلا ناراحت نیست.
سومین روشي که فرزندتان مي تواند در مقابل این گونه افراد انجام دهد این است که 
به آن ها پاسخي دندان شکن بدهد. این بدان معنا نیست که مقابله به مثل کند و خود 
دچار بدرفتاري شود. بلکه مي تواند در مواقع مناسب از این جملات استفاده کند: "از 
پیشنهادت ممنون"، "واقعا"، "منظورت این است که؟" بهترین پاسخي که کودکتان 
مي تواند بدهد همین جملات است. بنابراین بهتر است بچه ها این جملات را از قبل 
تمرین کنند تا با اعتماد به نفس و آرامش بیشتري آن ها را به کار ببرند و خیلي سریع 

از محیط دور شوند.
تقویت مهارت هاي اجتماعي در بین کودکان امري لازم و ضروري است. دوستان نقش 
به سزایي در بالا بردن اعتماد به نفس کودکان دارند. اگر مي خواهید فرزندتان از لحاظ 
شخصیتي بهترین باشد، تنها کاري که باید انجام دهید این است که از همان ابتدا طرز 

برخورد صحیح با دیگران را به او بیاموزید.

این کارها را در شروع روزتان انجام ندهید
تجربه این تحول به من ثابت کرد نحوه ی آغاز کردن روز اهمیت زیادی دارد، 
مخصوصاً اگر برنامه ی کاری تان دست خودتان باشد و از این نظر با محدودیت و یا 

الزامی مواجه نباشید«.
»یکی از بزرگ ترین درس هایی که می توانیم فرا بگیریم این است که یاد بگیریم روز 
خود را چگونه شروع نکنیم. همین اشتباهات صبحگاهی می توانند روز بدی را برای ما 

رقم بزنند.
۱- نوشیدن قهوه

اجتناب از نوشیدن قهوه در آغاز روز کار دشواری است. هیچ چیز نمی تواند اول صبح 
جای بوی قهوه را بگیرد. اما بدن تا چند ساعت پس از بیدار شدن به قهوه احتیاج نخواهد 
داشت.  بدن ما وقتی صبح ها از خواب بر می خیزیم، شروع به ترشح کورتیزول می کند. 
ترشح کورتیزول باعث می شود از حالت خواب آلودگی خارج شویم و فعالیت های 

روزانه ی خود را با انرژی آغاز کنیم.
اوج ترشح آن نیز بین ۸ و 9 صبح است و تا میانه ی روز و ساعات پایانی عصر نیز به 
کار خود ادامه می دهد. نوشیدن قهوه در ساعات آغازین صبح مثل این است که روی 
آتشی بزرگ بنزین بریزید. این کار باعث می شود بدن شما انرژی خود را سریع تر از 

دست بدهد و به همان میزان زودتر دچار خستگی شود.
2- جمع نکردن و مرتب نکردن رختخواب

هر کسی که با عادات رفتاری نظامی آشنایی داشته باشد این را می داند که از دید 
نظامیان، مرتب کردن تختخواب مهم ترین کاری است که فرد در کل روز انجام می دهد.  
یکی از نیروهای کارکشته ی نظامی در این باره می گوید: »مرتب کردن تختخواب به 
محض بیدار شدن، به معنای این خواهد بود که اولین کار روزانه ی خود را با موفقیت 

به پایان رسانده اید.
همین کار به ظاهر ساده احساس خوبی به شما می دهد و شما را به انجام کارهای 
بیشتر و بیشتر تشویق می کند. به این ترتیب، انجام همین یک کار ساده هنگام صبح 

باعث می شود تا پایان روز کارهای زیادی را به پایان برسانید«.
3- به سراغ موبایل رفتن

دو سوم انسانها پس از بیدار شدن از خواب، حتی پیش از آنکه با همسر خود کلامی رد 
و بدل کنند، موبایل های هوشمند خود را بر می دارند و بلادرنگ سر از شبکه های 

اجتماعی در می آورند.
 به همین ترتیب چک کردن ایمیل هم راه خوبی برای شروع روز نخواهد بود. اول از 

همه اینکه در این بازه ی زمانی هنوز سعی دارید از خواب بیدار شوید.
 این قطعاً زمان خوبی برای پاسخ دادن به ایمیل های کاری و فرصت های شغلی 

نیست .
دوم اینکه هر گونه فعالیت آنلاین می تواند به شدت زمان شما را هدر بدهد و نگذارد 

روز خود را حقیقتاً آغاز کنید.
 برخی از موفق ترین کارآفرینان امروز، تنها چند بار در هفته ایمیل خود را چک 
می کنند. به این ترتیب می توان بخش اعظم مکالمات را برای زمانی نگه داشت که دیگر 

لباس خواب به تن ندارید. 
عادات روزانه ی هر فرد می تواند متفاوت باشد اما کمی آرامش شخصی و یک صبحانه ی 

سبک می تواند هر کسی را در چارچوب ذهنی مناسب برای شروع روز قرار دهد.

بخش های  که  معماست  شبیه  یک  ما  زندگی 
مختلفی را شامل می شود. برای هدایت این بخش ها 
لازم است یاد بگیریم چگونه آن را مدیریت کنیم و 

مدیریت هم فوت و فن خودش را دارد.
در واقع مدیریت زندگی یک هنر است؛ هنری که 
هر یک از ما نیاز به آموختن آن داریم. در مدیریت 
زندگی هر یک از ما یاد می گیریم چگونه افکار، روابط، 
سلامت و کارمان را که از مهم ترین جنبه های زندگی 

مان است، کنترل و هدایت کنیم.
و  باشیم  خوددار  است  لازم  مسیر  این  در  فقط 
تصمیم بگیریم کدام کار درست است که باید انجام 
شود و همان را انجام دهیم. در این مطلب به مهم 
ترین جنبه های زندگی که مدیریت صحیح آنها بسیار 

ضروری است، خواهیم پرداخت.
مدیریت افکار

کار ذهن این است که فکر تولید کند. ذهن این 
کار را بی وقفه و سرسختانه انجام می دهد. برخی از 
افکار معنادار است و برخی از آنها معنای چندانی ندارد. 
برخی از افکار به حل مشکلات منجر می شود و برخی 

دیگر با ایجاد ترس ما را زمینگیر می کند.
بعضی از افکار به ما کمک می کند کشتی زندگی مان 
را به پیش برانیم و برخی دیگر ما را در انبوهی از خود 
سرزنشگری ها و نفرت از خویشتن به گل می نشاند. 
ما به هر آنچه فکر می کنیم باور داریم درست مثل 
این است که در دامی گرفتار شده ایم. اغلب ما به 
قدری افکارمان را جدی می گیریم که می توانند ما را 
بترسانند، ما را از خودمان متنفر سازند یا ما را از دیگران 

ناامید کنند.
فرض کنیم شما در یکی از روابط دوستانه خود 
آسیب دیده اید و این فکر گرفتارتان کرده است: »همه 

انسانها غیرقابل اطمینان هستند.«
آن  در  و  گذشته  در  که  است  فکری  فکر،  این 
موقعیت برایتان مفهوم داشته است. اگر این فکر تجربه 
صمیمیت را از شما دریغ داشته است، سعی کنید 
خود را ملزم سازید از این به بعد هرگاه این فکر به 
ذهنتان خطور کرد، آن را غافلگیر کنید و به خودتان 
خاطرنشان سازید که »این فکر، فکری کهنه و به 
دردنخور است. این فکر باعث می شود من همچنان 

در بند زندان گذشته ام باشم«.
برای مدیریت بهتر زندگی تان مهم است افکارتان 
را کنترل کنید. انسان معمولا دنباله رو افکار خودش 
است. اگر دوست داشته باشید زندگی تان عوض شود، 
فکرتان نیز باید عوض شود. حقیقت این است که این 
مقتضیات نیست که ما را ناراحت می کند، این نگرش 
ماست که به موضوع داریم و در واقع زندگی تغییر 
نمی کند، مگر این که ما نگرش مان را عوض کنیم. 
ما می توانیم افکارمان را کنترل و آزادانه آن را انتخاب 

کنیم .
مدیریت روابط

ارتباط ، فرآیندی پویا و پیوسته مبتنی بر همگرایی 
متوسط 30  طور  به  افراد  است.  متقابل  اعتماد  و 
درصد از زمان بیداری خود را به گفت وگو با یکدیگر 
اختصاص می دهند و برای ایجاد ارتباط با دیگران و 
انتقال پیام های خود به آنها از راه های مختلفی استفاده 

می کنند.
وقتی انسان با نگاه یا لبخند، نشاط خود را به دیگری 
نشان می دهد یا هنگامی که شخصی به شخص دیگر 
صبح بخیر می گوید، در واقع با بیان شفاهی، دوستی و 

صمیمیت خود را به او می رساند.
پس به دلیل اهمیت ارتباط صحیح است که ما 

باید با آموختن نحوه درست برقراری ارتباط بتوانیم 
کاری کنیم که دیگران هماهنگ با آرزوهای ما فکر 
و عمل کنند و با استفاده از اندیشه و احساس، نوعی 

رضایتمندی در خود و دیگران پدید آوریم.
تعامل با دیگران تعیین کننده آهنگ روز شماست، 
مانند موسیقی زندگی تان. یک تعامل ضعیف به 
شنیدن یک آهنگ ناهنجار شبیه است. اگر شما 
ازجمله کسانی هستید که به دیگران اهمیت نمی دهید 
پس به احتمال زیاد برپایی ارتباطات با مردم در زندگی 

شما جایی نخواهد داشت.
دائم تحت فشار  باشیم که  افرادی  اگر در میان 
هستند، ما نیز زیر فشار قرار خواهیم گرفت، اما اگر 
دوستانی داشته باشیم که در صلح و صفا باشند به ما 

نیز کمک می شود آرامش داشته باشیم.
وقتی در میان کسانی باشیم که قلب رئوف و مهربانی 
دارند و از ساده ترین مواهب زندگی لذت می برند، رفتار 
آنها خود به خود بر ما تاثیر می گذارد و کاری می کنند 

که ما مثل آنها باشیم.
برخاست  و  نشست  منفی  افراد  با  کنید  سعی 
نداشته باشید. افراد منفی در اطراف شما مشکل ایجاد 
می کنند. آنها هر جایی می روند گویی ابری تیره وارد 
شده است. بسیاری از افراد اهمیت انتخاب دوست 
را درک نمی کنند. آنها به هرکس که برای بار اول 

می بینند، زود نزدیک می شوند.
گاهی همین موضوع برای آنها مشکلات زیادی 
ایجاد می کند. اگر مایلید اوقات خوشی را با دیگران 
بگذرانید، باید خود را از این گونه احساسات خلاص 

کنید.
نمی توان ضمن حفظ اشتباهات و دلخوری های 
قدیمی انتظار شکل گیری ارتباطی درست را داشت. 

اگر در رابطه تان دلگیر شده اید باید به هر نحو شده 
آن را نشان دهید و هر چه سریع تر اقدام کنید. مشکل 
را حل و خود را خلاص کنید. بندرت یک رابطه آنقدر 

آسیب می بیند که قابل بازسازی نباشد.
مدیریت سلامت

مطمئنا این جمله را شنیده اید که عقل سالم در 
بدن سالم است. اگر از سلامت کافی برخوردار باشیم 

حتما احساس خوبی هم خواهیم داشت.
اغلب ما از فناپذیری عمر و جوانی مان غافلیم. 
نمی دانیم هر سال که می گذرد همان عمر ماست، 
پس برای این که از این زمان ها سودی ببریم و مدت 
زمانش را طولانی تر کنیم بهتر است برنامه ای هم 

برای سلامت مان داشته باشیم.
در هر سنی که هستید برای خودتان برنامه ریزی 
برنامه ریزی سلامت را در جایگاه  این  کنید و در 
نخست قرار دهید. ما برای رسیدن به اهداف مان 
در زندگی باید بدنی سالم و بی مشکل داشته باشیم. 
سلامت ما در تغذیه سالم است و لازمه آن هم میانه 

روی و مراقبت از نوع خوردن روزانه نهفته است.
به نظر می رسد انسان های سالم تر، بهتر به خودشان 
اطمینان دارند و موفق ترند. خودتان را در آیینه نگاه 

کنید، چگونه به نظر می رسید؟
تعادل بین کار و زندگی

فرهنگ  گرفتاری ها  ترین  بزرگ  از  یکی  امروزه 
مشغول بودن است.

مشکل اصلی در این فرهنگ این است که مشغولیت، 
کار واقعی را پنهان می کند. از کارکردن زیاد به سبب 
عادت وظیفه یا گناه اجتناب کنید، اینها عواملی است 
که باعث کاهش انگیزش، روحیه و اثربخشی می شود.

درباره این نکته بیندیشید که کمتر مشغول باشید 
تر  هوشمندانه  می توانید  چگونه  کارآمد،  بیشتر  و 
کار کنید، نه سخت تر، فعالیت مستمر و اعتیاد به 
کار دامی است که به اثربخشی کار و زندگی آسیب 

می رساند.
اعتیاد به کار، فرار از زندگی از طریق کار است. 
رفتاری است که می تواند باعث تضعیف اثربخشی، 

رنجاندن خانواده و تحلیل سلامت شود.
کنید.  ارزیابی  را  کار خود  از طرفی سعی کنید 
تحقیقات نشان داده است افرادی که در محیط کار ، 
خود را مفید نمی دانند، بسیار بیشتر از افرادی که خود 
را مثمرثمر می دانند، دچار استرس می شوند بنابراین 
سعی کنید یک انسان منفعل نباشید، اگر در محیط 
کار قدرت عمل لازم و روحیه مناسب برای کارکردن 
ندارید سعی کنید شرایط را تغییر دهید، ابتدا مشکل 
اصلی را پیدا کرده و برای حل آن بکوشید و راجع به 

آن با همکاران تان صحبت کنید.
همواره سعی کنیم کارها روی هم انباشته نشود. 
وقتی دوروبرتان را نگاه می کنید و کارهای ناتمام زیادی 
می بینید، حس می کنید غرق شده اید. یک راه حل 
معقول برای راحت و آسوده زندگی کردن این است که 
نگذاریم کارها انباشته شود. به دنبال عذر و بهانه برای 
تکمیل کارها نباشید. این جمله را شاید شنیده باشید 

که مغز تنبل، زمین بازی شیطان است.

مدیریت روابط خانوادگی
تفاوت بسیار بزرگی بین برقراری ارتباط در چارچوب 
محفل خانواده و ارتباط با دیگران در خارج از این 
محدوده و در سطح اجتماع وجود دارد. در برقراری 

ارتباط با خانواده مخاطرات بسیار بزرگ تر است.
به  نسبت  ای  خانواده  چنین  اعضای  از  هریک 
بحران های عاطفی بسیار آسیب پذیرند، بخصوص 
کودکان در چنین محیطی دچار انواع ناراحتی های 

جسمی و روانی خواهند شد.
برخی  اظهار  از  ای  خانواده  اعضای  که  زمانی 
احساسات، نیازها یا تجربیات شان بازداشته می شوند، 

آن خانواده دچار مشکل خواهد شد.
اگر ما بیاموزیم که چگونه روابط صحیحی را بین 
از  بسیاری  کنیم،  مدیریت  خود  خانواده  اعضای 
مشکلات ارتباطی مان در محیط خانواده از بین خواهد 
رفت. امروزه بخش عمده ای از مشکلات ما به قوانینی 
برمی گردد که در خانواده به ما یاد داده اند، قوانینی که 
نه تنها کارایی موثری ندارند، بلکه خود باعث اختلالات 
عدیده ای در روابط ما حتی در بیرون از منزل می شود.

برای روابط تان ارزش قائل شوید
وقتی رابطه ای برای شما واقعا مهم است، پس باید 
برای آن وقت بگذارید. در روابط تان صادق باشید، 

تفاوت ها را بپذیرید و قدر یکدیگر را بدانید.
 ـشما نباید اجازه بدهید افکارتان به شما دستور 
بدهد، زیرا گاهی اوقات افکار شما دقیقا رئیس مآبانه 
عمل می کند. به فکرتان توجه کنید، اما رفتارتان را 

خودتان انتخاب کنید.
 ـبه فرزندان تان نشان دهید که دوستشان دارید. 
معمولا برخی پدرها خیلی کم فرزندشان را در آغوش 
می گیرند و آنها را می بوسند، چون این کار برایشان 
مشکل است. فراموش نکنید بچه ها به برآورده شدن 
نیازهای فیزیکی و عاطفی شان از طرف پدر و مادر 

نیازمندند.
 ـببخشید و ادامه دهید. همه ما اشتباه می کنیم، 
ولی اجازه ندهید این اشتباهات تبدیل به دلخوری و 
کینه شود، چون همین دلخوری روابط چند ساله را از 

هم می پاشد؛ پس بخشیدن را یاد بگیرید.
سطح  که  کنیم  معاشرت  کسانی  با  است  بهتر 
خودمان را بالا ببریم. معاشرت کردن و رابطه قلبی 
داشتن با کسانی که شما را به مرحله پایین تری 
کسانی  درباره  نیست.  ای  عاقلانه  کار  می رسانند 
که با آنها معاشرت و دوستی می کنید، فکر کرده و 

حرف های آنان را با دقت گوش نمایید.
از سخن چین ها فاصله بگیرید. از اشخاص پرحرف 
را  خود  خاص  مشکلات  آنان  چراکه  کنید،  دوری 
دارند. اشخاصی که خیلی راحت حرف می زنند و ادعا 
می کنند فلان کار را انجام می دهند، در حقیقت به 
چیزی که می گویند عمل نمی کنند. چراکه نسنجیده 

حرف می زنند و شما را مایوس و ناامید می کنند.
بهترین کار شما این است که دوستی هایتان را 
عاقلانه انتخاب کنید و دریچه قلب خود را تنها به 
صرف این که نمی خواهید تنها بمانید روی هرکس 

باز نکنید.

مدیریت زندگی یک هنر است!

رئیس پلیس آگاهي استان قم خبرداد:

دستگیري زوج سارق با ۶0 فقره سرقت 
رئیس پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان از دستگیري یک زوج سارق با 60 فقره سرقت 

خودرو و موتورسیکلت در قم خبر داد. 
سرهنگ احمد کرمي در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، گفت: به دنبال وقوع 
چندین فقره سرقت خودرو و موتورسیکلت در استان قم، موضوع به صورت ویژه در دستور کار 

مأموران آگاهي استان قم قرار گرفت.
 به گفته وي سارقان پس از سرقت خودرو و موتورسیکلت با اغفال برخي شهروندان خودروهاي 
مسروقه را در فروشگاه هاي مجازي به معاوضه و یا به فروش مي رساندند. کرمي گفت: در 
ادامه با دعوت از تعدادي مالباخته به پلیس آگاهي استان و ترسیم شیوه سارقان ضمن بررسي 
پرونده هاي مطروحه سرنخ هایي بدست آمد و سرکرده باند شخصي به نام "م-ش" که سابقه 

کلاهبرداري نیز داشت در این خصوص شناسایي شد. 
رئیس پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان قم افزود: سپس مأموران آگاهي ضمن اخذ 
دستور از مقام قضائي استان، متهم را به همراه همسرش با یک دستگاه خودرو سرقتي در یکي از 

خیابان هاي قم شناسایي و در عملیات غافلگیرانه دستگیر کردند. 
وي افزود: متهم در ادامه به بیش از 60 فقره سرقت خودرو و موتورسیکلت با همدستي 
همسرش طي یک سال گذشته اعتراف کرد. رئیس پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان قم 
با بیان اینکه یک مالخر اموال مسروقه نیز در این رابطه شناسایي و دستگیر شده، از تلاش جهت 

کشف سرقت هاي احتمالي دیگر نیز خبر داد.

فرمانده انتظامي شهرستان قم اعلام کرد:

کشف 28 فقره سرقت داخل خودرو 
فرمانده انتظامي شهرستان از کشف 2۸ فقره سرقت داخل خودرو، خبر داد. 

سرهنگ هادي دیده وردر گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، گفت: به دنبال وقوع 
چندین فقره سرقت داخل خودرو در قم، موضوع در دستور کار مأموران انتظامي استان قرار 

گرفت و متهم توسط مأموران کلانتري 30، دستگیر شد. 
وي افزود: متهم طي تحقیقات صورت گرفته در مواجهه با مستندات موجود به 2۸ فقره سرقت 
محتویات داخل خودرو، اعتراف کرد. فرمانده انتظامي شهرستان قم گفت: تلاش جهت کشف 

سرقت هاي احتمالي دیگر همچنان ادامه دارد. 
دیده ور با اشاره به اعتیاد شدید متهم، افزود: در ادامه با راهنمایي وي خریدار اموال مسروقه 
نیز شناسایي و دستگیر شد. فرمانده انتظامي شهرستان قم هشدار داد: شهروندان از قرار دادن 
هرگونه وسایل از قبیل تلفن همراه، اسناد، شناسنامه، پول نقد و...بر روي صندلي خودرو و در 

معرض دید، خودداري کنند.

رئیس پلیس فتای استان قم خبرداد:

انتقام از طریق واتس آپ
رئیس پلیس فتا فرماندهي انتظامي استان از دستگیري فردي که در شبکه اجتماعي"واتس 

آپ اقدام"به انتشار فایل هاي خصوصي یکي از شهروندان کرده بود، خبر داد.
سرهنگ علي موالي در گفتگو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، اظهارداشت:در پي شکایت فردي 
مبني بر اینکه شخص ناشناسي در شبکه اجتماعي واتس آپ اقدام به انتشار فایل هاي خصوصي 
وي کرده است که بلافاصله موضوع در دستور کار مأموران فتا استان قرار گرفت.به گفته وي در 
ادامه ضمن تشکیل پرونده طي یکسري اقدامات فني و تخصصي توسط کارشناسان این پلیس 

متهم شناسایي و با اخذ دستور از مقام قضایي استان دستگیر شد.
رئیس پلیس فتا فرماندهي انتظامي استان قم بیان داشت:متهم یکي از دوستان شاکي بود که 
به دلیل اختلافاتي که با وي داشته اقدام به انتشار فایل هاي خصوصي شاکي کرده است.سرهنگ 
موالي به شهروندان توصیه کرد:فایل ها و تصاویر خصوصي خود را در اختیار دیگران قرار ندهند.

فرمانده انتظامي مهاباد  خبرداد:

کشف ۱79 هزار قرص غیر مجاز 
فرمانده انتظامي مهاباد از کشف 179 هزار انواع قرص هاي داروي غیر مجاز در این شهرستان 

خبر داد.
  سرهنگ فتاح بابا نژاد در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، اظهار داشت: در پي 
کسب خبري مبني بر اینکه فردي در سطح شهرستان در امر تهیه و توزیع داروي قاچاق غیرمجاز 

فعالیت گسترده اي دارد، رسیدگي به موضوع در دستور کار پلیس قرار گرفت.
 وي افزود: با انجام یکسري تحقیقات محسوس و نامحسوس محل فعالیت متهم شناسایي شد؛ 
پلیس پس از اخذ مجوز قضائي طي یک عملیات غافلگیرانه در بازرسي از مخفیگاه مذکور 179 

هزار عدد انواع داروي قاچاق به ارزش تقریبي 500 میلیون ریال، کشف کرد. 
فرمانده انتظامي مهاباد در پایان خاطرنشان کرد: در این راستا یک نفر متهم دستگیر و پس از 

تشکیل پرونده مقدماتي ، جهت سیر مراحل قانوني تحویل مقامات قضائي شد. 

متهمان تعرض به پسر جوان دستگیر شدند
متهمان پرونده سرقت و آزار اذیت پسر جوان که با تهدید چاقو به وی دستبرد زده بودند، 

دستگیر شدند. 
به گزارش خبرنگار قضایی تسنیم؛ 13 دی ماه امسال پسر جوانی با مراجعه به کلانتری 
135 آزادی تهران  مدعی شد توسط 3 پسر نوجوان مورد سرقت و تعرض قرار گرفته است و 
درباره جزئیات این سرقت به مأموران گفت: حوالی ساعت 9 شب در منطقه اکباتان در حال 
رفتن به منزلمان بودم که پسر جوانی با مراجعه به من درخواست کرد تلفن همراهم را برای 
تماس به او بدهم، بلافاصله 2 پسر نوجوان دیگری نیز با وی همراه شدند و با بردنم داخل 
فضای سبز به من تعرض کردند، آن ها با تهدید چاقو، کارت عابربانک و رمز آن، موبایل، ساعت 

و حتی کفش هایم را به زور از من گرفتند.
پسر 19 ساله در ادامه اظهاراتش به مأموران مدعی شد: این سه نفر در هنگام ارتکاب 
جنایت از من فیلم و عکس تهیه کردند و من را تهدید کردند اگر از آن ها شکایت کنم، فیلم 
و عکس ها را در فضای مجازی منتشر خواهند کرد، در حال حاضر از این سه نفر به جرم 

تعرض و سرقت شکایت دارم.
با ارجاع پرونده به دادسرای ویژه سرقت، شناسایی و دستگیری متهمان به دستور علی 
وسیله ایزد موسی؛ بازپرس شعبه پنجم دادسرای ویژه سرقت در دستور کار اداره پلیس 
آگاهی قرار گرفت تا اینکه دو روز بعد 2 متهم این پرونده شناسایی و دستگیر شدند، دیگر 
متهم این پرونده نیز 21 دی ماه امسال دستگیر شد و هر سه متهم با انتقال به دادسرای ویژه 

سرقت لب به اعتراف گشودند.
سرکرده این باند در اعترافات خود درباره جزئیات سرقت از پسر جوان به بازپرس پرونده 
گفت: من به همراه 2 دوست 16 ساله ام برای ثبت نام در یک تیم فوتبال به اکباتان آمدیم 
و آنجا تست فوتبال دادیم، در زمان برگشت از باشگاه متوجه شدیم پولی برای رفتن به 
خانه هایمان نداریم به همین خاطر نقشه سرقت کشیدیم و با دیدن پسر جوانی، تصمیم به 
سرقت از وی گرفتیم، با نقشه من، هادی به او نزدیک شد و بعد از گرفتن تلفن همراه پسر 

جوان، ما نیز همراه هادی شدیم.
متهم 20 ساله این پرونده، اعترافاتش را اینگونه ادامه داد: زمانیکه من و محمود تلفن همراه 
پسر جوان را با تهدید چاقو گرفتیم، هادی نقشه آزار و اذیت پسر جوان به ذهنش رسید و 
او را به فضای سبز برد، ما نیز با تهدید پسر جوان از او فیلم و عکس تهیه کردیم، بعد از این 

ماجرا نیز حساب پسر جوان را خالی کردیم.
با اعتراف 3 متهم این پرونده و با دستور علی وسیله ایزد موسی؛ بازپرس شعبه پنجم 
دادسرای ویژه سرقت به اتهام سرقت و اذیت و آزار پسر دانشجو، این متهمان بازداشت شدند 
و برای تحقیقات بیشتر در اختیار اداره پلیس آگاهی قرار گرفتند همچنین تصویر سرکرده 

باند به دستور بازپرس پرونده بدون پوشش انتشار می یابد.
فرمانده انتظامي استان قزوین  خبرداد:

 توقیف کاروان محموله میلیاردي کالاي قاچاق 

فرمانده انتظامي شهرستان آذرشهر خبرداد:

کشف اشیاء عتیقه به ارزش 5 میلیارد

فرمانده انتظامي شهرستان بروجن  خبرداد:

توقیف محموله میلیاردي کالاي قاچاق 

رئیس پلیس آگاهی آذربایجان شرقی  خبرداد:

دستگیری قاتل در کمتر از ۱2 ساعت در تبریز 

 فرمانده انتظامي استان قزوین از کشف نزدیک به 2 
میلیارد ریال کالاي قاچاق و توقیف 10 دستگاه خودرو 

قاچاقچیان، خبر داد.
به گزارش خبرنگار پایگاه خبري پلیس، سردار مهدي 
محمودي گفت: ماموران مبارزه با قاچاق کالا و ارز استان 
قزوین پس از کسب خبر از عبور کاروان قاچاقچیان کالا از 
یکي از استان هاي غربي به سمت تهران که قصد تردد از 
محور هاي مواصلاتي استان قزوین را دارند، بلافاصله تیم 
هاي عملیاتي مبارزه با قاچاق کالا و ارز استان به محورهاي 

مواصلاتي اعزام شدند. 
وي ادامه داد: ماموران با پوشش نامحسوس محورها و 
کنترل خودروهاي عبوري در جاده تاکستان به قزوین را 

تحت نظر قرار دادند و در نهایت با رویت خودروهاي مذکور 
و با هماهنگي و برنامه ریزي، وارد عمل شدند و توانستند 
هشت دستگاه خودرو را متوقف کنند؛ خودروها جهت 
بررسي بیشتر به همراه رانندگان و سرنشینان به پلیس 

آگاهي استان منتقل شدند. 
محمودي تصریح کرد: در همین رابطه دو دستگاه سواري 
پراید که جز کاروان قاچاقچیان بود، توسط واحد گشت 
کلانتري قزوین پس از تعقیب وگریز در این شهر متوقف و 

به پلیس آگاهي منتقل شدند. 
فرمانده انتظامي استان قزوین افزود: در بازرسي ماموران 
از خودرو ها مقادیر زیادي کالاي قاچاق کشف که پس از 
تخلیه و شمارش دقیق کلیه کالاهاي داخل خودروها،91 

هزار و 1۸۴ عدد انواع لوازم آرایشي و بهداشتي و سه هزار و 
27۴ دستگاه کارت خوان استوک و 30 هزار و 5۴2 بسته 

انواع آدامس و شکلات خارجي قاچاق کشف شد. 
وي بابیان اینکه ارزش تقریبي کالاي کشف شده یک 
میلیارد و 750 میلیون ریال است، بیان داشت: در این رابطه 
12 نفر دستگیر وبه تعزیرات حکومتي استان معرفي شدند.

 فرمانده انتظامي استان قزوین بیان داشت: به مردم عزیز 
تاکید و توصیه داریم با توجه به تاکید مقام عظماي ولایت 
مبني بر عدم استفاده از کالاي قاچاق و ممنوعه که موجب 
تاثیر مستقیم بر اقتصاد کشور وسلامت اقشار جامعه و رکود 
تولیدات داخلي مي شود از کالاي داخلي داراي مجور و 

استاندارد هاي لازم استفاده کنند.

 فرمانده انتظامي شهرستان آذرشهر از کشف یک محموله اشیاي عتیقه شامل شمشیر 
از جنس طلا و سکه، متعلق به قبل از میلاد مسیح و دستگیري یک نفر متهم در این 

شهرستان خبر داد.  
سرهنگ سید لطیف حسینیدر گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، اظهار داشت: 
در پي کسب خبري مبني بر قاچاق اشیاء عتیقه توسط فردي در شهرستان آذرشهر، 
بررسي موضوع در دستور کار ماموران انتظامي این شهرستان قرار گرفت.وي افزود: ماموران 
با انجام اقدامات پلیسي موفق شدند مخفیگاه متهم را شناسایي و پس از کسب مجوز 

قضائي طي یک عملیات غافلگیرانه او را دستگیر کنند.سرهنگ حسیني گفت: در بازرسي 
از مخفیگاه متهم یک شمشیر از جنس طلا با وزن سه کیلوگرم، سکه و گردن آویز متعلق 

به دوران قبل از میلاد مسیح کشف شد.
وي خاطر نشان کرد: برابر اعلام نظر کارشناسان میراث فرهنگي ارزش تقریبي اشیاء 
مکشوفه پنج میلیارد ریال برآورد شده است.فرمانده انتظامي شهرستان آذرشهر در پایان 
گفت: در این زمینه یک نفر متهم دستگیر و با تشکیل پرونده مقدماتي جهت سیر مراحل 

قانوني به مراجع قضائي معرفي شد.

یک  توقیف  از  بروجن  شهرستان  انتظامي  فرمانده   
دستگاه"کامیونت ایسوزوحامل بار قاچاق به ارزش یک 

میلیارد ریال در محورلردگان-بروجن"خبر داد. 
سرهنگغلامعلي شکري در گفت و گو با خبرنگار پایگاه 
بر  مبني  دنبال دریافت خبري  پلیس، گفت:به  خبري 
حمل کالاي قاچاق در محورهاي مواصلاتي استان،ماموران 

با  مبارزه  شهرستان"بروجن"طرح  انتظامي  فرماندهي 
قاچاق کالا را در محور"لردگان- بروجن"به مرحله اجرا 
گذاشتند. فرمانده انتظامي شهرستان بروجن گفت:ماموران 
هنگام کنترل خودروهاي عبوري،یک دستگاه کامیونت 
قاچاق  خارجي  البسه  انواع  حامل  رنگ  ایسوزو"سفید 
این  از  بازرسي  شکري،در  گفته  به  کردند.  متوقف  را 

قاچاق  خارجي  البسه  انواع  ثوپ  و 372  خودرو،2000 
فاقد مدارک گمرکي به ارزش یک میلیارد ریال،کشف شد. 
شکري،با اشاره به معرفي متهم به مرجع قضائي،از عموم 
براي  را  قاچاقچیان کالا  فعالیت  مردم خواست هرگونه 
اقدام سریع و ضربتي پلیس،به تلفن یا پیامک 110،مرکز 

فوریت هاي پلیسي،گزارش کنند. 

 رئیس پلیس آگاهی آذربایجان شرقی گفت: فردی که 
شامگاه چهارشنبه اقدام به قتل دو شهروند تبریزی کرده 

بود در کمتر از 12 ساعت شناسایی و دستگیر شد. 
سرهنگ صابر عباس زاده روز پنجشنبه در گفت و گو با 
خبرنگار ایرنا افزود: در پی تماس شهروندان با مرکز فوریت 

های پلیس مبنی بر وقوع دو فقره قتل در تبریز، بررسی 
موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی آذربایجان 
شرقی قرار گرفت. وی ادامه داد: در بررسی اولیه مشخص 
شد ساعت 20 شامگاه چهارشنبه دو فرد به دلیل اختلاف، 
اقدام به قتل دو نفر و زخمی کردن یک فرد دیگر کردند.

رئیس پلیس آگاهی آذربایجان شرقی گفت: خودروی مورد 
استفاده قاتلان، کشف و اموال ممنوعه موجود در آن نیز 
ضبط شد.وی گفت: هر دو متهم شناسایی شدند که یکی 
از آنها در کمتر از 12 ساعت دستگیر شد و تلاش برای 

دستگیری متهم دوم همچنان ادامه دارد.
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  رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مطبوعات در کشور 
مظلوم هستند، گفت: لازم است به مطبوعات توجه بیشتری شود. 

به گزارش خانه ملت، دکتر علی لاریجانی بعدازظهر پنجشنبه  در 
دیدار با اعضای هیات مدیره خانه مطبوعات استان قم اظهارداشت: 
مطبوعات در استان قم جایگاه مهمی دارند به دلیل اینکه حوزه 
علمیه، حرم حضرت معصومه )س( و رفت و آمدهای زیادی در این 
استان انجام می شود و لازم است اهالی مطبوعات در این استان نقش 

پررنگی را ایفا کنند.
رییس مجلس شورای اسلامی بیان کرد: مطبوعات در کشور 
مظلوم هستند و توجهی که باید به بدنه مطبوعات و بیمه آن ها بشود 
وجود ندارد که این موضوع تبدیل به معضل شده است. این شرایط 
نشان می دهد که بخش مطبوعات در مسائل اولیه خود دچار نقصان 

شده و لازم است که رسانه ها مورد عنایت قرار گیرند.
وی افزود: اطلاع رسانی در خصوص امورات کشور بسیار ضروری 
است و جز با ایجاد یک فهم مشترک، مشکلات فعلی قابل حل 

نیست.
رئیس مجلس شورای اسلامی متذکر شد: در موضوع حل مسئله 
هسته ای اگر یک فهم مشترک به وجود نیاید سرمایه گذاری ایجاد 
نخواهد شد که مطبوعات در این زمینه نقش بسیار مهمی دارند و 

باید امید را بین مردم به وجود آورند.
توسعه یک کار دستوری نیست 

رئیس نهاد قانونگذاری کشور گفت: توسعه یک کار دستوری 
نیست و نیاز به فهم مشترک دارد که این وظیفه بر عهده رسانه ها 
است. مأیوس شدن مردم تولیدی را ایجاد نمی کند بلکه انگیزه مند 

شدن و ایجاد امیدواری در بین مردم سبب کارآفرینی خواهد شد.
وی ادامه داد: مردم و بخش خصوصی متأسفانه امروز تولید را کار 
مجاهدانه ای تلقی نمی کنند و حمایت ها به این بخش به اندازه کافی 

نیست، که این نقص بزرگی است.
لاریجانی گفت: کشورهای پیشرفته برای رسیدن به یک فهم 
مشترک از رسانه ها بهره می برند و امروز نیز کشورمان باید بر روی 
مؤلفه های وفاق ملی متمرکز باشد و پراکندگی آرا به نفع کشور 
حقیقت  در  کشور  امروز  کارهای  اهم  کرد:  تصریح  وی  نیست. 
حفظ وحدت، کارآفرینی و توجه به اقتصاد مقاومتی است. هرچند 
که متأسفانه رسانه های کشور امروز به مسائل حاشیه ای، خبرهای 
سیاسی و نقل و قول های شخصیت ها بیشتر توجه دارند و موضوعاتی 

همانند وفاق و همبستگی اهمیت کمتری دارد.
رئیس خانه ملت افزود: که لازمه توجه مطبوعات به اولویت های 
کشور و مسائل ریشه ای، حل مشکلات معیشتی آن ها است تا با 
فراغ خاطر به رسالت خود اهتمام داشته باشند. رئیس قوه مقننه 
خاطرنشان کرد: متاسفانه آن چیزی که در مطبوعات بیشتر مورد 
توجه قرار می گیرد، اختلاف نظرهاست ولی آنچه که کشور به آن 
نیاز دارد ایجاد امیدواری در بین مردم است.رئیس مجلس شورای 
اسلامی تصریح کرد: دستگاه های اجرایی باید در خدمت تولید قرار 
بگیرند و باید اراده ای در کشور به وجود آید تا رونق تولید نیز حاصل 
شود که تحقق این امر نیازمند لوازمی مانند ایجاد امید در میان مردم 

است.
حل مشکلات هسته ای فرصت های خوبی ایجاد می کند 

 رئیس مجلس شورای اسلامی همچنین صبح روز پنجشنبه در 
جمع ائمه جماعات قم با بیان اینکه مشکلات اقتصادی مهمی در 
کشور وجود دارد، گفت: امیدوارم با وجود امنیت مناسب در کشور 

و حل مشکلات هسته ای فرصت های اقتصادی خوبی ایجاد شود. 
 دکتر علی لاریجانی اظهار داشت: در حال حاضر وضعیت کلان 
اقتصادی کشور دچار مشکلاتی شده و در این زمینه که تحریم ها 

نیز نقش داشته، تولید کشور دچار نقص شده است، زیرا با وجود 
تحریم های بانکی منابع مالی قابل انتقال نبود و واسطه ها نیز پول 
می گرفتند و در نتیجه افزایش قیمت تمام شده اجناس گرانی به 
دنبال داشت؛ ضمن آنکه عامل دیگری که بخش های تولیدی گرفتار 

آن شدند افزایش قیمت ارز بود.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی بیان کرد: شرایط 
بلکه  نیامده  وجود  به  تحریم ها  خاطر  به  فقط  اقتصاد  کنونی 

سوءمدیریت ها نیز موثر بوده اند.
رئیس مجلس شورای اسلامی متذکر شد: برخی کشورها پس 
از گفت وگوهای هسته ای، مشکلاتی را برای ایران به وجود آوردند 
و برخی از عوامل منطقه ای مانند سعودی ها در روند حل مشکلات 

هسته ای ایران موانعی را ایجاد می کردند.
رئیس قوه مقننه گفت: عربستان سعودی از اواسط مذاکرات 
هسته ای ایران با 1+5 تلاش کرد تا قیمت نفت کاهش یابد و ایران 
در مسئله هسته ای بیشتر امتیاز بدهد. حتی بعد از اینکه مذاکرات 
به نتیجه رسید به دنبال این هستند تا با کاهش قیمت نفت ایران از 
توافق هسته ای بهره ای نبرد؛ لذا می توان گفت عامل دیگر مشکلات 
اقتصادی کشور مسائل منطقه ای است که با اعدام شیخ نمر ماجرای 

جدیدی ساخته شد.
دکتر لاریجانی افزود: یک بیماری در سیستم اداری کشور وجود 
دارد و آن هم تعداد زیاد پرسنل اداری کشور است که این موضوع 
عاملی شده تا پول کمتری به آبادانی کشور برسد که البته علاج این 

مشکل باید به مرور انجام شود.
رئیس نهاد قانونگذاری کشور خاطرنشان کرد: مهم ترین مسئله 
کشور موضوع اقتصادی است به طوریکه اگر کارخانجات ما رونق 
داشته باشند مشکل بیکاری نیز حل می شود. اقتصاد مقاومتی مورد 
تاکید مقام معظم رهبری نیز به ایجاد رونق تولید در داخل کشور 
منتهی می شود، لذا در برنامه ششم نیز سیاست های اصلی باید 

براساس اقتصاد مقاومتی پایه گذاری شود.
موضوع  منطقه  دیگر  بحران  داشت:  اظهار  قم  مردم  نماینده 
افراطی گری و تروریسم است که تبدیل به موضوع مهمی شده، 
چون زمانی فقط این مشکل در افغانستان وجود داشت ولی در حال 
حاضر تروریست ها در عراق و سوریه نفوذ کرده اند و اوضاع کشورهای 
اسلامی دچار آفت شده است. رئیس مجلس شورای اسلامی بیان 
کرد: تنها ایران به دنبال حل مشکل تروریسم است و برخی از 
کشورها یا در این زمینه عمل نمی کنند یا دروغ می گویند و ائتلاف 
دروغین تشکیل می دهند. مشخص است که موشک های تاو را چه 
کشورهایی به تروریست های منطقه ای داده اند. به طور کلی می توان 

گفت فرآیند این آشفتگی منطقه ای به نفع اسرائیل و آمریکا است.
رئیس قوه مقننه متذکر شد: با وجود شرایط نا امن منطقه، در 
داخل کشور وضع امنیت بسیار خوب است که نتیجه روشن بینی 

رهبری معظم انقلاب است.
تصمیم نظام در انجام مذاکرات درست بود  

برداشته  تحریم ها  آینده  روزهای  دکتر لاریجانی گفت: ظرف 
می شود که در مجموع می توان گفت تصمیم نظام جمهوری اسلامی 
ایران در انجام مذاکرات درست بوده و امیدوارم تحریم ها برداشته شود 

که البته این پله اول است تا ایران آباد شود.
نماینده مردم قم گفت: تلاش ما این است که در قم کارخانجات 
تعطیل نشوند و در این زمینه وضعیت استان قم نسبت به سایر 
استان ها بهتر است. باید زمینه های سرمایه گذاری را فراهم کنیم با 
وجود تمام مشکلات امیدوارم با حل پرونده هسته ای فرصت های 
اقتصادی خوبی ایجاد شود. رئیس مجلس شورای اسلامی خاطرنشان 
کرد: در بخش کشاورزی استان قم با کمبود آب مواجه است که 

تلاش ما ترویج سیستم های گلخانه ای است، باید مجموعه ای از 
اقدامات انجام شود تا روستاها سرپا بمانند و مهاجرت صورت نگیرد.
سیستم اداری کشور مناسب تولید و صادرات نیست 

دکتر علی لاریجانی همچنین روز پنجشنبه در دیدار با اعضای 
هیات مدیره تعاونی درودگران استان قم اظهار داشت: سیستم اداری 
کشور مناسب تولید و صادرات نیست. همچنین مقررات و ضوابط 
شفافی نیز در این زمینه وجود ندارد.رییس مجلس شورای اسلامی 
بیان کرد: بعضا تولیدکنندگان از این مقررات و ضوابط پیچیده مطلع 
نیستند و دچار مشکلاتی می شوند.رئیس قوه مقننه متذکر شد: باید 
فرهنگی ایجاد شود تا افرادی که در صحنه تولید هستند توسط دولت 
بیشتر تحت حمایت قرار بگیرند.وی افزود: باید به دنبال باز کردن این 
کلاف بود و ساده کردن قوانین نیز باید با تلاش اصناف انجام شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: در افق آینده وضعیت کشور را 
پس از رفع تحریم ها بهتر می دانم که البته باید توجه داشت همه 
مشکلات ناشی از تحریم ها نبوده و سوءمدیریت ها نیز نقش داشته اند.
حل مشکلات معلمان حق التدریسی پیگیری می شود  

رئیس مجلس شورای اسلامی با معلمان حق التدریسی استان قم 
دیدار و گفت وگو کرد. 

دکتر علی لاریجانی صبح روز پنجشنبه در دیدار با معلمان حق 
التدریسی استان قم اظهار داشت: حدود 50 نفر از معلمان پیش 
دبستانی قم به علت داشتن رشته های تحصیلی غیر مرتبط وضعیت 
آن ها تبدیل به حق التدریسی نمی شوند که در کل کشور حدود 
5 هزار نفر چنین مشکلی را دارند.  رئیس مجلس شورای اسلامی 
گفت: این مشکل با وزیر آموزش و پرورش مطرح می شود و وضعیت 
معلمان پیش دبستانی قم و کل کشور پیگیری خواهد شد.در این 

دیدار معلمان حق التدریسی مشکلات و مسائل پیش روی خود را با 
رئیس مجلس شورای اسلامی در میان گذاشتند.

کاهش قیمت نفت استمرار نخواهد داشت  
رئیس مجلس شورای اسلامی صبح روز جمعه در دیدار با اعضای 
هیات مدیره خانه صنعت و معدن استان قم با بیان اینکه برخی 
کشورها در کاهش قیمت نفت شیطنت می کنند، گفت: کاهش 

قیمت نفت استمرار نخواهد داشت. 
دکتر علی لاریجانی اظهار داشت: نگاه ما به آینده باید نگاهی همراه 
با امید باشد که این نگاه توأم با واقعیت است. رییس مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه با رفع تحریم ها مشکلاتی که در امور بانکی 
به وجود آمده بود برطرف می شود، متذکر شد: عادی شدن روابط 
دیپلماتیک می تواند به توسعه صنعت و تجارت کمک کند؛ صمن 
آنکه معتقدیم شیطنت هایی که در کاهش قیمت نفت انجام می شود 

استمرار نخواهد داشت.
رئیس قوه مقننه کشور گفت: کشور از گردنه ای در حال گذر است 
که باید امیدوارانه از آن عبور کنیم چراکه مشکلاتی که در کشور 

وجود دارد به دلیل مدیریت سوء و مسائل بیرونی پیش آمده اند.
وی با بیان اینکه اگر با رفع تحریم ها رشد و توسعه جریان پیدا 
نکند، اتفاق مهمی رخ نخواهد داد، افزود: اگر روند صادرات تسهیل 
شود شرایط بهتر می شود.رئیس مجلس شورای اسلامی خاطرنشان 
کرد: بنابر فرموده مقام معظم رهبری فعالان عرصه تولید نقش یک 
مجاهد را دارند لذا اگر بخواهیم یک جهش در رونق تولید داشته 
باشیم باید به یک فهم مشترک برسیم.در این دیدار ذاکری مدیرکل 
صنعت، معدن و تجارت استان قم نیز گزارشی در این خصوص ارائه 

کرد.

 دبیر تشخیص مصلحت نظام، گفت: عده ای در حال حاضر بر سر سفره نظام مقدس 
جمهوری اسلامی ارتزاق می کنند و ضمن اظهار ناشکری نسبت به نظام طلبکارانه برخورد 

می کنند.
محسن رضایی در آئین گرامیداشت نخستین سالگرد شهادت سردار شهید حاج سید 
حمید تقوی فر و یادواره ۴0 شهید مدافع حرم شهرستان ری گفت: متاسفانه یک سری بر 

سر کار آمده اند و با بلندگوی رسانه آنچنان طلبکارانه از جمهوری اسلامی سهم خواهی می 
کنند که گویی تمام خانواده آنان از ابتدا تاکنون در خدمت نظام بوده است.

وی در عین حال با تاکید بر اینکه منظورش از این صحبت ها گروه و جناح خاصی نیست، 
اظهار کرد: این افراد که از سابقه آنچنانی نیز در نظام مقدس جمهوری اسلامی برخوردار 
نیستند بر سر این سفره نظام می نشینند و ادعایشان آن است که رای مردم را دارند و با 

پشتوانه ملت حرف می زنند.
سرلشگر رضایی گفت: هنگامی که مطالعه می کنیم می بینیم هرچه افراد زحمت بیشتری 
برای انقلاب و جمهوری اسلامی کشیده اند کمتر طلبکارند و برعکس هرچه افراد کمتر برای 
انقلاب زحمت کشیده اند بیشتر طلبکارند و این یک واقعیت است که در جامعه دیده می 

شود.
وی با بیان اینکه، بیست هزار سانترفیوژ در این کشور درست شد و این موضوع تبدیل 
به یک میز مذاکره 10 تا 12 ساله شد که یک طرف ایران و از سوی دیگر همه قدرت های 
جهانی می نشستند، افزود:این میز مذاکره را چه کسانی درست کردند، اگر این مجاهدین 
هسته ای و جوانان انقلابی نبودند که اصلا میز گفت و گویی نبود و این سفره پهن نمی شد 

و ایران را تحویل نمی گرفتند.
رضایی بیان کرد: اگر ایران را در حال حاضر تحویل می گیرند برای راه اندازی این 20 هزار 
سانترفیوژ و اقداماتی همچون دستگیری اخیر سربازان قوی ترین ارتش دنیا که به حریم آب 
های ایران تجاوزه کرده بودند، است و اگر نبود اینگونه اقدامات هیچگاه وزیر خارجه و وزیر 

دفاع آمریکا آنقدر از موضع ذلت با ایران تماس نمی گرفتند.
دبیر تشخیص مصلحت نظام گفت: اگر نبود فکرهای انقلابی بچه های سپاه و بسیج، فاز 15 
و 16 عسلویه هیچگاه در شرایط تحریم ساخته و راه اندازی نمی شد و دیدیم که که اخیرا از 

سوی رئیس جمهوری این طرح ها افتتاح شد. 
رضایی با تاکید براینکه، وحدت را برای پیشرفت و اقتدار نظام جمهوری اسلامی می 
خواهیم، افزود: ما وحدت را برای تقسیم قدرت و تقسیم غنائم انقلاب نمی خواهیم چه بسا 
در حال حاضر یک عده نشسته اند و می گویند وحدت یعنی اینکه سهم ما را بدهید، آیا سهم 

شما را از شهدا بدهیم، وحدت سهم دادن نیست بلکه ادامه راه امام راحل )ره( و شهداست.
رضایی تصریح کرد: نباید کسانی به دنبال سهم خواهی باشد و برای آن دست به اقداماتی 
بزنند و فتنه ایجاد کنند و آرامش جامعه را برهم بزنند، نیروهای انقلاب همه چیز را تحت نظر 
دارند، اگر کسی شکایتی به مسائل انتخاباتی از طریق قانون عمل کند و ما نیازمند آرامش و 

حفظ اقتدار و امنیت داخلی هستیم.
دبیر تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه، دستان پشت پرده ای رژیم ساده لوح آل سعود 
را در مقابله با جهان اسلام هدایت می کنند گفت: حتی خود عربستانی ها نیز شاید ندانند که 

استکبار قصد تجزیه این کشور را نیز در سر می پروراند. 
وی با اشاره به تصمیم اخیر رژیم آل سعود در واگذاری شرکت یکهزار میلیارد دلاری آرامکو 
در شرق عربستان به شرکت هایی از کشورهای اروپایی و یا آمریکا گفت: اگر سهامداران غربی 
این شرکت را بخرند به طور قطع شرق عربستان به کلی در دست آنها می افتد و پس از آن 

ارتش خود را وارد این منطقه خواهند کرد. 
رضایی با اشاره به ورود جنگ غیر منطقی عربستان با یمن و ورود به بحرین و همچنین 
اتفاقاتی تلخی همچون حادثه منا گفت: رژیم آل سعود با اینگونه اقدامات تنها قصد برخورد 
با توان و قدرت ایران را دارد و می خواهد به کشورهای منطقه بگوید که روی قدرت ایران 

حساب نکنید. 
وی افزود: در صورتیکه جمهوری اسلامی ایران یکبار دیگر با اقدام اخیر خود در دستگیری 
سربازان تا دندان مسلح آمریکایی بعنوان متجاوزین به حریم دریایی نشان داد که حتی قدرت 

آمریکا نیز در برابر ایران چیزی نیست و عربستان که جای خود را دارد. 
وی افزود: البته جمهوری اسلامی ایران هنگامی که دید سربازان آمریکایی به اشتباه وارد 
حریم آب های ایران شده اند با آنها برخوردی کاملا اخلاقی داشت و آنها را تحویل نیروهای 

آمریکایی داد و عربستان آنقدر بی عقل است که اقتدار ایران را نمی بیند. 
دبیر تشخیص مصلحت نظام گفت: به طور حتم روزی مردم مسلمان عربستان سردمداران 
رژیم فاسد آل سعود را به دلیل خیانت آنها به این کشور و جهان اسلام در خیابانهای این 

کشور اعدام خواهند کرد. 

 دکترلاریجانی در دیدار با اعضای هیات مدیره خانه مطبوعات استان قم؛ 

مطبوعات در کشور مظلوم هستند 

محسن رضایی: 

عده ای نان نظام را می خورند و نمکدان می شکنند

آزادی ملوانان آمریکایی؛ 

وقتی تعامل جلوی بحران را گرفت 

این شناورها که حامل 10 تفنگدار مسلح نیروی دریایی آمریکا بودند، در نزدیکی جزیره 
فارسی به وسیله ی واحدهای شناور رزمی منطقه دوم نیروی دریایی سپاه توقیف شدند.

 در پی این رویداد، بلافاصله »جان کری« وزیر امور خارجه آمریکا با »محمد جواد 
ظریف« وزیر امور خارجه ایران تماس گرفت و مساله ملوانان آمریکایی را از راه کانال 
ارتباطی مستقیم با وزیر امور خارجه ایران پیگیری کرد. در پی این تماس ها و گفت و 
گوها بود که سوء تفاهم های پیش آمده رفع شد و در کمتر از 2۴ ساعت ملوانان آمریکایی 

به نیروی دریایی آمریکا بازگردانده شدند. 
این رویداد در شرایطی رخ داد که تنها چند روز به اجرای برجام باقی مانده است و جهان 
منتظر رسیدن این روز تاریخی و رقم خوردن برگ تازه ای در موفقیت دیپلماسی در حل 
مسایل مهم بین المللی است. به همین دلیل، حساسیت های بسیاری در رصد روابط 

سیاسی و نظامی ایران و آمریکا در هفته های اخیر وجود دارد.  
به دنبال حل مساله ملوانان آمریکایی و موفقیت دیپلماسی در این زمینه، وزیر امور 
خارجه ایران در توییتی از این که گفت وگو و احترام، و نه تهدید و شتابزدگی، مساله 
ملوانان آمریکایی را حل و فصل کرده ابراز خرسندی کرد و نوشت: باشد که از این نمونه 

آخر درس بگیریم.
 وزیر امورخارجه آمریکا نیز در پیامی از ایران به خاطر آزادی صلح آمیز سربازان آمریکایی 

تشکر کرد و بر نقش حیاتی دیپلماسی در ایمن و قوی نگه داشتن کشور، تاکید کرد.
 اتفاق روی داده در توقیف و آزادسازی ملوانان آمریکایی در آب های سرزمینی ایران 
نشان دهنده چند موضوع مهم است که اهمیت این رویداد و حل و فصل مسالمت آمیز 

آن را بیش از پیش نشان می دهد. 
 نخستین موضوع به بحث اشراف کامل نیروی دریایی ایران بر تحرکات نظامی دیگر 
کشورها در خلیج فارس و آمادگی و توان این نیروها در حفاظت از منافع سرزمینی ایران 
باز می گردد. این مساله در شرایطی که منطقه خاورمیانه در یکی از بی ثبات ترین دوران 
تاریخ معاصر خود به سر می برد و برخی کشورهای منطقه آشکارا در پی تشدید این بی 
ثباتی ها و دامن زدن به جنگ در این منطقه هستند نشان دهنده این است که ایران 
نه تنها از معدود کشورهای باثبات در این منطقه است، بلکه از این توان نظامی-امنیتی 
نیز برخوردار است که با قدرت از منافع سرزمینی خود در مقابل هر کشور و قدرتی 

محافظت کند.  
توقیف شناورهای آمریکایی که وارد آب های سرزمینی ایران شده بودند و آزادسازی 
آن ها، در شرایطی که در چند روز آینده فرایند اجرایی برجام آغاز می شود و قرار است 
تحریم های هسته ای علیه ایران برداشته شود، به خوبی نشان داد که ایران هم زمان که 
به اصول دیپلماسی المللی احترام می گذارد و به تمامی تعهدات بین المللی خود پایبند 
است، در حفاظت از منافع سرزمینی خود نیز با هیچ کشوری تعارف ندارد و کمترین 

تساهلی در این زمینه ندارد.
 دومین مساله به بحث هماهنگی و یکپارچگی میان سران سیاسی و نظامی کشور در 
امور مربوط به منافع سرزمینی و ملی کشور باز می گردد. در این راستا »علی فدوی« 
فرمانده نیروی دریایی سپاه اعلام کرد، تعامل خوبی بین دستگاه های نظامی و دیپلماسی 

برقرار است.
این امر همزمان شد با تماس جان کری با محمد جواد ظریف برای بررسی توقیف 
شناورهای رزمی آمریکایی. در این زمان شاهد هماهنگی بیش از پیش دستگاه سیاسی 
وزارت خارجه با نهاد نظامی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بودیم و نتیجه چنین تعاملی 

به تصمیم یکپارچه ایران برای آزادسازی ملوانان آمریکایی منجر شد.  
این یکپارچگی سیاسی-نظامی در ایران و در شرایطی که بوی جنگ از هر گوشه 
خاورمیانه به مشام می رسد و نگرانی های امنیتی بیش از هر زمانی مردم کشورها را درگیر 
کرده است این علامت مثبت را هم به جامعه بین الملل و هم به مردم ایران می دهد که 
نظام جمهوری اسلامی ایران به صورت یکپارچه در برخورد با تهدیدات نظامی-امنیتی 
موجود در منطقه برخورد می کند و همه دستگاه های سیاسی، نظامی و امنیتی کشور به 

صورتی یکپارچه در حفظ از امنیت کشور با یکدیگر همکاری می کنند. 
اما سومین مساله که می توان آن را یکی از مهم ترین پیامدهای رویداد اخیر میان نیروی 
دریایی ایران و آمریکا در خلیج فارس به شمار آورد، نقش دیپلماسی و کانال های ارتباطی 
میان وزارت خارجه ایران و آمریکا در جلوگیری از تبدیل شدن یک مساله عادی میان 

نیروهای نظامی 2 طرف به یک بحران پیچیده در روابط 2 کشور است.
 در توضیح این مساله باید گفت، در سایه نبود کانال های ارتباطی میان ایران و آمریکا و 
با توجه به روابط تیره 2 کشور در سال های گذشته، ورود شناورهای رزمی نیروی دریایی 
آمریکا به آب های سرزمینی ایران و توقیف آن ها توسط نیروی دریایی سپاه پاسداران 
ایران می توانست خدشه ای بزرگ بر روند اجرای برجام وارد و فضای بی اعتمادی گذشته 

در روابط ایران و آمریکا را تقویت کند. 
اما به لطف برقرار بودن کانال های ارتباطی مستقیم میان وزیران امور خارجه ایران و 
آمریکا، این مساله بر خلاف گذشته به بحرانی در روابط 2 کشور تبدیل نشد و برعکس، 
به نمادی از کارآمدی دیپلماسی و تاثیر ارتباط مستقیم کشورها در حل بحران های 

دوجانبه بدل شد. 
 جمهوری اسلامی ایران و ایالات متحده آمریکا که پس از حادثه تسخیر سفارت آمریکا 
در تهران و تلاش های خصمانه آمریکا در راستاری براندازی نظام نوپای ایران، هیچ 
گونه ارتباط مستقیمی با یکدیگر نداشتند و مسایل میان 2 طرف با تکیه بر واسطه ها 
و دفترهای حافظ منافع بررسی می شد، در مساله هسته ای فضای تازه ای از ارتباط 
دوجانبه و رو در رو را تجربه کردند که گام مهمی در نگاه 2 کشور به حل مشکلات پیش 

رو به ویژه در مساله هسته ای بود. 
در پی موفقیت مذاکرات هسته ای بود که 2 کشور تلاش کردند کانال های ارتباطی 
میان وزارتخانه های امورخارجه را برای مقابله با عوامل مزاحم در پیشرفت گفت و گوهای 
هسته ای برقرار نگه دارند تا از این راه مانع از دخالت عوامل مزاحم و سوءبرداشت های 

طرف ها در حل چالش های پیش رو در روند مساله هسته ای شوند. 
 در همین راستا بود که در زمانی که تندروهای داخلی و خارجی تمام تلاش خود را 
برای ناکام گذاشتن روند اجرای برجام به کار می برند، ارتباط مستقیم میان وزیران امور 
خارجه 2 کشور تاکنون از سوء برداشت های احتمالی میان 2 طرف جلوگیری کرده است. 
بنابراین می توان گفت، اقدام نیروی دریایی سپاه پاسداران در توقیف شناورهای رزمی 
آمریکایی در آب های سرزمینی ایران نشان از توان این نیرو در مقابل هرگونه تجاوز 
به منافع سرزمینی ایران دارد، اما همزمان، آزادسازی زودهنگام آن ها نه تنها نشان از 
هماهنگی میان نهادهای سیاسی و نظامی کشور در امور مربوط به منافع کلان کشور دارد، 
بلکه بیانگر کارآمدی برقراری کانال ارتباطی مستقیم میان ایران و آمریکا باهدف جلوگیری 

از بحران های غیرضروری میان 2 کشور است.

آیت الله موحدی کرمانی در همایش اصولگرایان:

اختلاف سلیقه نباید به تخاصم منجر شود 
دبیرکل جامعه روحانیت مبارز گفت: اختلاف سلیقه نباید به تخاصم منجر شود و همه 

باید دست به دست هم دهند و در پی انتخاب اصلح باشند.
آیت الله موحدی کرمانی در دومین همایش سراسری اصولگرایان که در مجتمع فرهنگی 
انقلاب اسلامی برگزار شد، اظهارکرد: زمان ما، زمان حساسی است. هوشیاری های رهبر 
معظم انقلاب جلوی چشم ما است. ایشان با صراحت فرمودند که آمریکا در مقام نفوذ است 
و حتی تصریح کردند که در مجلسین هم آمریکا نفوذ می کند.آیت الله موحدی کرمانی 
تصریح کرد: برای درک اهمیت زمان خودمان و احساس خطر همین بیان کافی است 
یعنی آمریکا بخواهد خواسته های خود را در ایران پیاده کند و اگر از در بیرونش کردن از 
پنجره وارد شود از این رو در این شرایط باید بسیار حساس بود و شما وظیفه دارید که مردم 
را روشن کنید در رابطه با انتخابات مجلس خبرگان هم که به لیستی که جامعتین تهیه 
می کند رأی دهند.وی اضافه کرد: جامعتین سوابق نورانی ممتدی دارد و مورد عنایت امام 
خمینی )ره(  و مقام معظم رهبری هستند. در واقع عملکردشان نشان داده انسا ن های بیدار 
و آگاه به شمار می روند.دبیرکل جامعه روحانیت مبارز با بیان اینکه باید اهمیت وحدت 
را درک کنیم، افزود: کلمه وحدت خیلی جاذبه دارد اما اگر به درون آیات و روایات برویم 
این جاذبه در ما قوی خواهد شد. چرا که اختلاف و تفرقه در قرآن کریم به عنوان عذاب 
الهی مطرح است و خداوند وقتی بخواهد امتی را به واسطه عمل خود عذاب کند بین آنها 
ایجاد تفرقه خواهد کرد.آیت الله موحدی کرمانی افزود: اهمیت مجلس خبرگان رهبری بر 
همگان روشن است، اهمیت مجلس هم همین طور. مجلس باید راه رهبر را ادامه دهد و 
مجلس متعهد با فکر واحد و انقلابی و ولایی و ارزش نهادن به ارزش های انقلاب و با فکر 
اینکه آمریکا دشمن است و با تمام وجود احساس دشمنی با آمریکا را داشته باشند، شکل 
بگیردوی تصریح کرد: برجام شکل گرفته و هیأت ایرانی با 1+5 مذاکره کرده و خواهد کرد 
و مقام معظم رهبری این اجازه را دادند هرچند از روز اول فرمودند من خوش بین نیستم، 
مهم این است که به فرمایش رهبری نرمش قهرمانانه باشد نه اینکه نرمش ذلیلانه به وجود 
آید و جوری نرمش نشود که آمریکا بدش نیاید این خیلی خطرناک است.دبیرکل جامعه 
روحانیت مبارز ادامه داد: مبادا اینگونه باشد که ایران بگوید چشم و آمریکا هم تجاوز کند. 
اگر برخلاف برجام عمل کرد ما هم بگوییم که مقابله به مثل می کنیم اما در عمل کاری 
نکنیم.آیت الله موحدی کرمانی تأکید کرد: باید با جرأت و شهامت و سریع هم دولت فعلی و 
هم مجلس آینده سخن بگویند و آمریکا احساس نکند که می تواند زور بگوید و ما تسلیمیم.

وی با تأکید براینکه باید بر اصول اخوت پایدار بود، گفت: اختلاف سلیقه نباید به تخاصم 
منجر شود و همه باید دست به دست هم دهند و در پی انتخاب اصلح باشند.دبیرکل 
جامعه روحانیت مبارز گفت: اگر 100 گروه اصولگرا هست لیستی که برای تهران تنظیم 
می شود لیست 30 نفره ای است که همه در یک گروهند و اگر آنها اصلح هستند بقیه 
بگویند ما حرفی نداریم بلکه خوشحال باشند که اصلح انتخاب شد.آیت  الله موحدی کرمانی 
تأکید کرد: اگر منتظر پیروزی و اجر اخروی هستیم باید اینگونه باشیم وگرنه شکست 
می  خوریم؛ اینگونه نباشد که یک گروهی بگوید چون از آن گروه یک نفر در لیست نیست 

پس لیست جداگانه می دهیم. باید صالح ترین و شایسته ترین فرد انتخاب شود.

مهدی جوکار

  رئیس انجمن اسلامی مدرسین دانشگاه ها تاکید کرد نمود اعتماد 
مردم به یک ساختار سیاسی در انتخابات تجلی پیدا می کند.

به گزارش ایلنا، حجت الاسلام  محسن رهامی در دوازدهمین 
نشست از سلسله نشست های گفتمان فردا در جواب برخی منتقدان 
که حضور دوازده هزار نفری و ثبت نام را نشانه رفته اند، گفت: اتفاقاً این 
نشان از امید و نشاط سیاسی در کشور است. اینکه دوازده هزار نفر 
اعلام می کنند آماده خدمت هستند برای نظام و مملکت نشانه بسیار 
خوبی است و فرصتی است که نشان دهنده فضای باز سیاسی است 

و از پیوند مستحکم ملت و نظام سیاسی حکایت دارد.
وی این حضور را نشانه آمادگی مردم برای همکاری با نظام سیاسی 
دانست و گفت: این نشان دهنده این است که مردم کماکان به قانون 
و صندوق های رای برای حل مسائل شان امید دارند، زیرا انتخابات 
بهترین و مسالمت آمیز ترین شیوه های حل مسائل مردم و حاکمیت 

است.
یک  را  انتخابات  طلبان  اصلاح  گذاری  سیاست  شورای  عضو 
منزله  به  رأی  صندوق  پای  حضور  افزود:  و  دانست  رفراندوم 
فصل الخطاب دانستن قانون است.وی افزود: نمود اعتماد مردم به یک 
ساختار سیاسی در انتخابات تجلی پیدا می کند و برعکس بی تفاوتی 
مردم نسبت به انتخابات، نشان از ناامیدی و عدم اعتماد مردم نسبت 

به حل مسائلشان است.
فرصت همگرایی به تهدید تبدیل نشود

این فعال سیاسی اصلاج طلب تاکید کرد مدیران و مسئولان 
اجرائی و نظارتی انتخابات در مورد تائید صلاحیت ها باید به درستی 
و صداقت رفتار کنند و طوری رفتار کنند که مردم گمان کنند 
بخشی از سلایق اجتماعی و مدیریتی دارند از گردونه انتخابات حذف 
می شوند. اگر انتخابات خوب مدیریت نشود تبعات آن تا همیشه برای 
کشور باقی خواهد ماند و شکاف های اثرگذاری در جامعه به وجود 
خواهد آورد و مسائل حل ناشدنی باقی خواهد ماند و تهدیدهای 

امنیتی بوجود خواهد آورد.
رهامی با اشاره به اینکه همیشه انتخابات ها می تواند عامل پیوند 
بین مردم و حاکمیت باشد، تصریح کرد: باید هشیار باشیم که این 

فرصت همگرایی به تهدید تبدیل نشود، مانند کشور سوریه که اگر 
مشکل مردم سوریه می توانست از طریق صندوق های رأی حل شود، 
ما الان شاهد این درگیری های قومی و مذهبی در سوریه نبودیم و 
نیاز نبود مردم برای رسیدن به خواسته هایشان دست به اسلحه ببرند 

و به خشونت متوسل شوند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به ویژگی های نماینده و 
مجلس خوب و تأثیرگذار اشاره کرد و گفت: به فرمایش امام، مجلس 
عصاره ملت است و بر اساس نظریه نیابت، همه مسئولان مملکت 
نائب مردم هستند و چون مردم، صاحب حق هستند، به دولتمردان و 

نمایندگان وکالت می دهند که کارگزاری آنها را بکنند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب افزود: طبق اصل 56، حق حاکمیت 

از آن خداوند است و خداوند این حق را به مردم واگذار کرده و مردم 
نیز طی قرادادهای اجتماعی این حق را به نمایندگان خود واگذار 
کرده اند. اگر دقت کرده باشید اسم پارلمان های برخی از کشور ها به 
مجلس نوّاب معروف است، لذا کسی که می خواهد وکالت مردم را 
بر عهده بگیرد، باید در واقع یک سر و گردن از موکلان خود بالا تر 
باشد و قدرت تشخیص و تجزیه و تحلیل و توان علمی زیادی داشته 
باشد تا بتواند در این مقام به درستی ایفای نقش کند، مثلاً وقتی 
که نمایندگان پارلمان در کنار وزرا قرار می گیرند، به خاطر مسائل 
مملکتی و مدیریتی و غیر باید نماینده اشراف کامل بر موضوعات 
داشته باشد تا بتواند با وزیر یا مقام مسئول دولتی در جهت خدمت 

به مملکت و موکلان خود همکاری کند.

نمایندگان ملت باید دندان طمع خود را بکشند
رهامی به نقل خاطره از مجلس اول اشاره کردند که مواردی بوده 
که نماینده با وزیر تماس می گرفته و در راستای ایفای نقش نمایندگی 
و حفظ منافع ملی از وزیر توضیح می خواستند و حتی وزیر را به منزل 
یا جایی خارج از وزارتخانه احضار می کردند و وزیر چون مشروعیتش 
را از مجلس می دانسته خود را ملزم به پاسخگویی می دانست، ولی 
متأسفانه در مجالس فعلی بعضاً مشاهده شده یک نماینده بخاطر 
اینکه در حد و اشل نمایندگی نبوده، روز ها با گردنِ کج جلوی دفتر 
وزیر یا مسئولان دولتی می مانند، شاید گوشه چشمی به آنها بشود 
تا بتواند امتیازی برای خودشان یا بستگانشان بگیرند لذا کسانی که 
می خواهند نمایندگی ملت را بر عهد بگیرند باید دندان طمع خود را 
کشیده و با عزت نفس و مناعت طبع در مقام نمایندگی ظاهر شوند.

همچنین در ادامه جلسه حسن رنجبر عضو حزب اراده ملت، در 
سخنانی اظهار داشت: اگر دنبال این هستیم که مجلسی شکل بگیرد 
که پاسخگوی نیازهای این جامعه در دنیای پیچیده امروز باشد، 
می بایست با نگاه کار شناسی به گذشته و درک درست از آن به 
این مهم بپردازیم. متأسفانه رفتار پوپولیستی نه تنها در بین برخی 
دولتمردان و دولت ها رواج داشته، بلکه این رفتار ها به مجلس و 
نمایندگان آن نیز سرایت کرده و مجالس پوپولیسم در کشور داشتیم 
و داریم و دلیل عمده این معضل را می توان در فقدان نظام حزبی در 
کشور جستجو کرد. زیرا در سیستم غیر حزبی چون کاندیدا ها به 
صورت چهره به چهره در پی کسب رأی شهروندان هستند مجبورند 
که شعار ها و وعده های خود را منطبق با خواست توده ها بکنند و این 

موجب به انحراف کشیدن وظیفه ذاتی نماینده و پارلمان می شود.
اراده ملت در بخش دیگری از سخنان  انتخابات  رئیس ستاد 
خود با ارائه تعریف علمی از مفهوم توسعه، به تقسیم بندی توسعه 
پرداخت و به توسعه تولید محور قبل از انقلاب و توسعه خدمات 
محور بعد از انقلاب اشاره کرد و به وجوه و تأثیرهای هر کدام بر 
وضعیت اقتصادی و اجتماعی و سیاسی جامعه پرداخت و عنوان کرد: 
توسعه خدمات محور نقش مهمی در میل کردن مجالس قانونگذاری 

به رفتار های پوپولیستی داشته است.

رئیس انجمن اسلامی مدرسین دانشگاه ها: 

 کثرت داوطلبان نشان دهنده فضای باز سیاسی است
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در دنیا صله رحم کنید
اگر چه فقط با سلام باشد.
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شهردار قم بر ضرورت تبدیل بلوار پیامبر اعظم)ص( به 
قطب فرهنگی در این شهر تأکید کرد و گفت: این بلوار یک 
محور بسیار استراتژیک و مهم برای طراحی های فرهنگی، 

علمی و دینی است. 
مرتضی سقائیان نژاد در بازدید از موسسه موضوع شناسی 
احکام فقهی، با اشاره به ظرفیت های شگرف فرهنگی و دینی 
قم اظهار کرد: قم مرکز عالم تشیع و بسیاری از فعالیت های 

دینی، علمی و فرهنگی جهان اسلام است.
وی با تأکید بر اهمیت توجه به استعدادهای قم برای 
تعریف پروژه ها در شهر گفت: اقدامات و فعالیت هایی که در 
قم صورت می گیرد باید متناسب با جایگاه این خطه مقدس 
و ظرفیت های شگرف آن بوده و قابلیت های بی نظیری چون 
حرم مطهر حضرت معصومه)س(، مسجد مقدس جمکران و 

بقاع متبرکه امامزادگان در آن ها لحاظ شود.
شهردار قم ادامه داد: پروژه هایی که در این شهر انجام شده 

و در آینده برنامه ریزی و طراحی می شود باید به گونه ای باشد 
که قابلیت های فرهنگی، علمی و مذهبی قم را در بر داشته و 

از آن ها استفاده کند.
وی با اشاره به روند احداث و تکمیل بلوار پیامبر اعظم)ص( 
تصریح کرد: بلوار پیامبر اعظم یک محور بسیار استراتژیک و 

مهم برای طراحی های فرهنگی، علمی و دینی است.
سقائیان نژاد با تأکید بر اهمیت نگاه فرهنگی در تکمیل بدنه 
بلوار پیامبراعظم)ص( تصریح کرد: در طراحی بدنه و تکمیل 
این بلوار هماهنگی با حوزه علمیه، نهادهای فرهنگی، مذهبی 

و علمی فعال در قم ضرورت دارد.
وی طرح های ارائه شده برای تکمیل بلوار پیامبر اعظم)ص( 
را یادآور شد و افزود: استعدادهای فرهنگی قم باید محور 

طرح های تکمیلی بلوار پیامبر اعظم باشد.
شهردار قم ادامه داد: استفاده از نمادهای فقه و فقاهت، 
علمای اسلام، شهدا، سنت های فرهنگی و مذهبی می تواند 

ظرفیتی مهم برای بکارگیری در محور حرم تا جمکران باشد.
در این بازدید رئیس موسسه موضوع شناسی احکام فقهی 
گفت: کار موضوع شناسی احکام فقهی ضرورتی در حوزه های 
علمیه است که باید به صورت منسجم با حضور اندیشمندان 
حوزه و دانشگاه صورت گیرد تا کمکی برای مکلفان برای عمل 

به وظایف شرعی باشد.
حجت الاسلام محمد حسین فلاح زاده افزود: پیش نویس 
تأسیس مرکز موضوع شناسی احکام فقهی به محضر مراجع 
تقلید و اساتید حوزه برده شد و در   نهایت طرح خود را به 
محضر رهبر معظم انقلاب بردیم و ایشان نیز دستور لازم را 

برای تأسیس چنین مرکزی صادر کردند.
وی با اشاره به اینکه موسسه موضوع شناسی احکام فقهی 
و موزه فقه و زندگی از شورای عالی حوزه و وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی مجوز لازم را برخوردار است، گفت: بخش های 
پژوهش، آموزش و نمایشگاهی از بخش های موسسه هستند 
و در بخش پژوهش گروه کار تخصصی بررسی موضوعات از 
نظر مفهومی و مصداقی فهرستی از موضوعات اولویت دار را 
تهیه کردند و با بسیاری مراکز پژوهشی حوزه و دانشگاه تفاهم 

نامه هایی آغاز شده است.
وی افزود: در بخش نمایشگاهی، موزه فقه و زندگی آغاز 
حرکت عظیمی است که این موزه در آینده یکی از مراکز مهم 
بازدیدکنندگان مذهبی برای آشنایی با معارف دینی و احکام 

فقهی خواهد شد.
حجت الاسلام  فلاح زاده ادامه داد: موزه ها در سراسر دنیا 
ناقل فرهنگ ها هستند و باید بتوانیم به خوبی از زمینه موزه 

برای انتقال فرهنگ ناب دینی استفاده کنیم.
وی افزود: در آینده در مکان وسیع تری موزه فقه و زندگی 
را گسترش می دهیم و آنچه اکنون در این نمایشگاه داریم یک 

دهم توان واقعی موزه است.

شهردار قم تأکید کرد:

بلوار پیامبر اعظم)ص( باید به قطب فرهنگی قم تبدیل شود

 چهارمین همایش وقف و حوزه های علمیه به همت حوزه علمیه و سازمان اوقاف و امور 
خیریه پیشاز ظهر پنجشنبه در مدرسه علمیه دارالشفاء قم برگزار شد.

 آیت الله حسینی بوشهری:
باید با اموال وقفی درست رفتار شود

 مدیر حوزه های علمیه کشور در همایش گفت: حوزه علمیه و سازمان اوقاف و امور 
خیریه باید دغدغه شان این باشد که فرهنگ وقف را ترویج داده و خیرین و متملکین را به 

این امر خداپسندانه ترغیب کنند. 
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری اظهار داشت: برگزاری این همایش ها و سهیم 
کردن اساتید و مبلغان حوزه در آن، حرکتی شتاب دهنده به موضوعات است.وی ترویج 
فرهنگ وقف را از اهداف چنین همایش هایی عنوان کرد و گفت: از آنجایی که در زمان 
طاغوت در خصوص وقف یک بی اعتمادی در جامعه ایجاد شده بود لذا سعی ما بر آن 
است تا این فرهنگ را بازسازی کنیم.معاون جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با بیان اینکه 
وقف آرام آرام کم رنگ شده بود، افزود: اکنون پس از انقلاب اقامات خوبی در این خصوص 

صورت گرفته است؛ باید اعتماد سازی صورت بگیرد و با اموال وقفی درست رفتار شود.
فرهنگ وقف در جامعه کمرنگ شده است

وی وقف را دارای پشتوانه سنگین قرآنی و روایی عنوان کرد و ادامه داد: در زمان 
پیامبر)ص( تمام مسلمانانی که تملک مالی داشتند بخشی از مال خود را وقف می نمودند 
اما متأسفانه این فرهنگ در جامعه امروزی کمرنگ شده است.آیت الله حسینی بوشهری 
تصریح کرد: حوزه و اوقاف باید دغدغه شان این باشد که فرهنگ وقف را ترویج داده و 
خیرین و متملکین را به این امر خداپسندانه ترغیب کنند.وی با تأکید بر اینکه روحانیت 
با توکل در مقابل مشکلات اقتصادی زندگی خود ایستادگی می کنند، گفت: حوزه مشکل 
شهریه دارد و اگر عنایت امام زمان)عج( نبود طلاب نمی توانستند مشکلات زندگی را 
تحمل کنند در صورتی که برخی افراد تصور می کنند نظام اسلامی برای روحانیت است 
و طلاب و علما در جامعه از وضعیت اقتصادی مطلوبی برخوردار هستند.امام جمعه قم با 
بیان اینکه وقف انسان و مال را جاودانه می کند، گفت: ترویج سنت های حسنه چون وقف 

یکی از کار هایی است که مبلغین باید آن را انجام دهند.
مرکز آموزش متخصصان وقف ایجاد شود

وی تصریح کرد: خوب است برای این امر مرکزی ایجاد شود و افرادی در وقف و 
موقوفات آموزش داده شوند تا احکام شرعی وقف را بدانند و آن را به مردم اطلاع دهند.

آیت الله حسینی بوشهری همایش و سخنرانی برای ائمه جماعات، اعتماد سازی، حضور 
مدیران استانی در جوامع و تشویق به وقف، حل مشکلات حقوقی موقوفات، تجلیل از 
واقفین و اقدامات صدا و سیما و تهیه مستند از واقفین و موقوفات را از دیگر عوامل ترویج 
فرهنگ وقف عنوان کرد.وی گفت: باید روی نسل نوجوان و جوان بیشتر کار شود و اکنون 
ذهن این نسل از این مسائل خالی است؛ هنر ما باید این باشد نسلی را که هنوز وارد جامعه 
نشده را با مسائلی چون وقف آشنا کرده و در کتاب های دسی نیز به آن اشاره شود.مدیر 
حوزه های علمیه کشور در پایان افزود: در قدم اول احیای موقوفات و در گام بعدی گرفتن 

موقوفات جدید باید مدنظر باشد و امر وقف را ترویج تا به جایگاه خود در جامعه برسد.
 رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه :

تا حوزه علمیه وارد عمل نشود وقف احیا نخواهد شد
رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه نیز در این همایش ، نقش علما و روحانیون را در 
ترویج فرهنگ وقف بسیار مهم دانست و گفت: بسیاری از مردم نسبت به احکام شرعی 

وقف آشنا نیستند که که باید اطلاع رسانی شود. 
حجت الاسلام علی محمدی ، اظهار داشت: در سطح کشور بیش از 170 هزار موقوفه با 

حدود یک میلیون و ۴00 هزار رقبه وجود دارد.وی با بیان اینکه در سطح کشور بیش از ۸ 
هزار متولی موقوفات وجود دارد، گفت: از زحمات این متولیان بسیار متشکریم اما برخی از 
این افراد یا موکلان آن ها مشکلاتی را برای وقف ایجاد کرده اند که باید با کمک همدیگر 
نظارت بر اعمال متولیان را داشته باشیم.نماینده ولی فقیه در سازمان اوقاف و امور خیریه، 
نقش علما و روحانیون را در ترویج فرهنگ وقف و احیای موقوفات بسیار مهم دانست و 
اظهار داشت: بسیاری از مردم نسبت به احکام شرعی وقف آشنا نیستند که باید با اطلاع 

رسانی دقیق و صحیح آن ها را آگاه کرد.
وی با بیان اینکه اجرای امینانه واقفین و اداره آن ها به مراتب سخت تر از مسائلی چون 
حج است، ادامه داد: تا حوزه های علمیه به صورت جدی وارد میدان نشوند و از وقف 
حمایت نکنند این امر احیا نخواهد شد.حجت الاسلام محمدی گفت: مطرح کردن احکام 
شرعی وقف و بیان اثرات وضعی پیامد های وقف خواری و همراه کردن مردم و مسؤلان 

برای احیای امر وقف می تواند مؤثر باشد.
۹8 درصد مراکز درمانی و بیمارستان ها در قم موقوفه است

وی با بیان اینکه 132 بیمارستان موقوفه و 25 درصد مراکز درمانی کشور وقف است، 
گفت: در قم نیز 9۸ درصد مراکز درمانی و بیمارستان ها موقوفه است که باید این موقوفات 

به مردم اطلاع رسانی شود تا ترغیب به وقف شوند.
رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه با بیان اینکه بخشی از مدارک و اسناد موقوفات در 

دست نیست، افزود: مبلغین و روحانیون باید در تبلیغ خود به مردم اطلاع رسانی کنند تا 
اگر کسی در مورد موقوفه ای اطلاعی یا مدرکی دارد به اوقاف خبر دهد.

وی تصریح کرد: جانمایی و نقشه موقوفات را آغاز کرده ایم که در این اقدام بسیاری از 
موقوفات گم شده، پیدا شده است.

حجت الاسلام محمدی با تأکید بر ایجاد اعتمادسازی در جامعه برای ترویج فرهنگ 
وقف، گفت: در زمان پهلوی دولت خود موقوفه خوار بود و موجب از بین رفتن اعتماد مردم 

به وقف شد در حالی که اکنون دولت حامی وقف است.
وی با مقایسه مؤسسات خیریه با وقف، تصریح کرد: استحکام و ماندگاری که وقف 

دارد بیشتر است.
نماینده ولی فقیه در سازمان اوقاف و امور خیریه افزود: این همایش باید دبیرخانه دائمی 
داشته باشد و بزرگان و صاحب نظران مسائل اقتصادی و مسائل مهم دیگر وقف را بحث 

و بررسی کنند و اقدامات جدی در این خصوص انجام بگیرد.
 معاون سازمان اوقاف و امور خیریه:

2 درصد موقوفات کشور مربوط به حوزه های علمیه است
 معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف و امور خیریه نیز در این همایش  با بیان 
اینکه 2700 موقوفه در کشور مربوط به حوزه های علمیه است، گفت: این تعداد 2 درصد 

موقاف کشور است. 

حجت الاسلام احمد شرفخانی اظهار داشت: هدف از برگزای این همایش تعامل و 
بررسی ابعاد همکاری های دو نهاد اوقاف و حوزه علمیه و به منظور ترویج فرهنگ و سنت 

حسنه وقف است.
وی گفت: در مجموعه سازمان اوقاف انقلابی رخ داده است و تمام موقوفات و نیت های 

آن ها بازخوانی و در سامانه مدیریت موقوفات کل کشور ثبت شده است.
بازخوانی ۵۰۰ هزار وقف نامه

معاون سازمان اوقاف و امور خیریه گفت: اکنون بیش از 500 هزار وقف نامه بازخوانی و 
نیت های آن ها به طور دقیق بررسی و ثبت شده است.

وی با بیان اینکه ۸07 نوع نیت واقف وجود دارد که از 72 نیت به این تعداد رسیده 
است، افزود: در رابطه با حوزه های علمیه در سراسر کشور 2 هزار و 700 موقوفه وجود 

دارد.
حجت الاسلام شرفخانی با اشاره به اینکه کمتر از 2 درصد موقوفات کشور مربوط به 
حوزه ها است، تصریح کرد: 1۸0 هزار رقبه وقف مربوط به طلاب و مدارس دینی و ۴ هزار 

نیت وقف برای حوزه های علمیه وجود دارد.
وی با بیان اینکه یک هزار و ۸79 موقوفه با مدیریت اوقاف اداره و ۸06 موقوفه نیز 
که در سامانه ثبت شده اند متولیان دیگری دارند، گفت: تعداد موقوفاتی که متولیان 
آن ها به غیر از سازمان اوقاف است بسیار بیشتر بوده و باید این موقوفات شناسایی 

و ثبت شوند.
معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف عنوان با بیان اینکه یکهزار و 9۸0 موقوفه 
در کشور منفعتی هستند، گفت: 17 هزار و 930 موقوفه تجاری وجود دارد که سرقفلی 

بسیاری از این موقوفات واگذار شده است و لذا چندان فایده ای از نظر مالی ندارند.
استان های دارای کمترین و بیشترین موقوفات

وی تصریح کرد: بیشترین موقوفات در کشور مربوط به استان خراسان رضوی و بعد از 
آن استان تهران است هچنین کمترین وقف مربوط به استان کهگیلویه و بویر احمد است.

حجت الاسلام شرفخانی گفت: از ابتدای انقلاب تا سال 13۸9 در کل کشور به طور 
متوسط سالیانه 200 وقف جدید وجود داشته و از سال 1390 تا یک ماه قبل از آغاز سال 
139۴ حدود 9 هزار وقف جدید ایجاد شده است که این نشان از افزایش میل و ترغیب 
مردم به امر وقف دارد. وی با بیان اینکه از سال 13۸۸ تا 139۴ تنها 302 وقف برای 
حوزه های علمیه صورت گرفته است، ادامه داد: با وجود اینکه بزرگ ترین خیانت به وقف 
در دوران رژیم پهلوی صورت گرفته، اما اکنون اقدامات خوبی در راستای احیای وقف و 

موقوفات انجام شده است.
معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف گفت: تلاش ما بر این است تا موقوفات حوزه 

را احیا و با کمک طلاب و روحانیون امر وقف را ترویج کنیم.
معاون اداری مالی مرکز مدیریت حوزه های علمیه  نیز در این همایش اظهار داشت: 
کارهای فراوانی در خصوص وقف انجام گرفته و در رابطه با پیگیری و ساماندهی درآمدها 
و اداره موقوفات و نیز ظرفیت سازی برای استفاده از این موقوفات در حوزه های علمیه 
اقدامات فراوانی انجام شده است.حجت الاسلام محمد آبادی پیشه گفت: آنچه در وقف 
دنبال می کنیم این موضوع است که درآمد پایدار و استقلال مالی برای حوزه ایجاد بشود.   
در پایان مراسم از چند تن از واقفین تقدیر به عمل آمد و همچنین از نرم افزار مربوط به 

موقوفات توسط آیت الله حسینی بوشهری رونمایی شد.
 گفتنی است در این همایش  علاوه بر آیت الله حسینی بوشهری مدیر حوزه های 
علمیه، حجت الاسلام علی محمدی رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه، مدیران اوقاف 

استان ها و اساتید حوزه علمیه  نیز حضور داشتند.

در مدرسه علمیه دارالشفاء قم؛ 

چهارمین همایش وقف و حوزه های علمیه برگزارشد

امام جمعه قم بر اهمیت توزیع عادلانه فرصت های تبلیغاتی برای همه نامزدهای انتخاباتی 
تاکید کرد و گفت: شورای نگهبان با معرفی افراد صالح برای طیف ها و سلایق مختلف، زمینه 

حضور حداکثری را درانتخابات آینده فراهم کند.
آیت الله سید محمد سعیدی ظهردیروزدر خطبه نخست نماز جمعه قم در حرم مطهر 
حضرت معصومه)س( وجود انتخابات در نظام جمهوری اسلامی را از علل ماندگاری آن عنوان 
کرد واظهارداشت : اینکه آحاد مردم در سرنوشت کشور سهیم باشند در ماندگاری انقلاب بسیار 
تأثیرگذار است و انتخابات هم در حفظ انقلاب و هم ناکام ماندن دشمنان مؤثر خواهد بود.

وی ادامه داد: به خاطر همین مسئله است که رهبر انقلاب تأکید کردند همه حتی مردم در 
انتخابات شرکت کنند.امام جمعه قم به الزامات تحقق حضور حداکثری مردم در انتخابات اشاره 
کرد و گفت: شورای نگهبان با معرفی افراد صالح برای طیف ها و سلایق مختلف، زمینه حضور 
حداکثری را فراهم کند تا رقابت جدی و سالم در چارچوب قانون شکل بگیرد.وی تبلیغات 
صحیح، واقعی، متناسب با قانون و نظام را از دیگر الزامات حضور حداکثری مردم در انتخابات 
دانست و تصریح کرد: توزیع عادلانه فرصت های تبلیغاتی برای نامزدها از طرف مسئولان نیز 
در این امر از اهمیت بالایی برخوردار است.سعیدی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
به اقتدار و درایت سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در سال های اخیر، خاطرنشان کرد: سپاه در 

هر عرصه ای وارد شده حرکات خوب و ارزشمندی انجام داده و با درایت گام برداشته است.
پرونده تحریم های ظالمانه بسته  می شود 

وی برخورد سپاه پاسداران با دو فروند ناوهای آمریکا و دستگیری 10 تن از تفنگ داران 
آمریکا را نمونه ای از اقتدار نظام اسلامی دانست و افزود: اقتدار و صلابت جمهوری در حفظ 
و حراست از حریم کشور از مهم ترین پیام های این حرکت مقتدرانه سپاه بود.تولیت آستان 

مقدس حضرت معصومه)س( ادامه داد: پیام دیگر این حرکت به مزدوران آمریکا بود که شما 
عددی نیستید و باید سر جای خود بنشینید.وی رفتار کریمانه سپاه با تفنگ داران آمریکا را 
مورد اشاره قرار داد و افزود: این حرکت نشان دهنده این بود که نظام اسلامی در اوج اقتدار 
رعایت اخلاق اسلامی را جزو اصول خود می داند.سعیدی  دربخش دیگری از سخنان خود  با 
اشاره به روند شکل گیری برجام خاطرنشان کرد که طی هفته آینده پرونده تحریم های ظالمانه 

بسته شده و زمینه تازه ای را برای توسعه و رونق تولید شکل بگیرد.

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم:

شورای نگهبان کاندیدا ها را از سلایق مختلف معرفی کند

اخبار
به مناسبت دهه فجرصورت می گیرد :

اعمال 30 درصد تخفیف 
در پرداخت عوارض ساختمانی 

مدیرکل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم، اظهار کرد: به مناسبت 
گرامیداشت فجر و ایام سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی هر سال تخفیف هایی 
را در بخش عوارض و جرایم کمیسیون ماده صد برای شهروندان در نظر 

می گیریم.
علی اصغر جدی بیان کرد: در خصوص اعمال تخفیف در عوارض و جرائم 
در دهم دی ماه پیشنهادات خود را به شورای اسلامی شهر ارائه کردیم و 
منتظر هستیم با اعمال ماده ۸1 قانون شورا ها و پس از اینکه پیشنهادات به 
تایید نهایی رسید به مردم اعلام عمومی نمائیم. وی گفت: تخفیف های در نظر 
گرفته شده به صورت یک بسته است که بخشی از آن ها به تصویب رسیده 
است و بخش دیگر مورد موافقت قرار نگرفت. مدیرکل تشخیص و وصول 
درآمد شهرداری قم گفت: طبق تصمیمات اتخاذ شده مودیانی که از اول 
بهمن امسال تا 22 بهمن به شهرداری های مناطق هشتگانه قم مراجعه کرده 
و نسبت به پرداخت نقدی عوارض ساختمانی و بهاء خدمات اقدام کنند از 30 
درصد کاهش عوارض بهره مند می شوند. وی تصریح کرد: همچنین مؤدیانی 
که امکان پرداخت نقدی را ندارند ولی می توانند 30 درصد مبلغ بدهی را نقدا 
پرداخت کرده و مابقی را حداکثر در هشت قسط به شهرداری منطقه پرداخت 
کنند از 20 درصد تخفیف در پرداخت عوارض و 10 درصد تخفیف از جریمه 
کمیسیون ماده 100 بهره مند می شوند. جدی با اشاره به اینکه تسهیلاتی نیز 
برای کسانی که چک های پرداخت عوارض آن ها برگشت خورده است در نظر 
گرفته ایم بیان کرد: برای وصول چک های برگشتی 5 درصد حق الوصول برای 
دادرسی، وکیل و... پرداخت می کنیم و در این ایام در صورت پرداخت بدهی 

این 5 درصد را به عنوان تخفیف به صاحب چک می دهیم.

سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم  اعلام کرد:

کاهش 35 درصدی
 صدور پروانه ساختمانی

سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم از کاهش 35 درصدی 
صدور پروانه ساختمانی با توجه به رکود ساخت وساز در قم خبر داد.     

غلامرضا جانقربان با اشاره به وضعیت صدور پروانه ساختمانی در شهرداری 
قم اظهار کرد: با توجه به رکود ساخت وساز و اقتصاد کشور میزان مراجعه 
به شهرداری ها و هم چنین ساخت وساز در کشور کاهش چشمگیری داشته 
است. وی با بیان اینکه رکود در ساخت وساز کاهش درآمد شهرداری ها را 
در پی داشته است، افزود: به دلیل کاهش مراجعات و به  تبع آن کاهش 
ساخت وساز و صدور پروانه ساختمانی، درآمد شهرداری ها کاهش داشته و 

مدیریت شهری را با مشکل مواجه کرده است.
سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم به آمار صدور و بررسی 
پروانه های ساختمانی در 9 ماهه سال جاری اشاره کرد و گفت: با توجه به 
همکاری های متقابل شهرداری و نظام مهندسی، طی این نه ماه 3 هزار و 326 

مورد استعلام از شهرداری در خصوص نقشه های معماری گرفته  شده است.
وی از ارسال 1۴7 پرونده به کمیسیون ماده پنج خبر داد و افزود: در 9 
ماهه گذشته هزار و 510 نقشه معماری در مجموعه شهرداری تنها ظرف 2۴ 
ساعت بررسی و تأیید شده است. جانقربان ادامه داد: همچنین در این مدت 3 
هزار و 500 نقشه سازه نیز توسط کار شناسان شهرداری بررسی و تأیید شده 
است. وی با اشاره به اهمیت تأمین پارکینگ شهری در واحدهای ساختمانی 
خاطرنشان کرد: در 9 ماهه گذشته 7 هزار و 3۴0 پارکینگ واحدهای 
ساختمانی تأیید شده است. سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری 
قم تصریح کرد: البته 250 مورد پارکینگ نیز که در واحدهای ساختمانی تأیید 
نشده، برای احداث پارکینگ در محدوده ساختمان موردنظر هدایت شده اند.

نامحـرمانه
ایران سومین کشور ارزان دنیا در مکالمات موبایلی 

 گفته می شود : بانک جهانی در جدیدترین گزارش خود موسوم به گزارش توسعه جهانی به 
بررسی وضعیت تکنولوژی اطلاعات و رواج استفاده از وسایل ارتباطات از راه دور در جهان پرداخته 
است. بر اساس این گزارش ایران از این نظر در رتبه سوم جهان قرار گرفته است و تنها هزینه استفاده 
از موبایل در سریلانکا و بنگلادش کمتر از ایران است. در سریلانکا هزینه سبد ماهانه استفاده از موبایل 
شامل 30 تماس تلفنی و ارسال 100 پیامک 0.97 دلار است که کمترین رقم در سطح جهان است. 
این رقم برای بنگلادش 1.۴2 دلار اعلام شده است. هزینه برقراری 30 تماس تلفنی و ارسال 100 
پیامک در ایران 2.01 دلار برآورد شده است و ایران از این نظر در جایگاه سوم جهان قرار گرفته است. 
پس از ایران پاکستان با 2.12 دلار و نپال با 2.۴9 دلار به ترتیب در رتبه های چهارم و پنجم از این 
نظر قرار گرفته اند. کشورهای هند، بوتان، مغولستان، اتیوپی و سودان نیز به ترتیب رتبه های ششم تا 

دهم را به خود اختصاص داده اند.

میرزاکوچک خان درصدد تشکیل دولت تدبیر و امید بود 
گفته می شود :وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه میرزا  کوچک  خان علاوه بر اینکه مبارزی 
شجاع بود، وطن پرست فرهنگی پرور هم به شمار می آمد، گفت: وقتی اهداف میرزا را می خوانیم، 
می بینیم با آرمان های انقلاب اسلامی کاملاً سازگاری دارد و به گواه تاریخ، میرزا به شدت اعتقادی عمل 
می کرد و جلوی تندروی های برخی هواداران افراطی خود را می گرفت و هر حرکتی که به وحدت ، 
خدشه می زد را بر نمی تابید.علی جنتی روز پنجشنبه در همایش بازشناسی جنبش جنگل از نگاهی 
نو در دانشگاه آزاد اسلامی واحد رشت اضافه کرد: معلوم بود میرزا می خواست دولت تدبیر و امید در آن 
زمان تشکیل دهد و علیرغم تلاشی که در تحریف چهره میرزا به عمل آمده، او از هواداران جناح اعتدالیون 

مجلس بود و سخت به اسلام عشق می ورزید.

قرائتي: 12 هزار بار مردم را خندانده ام  
گفته می شود : حجت الاسلام محسن قرائتی رئیس ستاد اقامه نماز با اشاره به اینکه برنامه های 
پنجشنبه شب وی در صداوسیما 35 سال است که تعطیل نشده است بیان کرد: یک بار این برنامه ها را 
در سه سال بررسی کردند و مشخص شد که در سه سال هزار دفعه مردم را خندانده ام؛ یعنی در طول 
35 سال 12 هزار دفعه مردم را خندانده ام. رئیس ستاد نمازکشور خطاب به اساتید و طلاب گفت: باید در 
تبلیغ از راه خنده وارد شویم، حوزه های علمیه برای این که جوانان دنبال خنده های حرام نروند باید با 

حرف های شیرین و منطقی، برای آنها خنده حلال تولید کنند.

سردار نقدی: کری غلط کرده تشکر کرده است 
گفته می شود : سردار محمدرضا نقدی رئیس سازمان بسیج مستضعفین با اشاره به جریان های 
رسانه ای در درون کشور گفت:متاسفانه پس از آنکه سربازان آمریکایی به زانو درآمده بودند و دستانشان 
را به نشانی تسلیم پشت گردنشان قرار داده بودند برخی رسانه ها در ایران به جای این که به قدرت 
رزمندگان ما اشاره داشته باشند به این پرداخته بودند که وزیر خارجه آمریکا از ایران تشکر کرد. این 
رسانه ها می خواهند دشمن را منطقی جلوه بدهند، اما اینگونه نیست. اصلا غلط کرده که تشکر کرده است. 

سربازانشان غلط کردند که به خلیج فارس آمدند.

استانی که بیشترین سالمندان ایران را دارد 
گفته می شود : رئیس شورای ملی سالمندان در مورد استان هایی که تعداد سالمندان در آنها بیش از 
سایر استانهاست، گفت: 11 درصد جمعیت استان  گیلان را سالمندان تشکیل می دهند و این استان دارای 
بیشترین جمعیت سالمندان در کشور است و بعد از آن نیز استان های مرکزی، اصفهان، تهران، خراسان 
رضوی و فارس با بیش از 9 درصد در رتبه های بعدی قرار دارند.به گفته فرید براتی سده، استان های 

سیستان و بلوچستان و هرمزگان نیز دارای پایین ترین جمعیت سالمند در کشور هستند.

گاردین: جایگزینی برای اسد وجود ندارد  
گفته می شود : روزنامه بریتانیایی گاردین نوشت: در حال حاضر هیچکدام از گروه های سیاسی 
و یا نظامی سوری نمی توانند جایگزین بشار اسد رییس جمهوری سوریه شوند.به گزارش خبرگزاری 
اسپوتنیک، گاردین افزود: تا زمانی که کسی توانایی این را ندارد که جایگزین اسد شود، خواسته های غرب 
در مورد کناره گیری وی از قدرت و اعلام مخالفان مبنی بر غیر ممکن بودن حل و فصل نزاع در سوریه، 

هیچ ارتباطی با واقعیت ندارد.

نسبت به کمک ناطق نوری نا امید شدیم
گفته می شود: حجت الاسلام والمسلمین غلامرضا مصباحی مقدم  در پاسخ به این سوال  که آیا 
اصولگرایان بنا ندارند در این دوره از انتخابات از ظرفیت آقای ناطق نوری استفاده کنند؟  گفت : ایشان 
خیلی جلوتر موضعی اتخاذ کرد که ما را از بهره برداری از شخصیتشان محروم کرد و گفت که وارد 
نمی شود . البته قبل از آن صحبت هایی با ایشان شده بود اما ما به نقطه ناامیدی نسبت به کمک ایشان 

رسیده ایم. 

پیام بعیدی نژاد ؛ منتظر خبرهای خوب باشید
گفته می شود :حمید بعیدی نژاد رییس تیم کارشناسی مذاکره کننده ایران،گفت: ان شاءالله منتظر 
خبرهای خوبی باشید، لحظات زیبایی در تاریخ کشور عزیزمان در حال رقم خوردن است. به گزارش ایرنا، 
بعیدی نژاد روز جمعه در صفحه شخصی خود در اینستاگرام نوشت: کاش می شد در جلسات ما بودید و 

عزت و کرامت ملت بزرگمان را شاهد بودید. 

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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